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Sad Okręgowy nie rozpatruje już 
protestu wyborczego

Zaskoczony 
Szustakowski 
i . . .  prokuratura

Czytaj str. 4

K l u ź k o w c y  

s ą  w ś r ó d  n a s
W powiecie m ają powstać 
struktury „Polska Jest 
Najważniejsza” Czytaj str. 4

T rzec ie  p o d e jś c ie  
do b io g a zo w n i
Tekst o ludziach i  do ludzi o 
wrażliwych nosach i kiepskiej 
wiedzy Czytaj str. 8

Życie Wasze 
rozkwitło jak wiosna
Trzynaście par z gminy Dobra 
świętowało jubileusz 50-lecia  
związku Czytaj str. 19

Czv kierująca fiatem mogła 
bezpiecznie wymijać

Sędzia też powinien 
weryfikować opinie 
biegłych
Co sądzą czytelnicy na temat 
wyroku, ja k i zapadł całkiem  
niedawno w Sądzie Rejonowym  
w Turku w sprawie zdarzenia na 
Słonecznej Czytaj str. 8

P e łn a  to rb a  
łu p ó w
Świąteczne łowy w Międzylesiu

Czytaj str. 2

Co w wyborach chcia ł powiedzieć lud m iasta i  powiatu tureckiego

C z y  o n i c o k o lw ie k
Z M IE N IĄ ?

Główni aktorzy zmiany układu sił w mieście i powiecie, czyli TS (na razie) w narożniku

Wielcy 
wygrani?

Dariusz Młynarczyk (PO) 
-  starosta

Zdzisław Cichy(RiP)-przewód- Marek Pańczyk(RiP) -  prze- 
niczący Radny Powiatu Tureckiego wodniczący Rady Miejskiej Turku

I wielcy 
przegrani

Ryszard Bartosik -  były sta
rosta turecki

Marek Naglewski -  kontrkan
dydat Dariusza Młynarczyka w 
wyborach do fotela starosty

O zmianach 
w obu 

samorządach 
czytaj na str. 
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0  eurobank

j e d e n  k r e d y t  

d w i e  p r o m o c j e  W j

G d y  l o k a l n a  k l a s a  p o l i t y c z n a  p o r z u c a  o b y w a t e l i
M arność lokalnych s truk tu r party jnych dała e fekty -  pow ia t tu reck i p rzeg ra ł z kretesem  wybory  
do se jm iku  wojewódzkiego. A le w ina leży też po naszej s tron ie  - mówiąc dosadnie i bez 
ogródek -  dowiedliśmy się, że nie jesteśmy świadomymi swoich interesów obywatelami, a 
jedynie prowincjonalnymi ćwokami, których może wykorzystać byle polityczny cwaniaczek

Czytaj str. 10  i 11

ty lko  7 ,9 %  i 3  m iesiące bez ra t

Zapraszamy do placówki eurobanku w Turku: 
ul. Kaliska 21, Lider Oddziału Bankowego 
-  Iwona Grynda, tel. 728 977 662.

zadzwoń
1 9  0 0 0  vwvw.eurobank.pl
Koszt jak za połączenie lokalne wg stawki operatora. Promocja,?.9%“dotyczy kredytów od 500 zł do 8000 zł 
w  maks. 36 ratach. Promocja Karencja spłaty pierwszej raty dotyczy kredytów od 500 zł do 120 OOO.zł w maks. 
^4 ratach. Promocje można ze sobą łączyć wyłącznie w  przypadku pozyczęk udzielonych na okres od 3 do 24 
miesięcy dla kwoty od 500 zl do 8000 zł. RRSO na dzień 8.10.2010 r. dla kredytu 8000 zł na 12 miesięcy 

• z oprocentowaniem 7,9%, prowizją i opłatą przygotowawczą (łącznie 3,5%) oraz ubezpieczeniem na życie 
i Medical Assistance wynosi 31,32%. Szczegółowe warunki ofertv, informage o opłatach i prowizjach, . 
zabezpieczeniach kredytu i zasady promocji są dostępne na www.euiobank.pi i w  placówkach banku 
Promocja trwa od 6.09.2010 i. do 31.12.2010 r

\ • - _____

R E K L A M A

M iro s ła w  K a łużny

o s i e m n a s t k i  5  
w e s e l a  o d  l i  f t

Wydawnictwo prasowe pilnie 
zatrudni pracownika do skła
du elektronicznego gazety. 
Oferujemy atrakcyjną i stałą 

pracę w dynamicznie rozwija
jącej się firmie. Gwarantujemy 
rozwój zawodowy w ramach 

szkoleń i kursów. Wymagania: 
znajomość podstaw opro

gramowania do fotoskładu i 
programów towarzyszących 
(Corel, Word, Photoshop, itp.).

Kontakt: tel. 632785341,
63 2437700

Z288/DK f713/DK

http://www.euiobank.pi
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Pijany mieszkaniec Turku, przejeżdżający renaultem me- 
gane przez Szymany w gminie Dobra, wpadł w poślizg i ude
rzył w słup energetyczny. Choć tym razem na szczęście ni
komu nic się  nie stało, to kolejny dowód na brak wyobraźni 
i głupotę kierowców.

Bardzo często słyszy się w 
mediach o kierowcach, którzy po 
wypiciu alkoholu wsiadają za kie
rownice samochodów. Co tydzień 
w kronice policyjnej gazety, po
dajemy przypadki zatrzymanych 
do kontroli drogowej amatorów 
jazdy po kilku głębszych. Ale jak 
widać przyzwolenie społeczne na 
jazdę po pijanemu jest silniejsze 
niż nasze informacje o tragicz
nych w skutkach wypadkach. 
Bo alkohol jest też przyczyną 
tragicznych wypadków, podczas 
których giną niewinni ludzie.

Przykładem na to jest wypa
dek, do którego doszło przed kil
koma miesiącami w Przykonie. 
Wtedy młody mieszkaniec Tur
ku odwoził peugeotem kolegę 
z pracy. Oczywiście był pijany. 
Już przed końcem podróży, tuż 
przed wjazdem na posesję pasa
żera, zderzył się z prawidłowo 
jadącym oplem. 36-letni pasażer 
peugeota zginął na miejscu.

Jednak, ani ten, ani podob
ne przypadki, nie robią na nie
których kierowcach większego 
wrażenia. Przykład? 19-letni tur-

kowianina w piątek, 3 grudnia, 
około godz. 22.00, przejeżdżał 
przez Szymany w gminie Dobra. 
Tego wieczoru padał śnieg i było 
bardzo ślisko. Mężczyzna naj
prawdopodobniej nie dostosował 
prędkości do panujących na dro
dze warunków, wpadł w poślizg i 
uderzył w słup energetyczny.

Świadkowie zdarzenia natych
miast wezwali służby ratownicze. 
Przybyli na miejsce policjanci od 
razu rozpoznali, że kierowca re
naulta jest pijany. Choć wyszedł 
z samochodu o własnych siłach, 
to trudno było utrzymać mu się 
na nogach. Dlatego przewieziono 
go do szpitala, gdzie pobrano mu 
krew. Wynik badania i ilość pro
mili w organizmie, będzie znany 
dopiero w następnym tygodniu, ił

walonki!
Ponad promil alkoholu w wydychanym powietrzu miał 

6 6 -letni malanowianin potrącony na przejściu dla pieszych 
przez forda modeno. Mężczyzna ze złamanym podudziem tra
f ił do szpitala.

Do groźnie wyglądającego 
wypadku doszło w poniedzia
łek, 6 grudnia w Malanowie, na 
skrzyżowaniu ulicy Tureckiej ze 
Spółdzielców. Niemalże przez 
cały dzień, na drodze krajowej z 
Turku do Kalisza, panuje wzmo
żony ruch. W godzinach popołu

dniowych natomiast, gdy zapada 
zmrpk, widoczność jest ograni
czona. Do tego w poniedziałek 
cały dzień padał śnieg. Około 
godziny 17.00, ze sklepu wyszedł 
66-letni miejscowy. Mężczyzna 
nie rozglądając się nawet wkro
czył na przejście dla pieszych,

wprost pod koła jadącego fordem 
modeno mieszkańca Lizanowa w 
Toruńskiem. - N ie  za u w a ży łe m  
g o , g d y ż  w yszed ł z z a  sa m o ch o d u  
-  tłumaczył kierowca.

Na miejsce wezwano policję 
i pogotowie. Funkcjonariusze 
zbadali stan trzeźwości obu męż
czyzn. Okazało się, że pieszy miał 
w wydychanym powietrzu 1,20 
promila alkoholu. Potrąconego 
ze złamanym podudziem, ambu
lans zabrał do szpitala. ił
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POLICJA
Turek
W piątek 3  grudnia, o godz. 

2 3 .3 0 , przy ul. Łąkowej za
trzymany został 45-łetni mężczy
zna jadący fiatem palio weekend. 
Mieszkaniec Żeroniczek miał 
w wydychanym powietrzu 1,62 
mg/dm3 (około 2,30 promila) 
alkoholu.

W ostatnim tygodniu policjan
ci otrzymali zgłoszenie o dwóch 
włamaniach do altanek na te

renie ogródków działkowych 
„Tkacz”, przy ul. Komunalnej.
Za pierwszym razem złodzieje 
ukradli farelkę oraz głośniki za 
300 złotych, za drugim butlę ga
zową wartą 1500 złotych. Obaj 
poszkodowani to mieszkańcy 
Turku.

W poniedziałek, 6  grudnia, 
około godz. 1 5 .3 0 , w Kawę
czynie, policjanci zatrzymali 
nietrzeźwego kierowcę volkswa- 
gena golfa. 25-letni mieszkaniec 
Dzieżbotek miał w organizmie 
1,07 mg/dm^ (około 2,20 promi
la) alkoholu.

Tego samego dnia, około 
godz. 2 2 .0 0 , w Słodkowie w  
gminie Turek, funkcjonariu
sze złapali pijanego mężczyznę 
jadącego mercedesem. 36-letni

mieszkaniec Starej Łubianki w 
powiecie pilskim, „wydmuchał” 
0,76 mg/dm^ (około 1,60 promi
la) alkoholu. Okazało się też, że 
mężczyzna wsiadł za kierownicę, 
choć kilka miesięcy temu zabra
no mu prawo jazdy.

STRAŻ
Rejon
W sobotę, 4  grudnia, około 

godz. 6 .3 0 , w Kunach w gmi
nie Władysławów, jadący volks- 
wagenem passatem mężczyzna 
wpadł w poślizg i wjechał do rowu. 
Zanim na miejsce dotarła obsługa 
autostrady, teren działań zabez
pieczali strażacy z Turku i OSP 
we Władysławowie. Choć wypa
dek wyglądał groźnie, na szczęś
cie nikomu nic się nie stało.

Dziewiętnastoletnia mieszkanka Głuchowa jadąca 
oplem corsa, trafiła do szpitala, po zderzeniu czołowym z 
seatem ibizą. Do wypadku doszło w Marianowie Kolonii w 
gminie Kawęczyn.

D z i e w i ę t n a s t o l a t k i

za kierownicą

Już po raz kolejny niedostoso
wanie prędkości do panujących na 
drodze warunków, było przyczyną 
wypadku. Tym razem do zdarze
nia doszło w piątek, 10 grudnia, 
około godz. 18.00, w Marianowie 
Kolonii. Jadący seatem ibizą, 19-

letni mieszkaniec Leśnictwa, na 
prostym odcinku drogi wpadł 
w poślizg i zderzył się czołowo z 
oplem corsa. Uderzenie było na 
tyle silne, że 19-letnia mieszkanka 
Głuchowa, siedząca za kierownicą 
trafiła do szpitala. ił

Dziewięć osób siedziało w busie, który na Alei Jana Pawła 
II wypadł z drogi i wjechał do rowu. Jedna z pasażerek trafiła 
do szpitala, pozostałym nic s ię  nie stało.

Ducato w rowie
Do wypadku doszło we śro

dę, 8 grudnia, nad ranem, oko
ło godz. 4.30. Jadący z Ostrowa 
Wielkopolskiego do Warszawy 
fiat ducato, na Alei Jana Pawła 
II, wpadł w poślizg, zjechał na 
pobocze i wylądował w rowie. 
Tam przewrócił się na bok. W 
samochodzie, oprócz kierowcy, 
podróżowało 9 osób. Na pomoc 
uwięzionym przybyli strażacy. 
Ratownicy otworzyli drzwi od 
strony kierowcy. Następnie do 
wnętrza auta wsunęli drabinę, po

której kolejno wszyscy wydostali 
się na zewnątrz.

Jedna z pasażerek uskarżała się 
na ból głowy i dlatego pogotowie 
zabrało ją do szpitala na obserwa
cję. Następnego dnia wróciła jed
nak do domu. Pozostałej ósemce 
nic poważniejszego się nie stało.

Po wyciągnięciu auta z rowu 
okazało się, że oprócz podrapa
nego lakieru i kilku wgnieceń, 
jest sprawne. Dlatego około 6.00 
rano kierowca i reszta podróż
nych mszyli w dalszą drogę, ił

K o b i e t a  p r ó b o w a ł a  o k r a ś ć  s k l e p  

w  M i ę d z y l e s i u

Towar za 3 0 0  złotych próbowała wynieść ze sklepu 43- 
letnia turkowianka. Dosłownie przez k ilka  minut, kobieta 
zapełniła dużą podróżną torbę. Za kradzież stanie przed 
sądem.

B y t e f e ,  R ą t e . l n i . ą . j j

Zbliżają się święta Bożego 
Narodzenia, dlatego sklepowe 
półki dosłownie uginają się od 
towaru. W tym okresie jest tak
że więcej kupujących. -C h o ć  
d o  g w ia z d k i  je s zc ze  d a lek o , ruch  
za c zy n a  s ię  ju ż  n a  p o c zą tk u  g ru d 
n ia . R o zm a w ia m  z  k lie n ta m i  
i  w iem , ż e  w ie lu  lu b i w cześn ie j 
z r o b ić  za k u p y , by p ó ź n ie j n ie  s ta ć  
w  ko le jkach  -  wyjaśnia jedna ze 
sprzedawczyń. Ten „gorący” 
okres sprzyja kradzieżom. Zło
dzieje wykorzystując tłok oraz 
zamieszanie, potrafią się nieźle 
obłowić.

Także 43-letnia mieszkanka 
Turku chciała za darmo zaopa
trzyć się przed świętami. Kobie
ta na „złodziejkę” pojechała we 
czwartek, 9 grudnia, do Między
lesia w gminie Władysławów.

Około godziny 17.00 weszła do 
położonego niedaleko drogi 
sklepu wielobranżowego ABC. 
Tam, do dużej podróżnej torby, 
zapakowała buty sportowe, to
rebkę, dżinsy, 5 par skarpet, pa
telnię, puszkę farby emulsyjnej, 
lakier do włosów, balsam do cia
ła, wodę kolońską, mleczko na
wilżające, krem oraz szklanki.

Była już prawie przy drzwiach, 
gdy uwagę sprzedawczyń zwró
ciła wypchana torba. Poprosiły, 
by pokazała, co tam ma, lecz nie 
chciała. W czasie, gdy jedna z 
ekspedientek rozmawiała ze zło
dziejką, druga wezwała policjan
tów. Towar trafił z powrotem 
na półki, 43-latka do aresztu. Za 
kradzież stanie przed sądem, 
grozi jej za to do trzech lat wię
zienia. ił
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C h o ć  w ł a d y s ł a w o w s k i e  b o c i a n y  m a j ą  n o w e  l o k u m . . .

Bocianie gniazdo umiejscowione na kominie Szkoły Podstawowej we Władysławowie je st 
co roku atrakcją dla dzieci, stanowi jednak także spore zagrożenie. Stary komin je st  dość 
chybotliwy, obciążony gniazdem ważącym ponad 100  kilogramów może nie wytrzymać. 
Poza tym ptasie lokum zatyka przewody dymne i wentylacyjne. Aby choć trochę poprawić 
sytuację w ubiegłym tygodniu zamontowano tam specjalna platformę. Dyrekcji i uczniom 
marzy s ię  też monitoring, szkoła szuka sponsora.

Pracownicy kopalni zamontowali platformę na kominie szkoły 
podstawowej.

Bociany odwiedzają Władysła
wów już od kilka lat. Zbudowały so
bie lokum na kominie miejscowej 
szkoły podstawowej nie zważając 
na brak remontów w tej placówce 
od lat. Stan techniczny murów, da
chów, a i komina niestety nie jest 
najlepszy. -K o m in ia rze  boją się  tam  
wchodzić, bo n ie  dość, że  konstrukcja  
się  rusza, m uszą jeszcze pokonyw ać  
przeszkodę ja k ą  je s t g n iazdo  -  wyjaś
nia dyrektor Daniel Kusz. Jesienią 
kominiarze dwukrotnie odwiedzali 
szkołę by czyścić kanały, musieli 
też likwidować kolejne warstwy 
gniazda, zasłaniające otwory wen
tylacyjne.

Z pomocą szkole, ptakom i ko
miniarzom przybyli pracownicy 
kopalni KWB Adamów montując w 
ubiegły wtorek podesty oddzielają
ce gniazdo od kanałów dymnych. 
Dodatkowo umieścili też rurę, na 
której będzie można zainstalo
wać kamerę internetową. -T o  je s t 
praktykow an e w w ielu  m iejscach w 
Polsce. D zięk i zw ykłej kam erze  ucz
n iow ie  na lekcjach przyrody m ogliby 
śled zić  rozw ó j p taków , obserw ow ać  
życie naszego bociana i jego przyszłe
go po tom stw a  -  twierdzi Kusz. Nie 
byłaby to zresztą atrakcja tylko dla 
uczniów, każdy z władysławowian 
mógłby podziwiać w intemecie

“swoje” bociany. Aby jednak inicja
tywa doszło do skutku potrzebne 
są pieniądze. Jak zapewnia dyrek
tor wcale nie tak duże, jednak dla 
szkoły nie do wygospodarowania. 
Montaż kameiy, serwer i okab
lowanie to koszt około 5 tysięcy

złotych. -L ogo  lub dan e sponsora  
um ieścim y na stron ie  m onitoringu, 
za p ra sza m  w ięc za in teresow anych  o 
kon tak t z  dyrekcją szkoły -  zachęca 
Daniel Kusz.

Platforma nie jest jednak osta
tecznym zabezpieczeniem dla sta

rego komina. Szkoła nadal stara się 
zainteresować instytucje związane z 
ochroną środowiska, które mogłyby 
pomóc w odpowiednim wzmocnie
niu konstrukcji, bo jego zawalenie, o 
czym nie trzeba chyba nikogo prze
konywać, mogłoby skończyć się

tragicznie. Na razie jednak dyrektor 
jest wdzięczny Dariuszowi Orlikow
skiemu, prezesowi KWB Adamów i 
jego pracownikom, którzy nieodpłat
nie wykonali i zamontowali całą kon
strukcję w niełatwych, zimowych 
warunkach. boxa

Dzięki niej bocianie gniazdo nie będzie zapychać otworów wenty
lacyjnych.

Nie chciała jechać,
czy nie chciano jej zabrać?

K a r e t k a  p o g o t o w i a  n i e  z a b r a ł a  k o b i e t y  p o  w y p a d k u

Tydzień w szpitalu spędziła 48-letnia mieszkanka Stawek z gminy Dobra, po wypadku 
samochodowym. Jednak do lecznicy trafiła dopiero po k ilku  godzinach, bo czuła się  coraz 
gorzej. Matka kobiety zbulwersowana je st faktem, że lekarz pogotowia nie zabrał je j córki 
do szpitala z miejsca wypadku. Z  kolei dyrektor lecznicy zapewnia, że kobiecie proponowa
no hospitalizację, ale nie zgodziła się  na to.

Najbardziej sytuacją zbul
wersowana jest matka 48-letniej 
mieszkanki Stawek. Jak mówi, 
córka Ewa musi korzystać z oka
zji, jeśli chce pracować w Turku, 
bo przez Stawki od kilku mie
sięcy w porannych godzinach 
nie kursuje już autobus. -D u ż o  
ro d z in  m a  n ies te ty  p o d o b n y  p ro b 
lem . Z w ła szc za  te , k tórych  d z ie c i  
m u szą  d o je żd ża ć  do  szkół. D la teg o  
u m a w ia ją  się , ż e  k to  m o że  to  z a 
w o z i j e  p ry w a tn y m i sa m o c h o d a m i  
do m ia s ta  -  opowiada Anna Wro
nowska. Rodzice, którzy mogą, 
bo mają czym i mają czas, zabie
rają swoje i dzieci sąsiadów. Tak 
radzą sobie już od początku roku 
szkolnego. Także mieszkająca w 
Stawkach 48-latka, by dostać się 
do Turku musi prosić o pomoc. 
-C ó r k a  d o  M łyn ó w  P iek a rsk ich

d o je żd ża  n a  row erze . T a m  zo s ta 
w ia  g o  n a  p o d w ó rk u  zn a jo m ych  
i  id z ie  ła p a ć  o k a zję  -  opowiada 
matka kobiety.

Podobnie było w piątek, 5 
listopada. O godz. 7.30, jak co 
dzień kobieta dotarła do celu 
rowerem. Miała szczęście, bo 
do Turku jechała znajoma, 18- 
letnia mieszkanka Młynów Pie
karskich. Usiadła na tylnym 
siedzeniu za fotelem pasażera. 
Obok niej podróżowały dwie inne 
kobiety. Wjechały na łuk drogi, 
który znajduje się na pograniczu 
Dąbrowicy i Boleszczyna, wtedy 
siedząca za kierownicą straciła 
panowanie nad samochodem. 
Mówiąc kolokwialnie, złapała jed
nym kołem pobocze i samochód 
z pięcioma osobami wylądował 
w rowie. W wypadku najbardziej

ucierpiała pasażerka siedząca z 
tyłu -  po środku. Uderzyła głową 
w przednią szybę. Chwilę później 
na miejscu pojawiła się karetka 
pogotowia i policja. Zanim am
bulans zabrał kobietę do szpitala, 
ratownicy przebadali pozostałą 
czwórkę. Zdaniem ekipy pogo
towia, nie miały poważniejszych 
obrażeń. -48 -la tka  u sk a rża ła  się  
n a  ból ręk i i k la tk i p iersio w e j, w ięc  
lek a rz  ch c ia ł j ą  za b r a ć  n a  obserw a 
cję do  s zp ita la  je d n a k  n ie  w yra ziła  
ta k ie j zgody  -  zapewnia dyrektor 
szpitala Krzysztof Bestwina.

Całkiem inną, wersję córki, 
przekazuje Anna Wronowska: 
-O w sze m  lekarz j ą  zb a d a ł i  stw ier
dził, ż e  n ie  m a  po trzeby h o sp ita liza 
cji. C órka m ó w iła  m i tylko, że  za p o 
w ied zia ł je j, że  śm ia ło  m a  d zw o n ić  
po  karetkę, gdyby ź le  s ię  poczuła.

M ia ła  dodać, że  je s t  p o  w ypadku  
-  mówi Anna Wronowska.

Ale Wronowską bulwersuje 
również inna sytuacja -  córki nie 
miał kto odwieźć do domu. Nie 
mogła przecież tego zrobić karet- 
ksc-R atow nicy p o p ro s ili w ięc o to 
p o lic jan tów , a le  o n i odrzekli, ż e  n ie  
m ogą, bo n ie  m a ją  p a liw a !  -  doda
je. Wreszcie funkcjonariusze za
trzymali przejeżdżający samochód, 
którego kierowcę zobowiązali do 
tego, by podrzucił mieszkankę 
Stawek do Młynów Piekarskich.

Tam kobieta wsiadła na ro
wer, była już niedaleko domu, 
kiedy zasłabła i przewróciła się. 
Do domu przyprowadzili ją są- 
siedzi. - W c ią ż  n a rze k a ła , że  b o li 
j ą  ręk a  i k ręgosłu p , d la teg o  z a 
d zw o n iła m  p o  p o m o c  -  opowiada 
matka. Trafiła od razu na oddział 
chirurgiczny.

-Z a łożon o  m i  k o łn ie rz , d o s ta 
ła m  te ż  k ro p ló w k i i  śro d k i p r z e 
c iw b ó lo w e  -  opowiada pacjent
ka. 48-latce zrobiono również 
kompleksowe badania, łącznie z

tomografią kręgosłupa, która nie 
wykazała na szczęście żadnych 
uszkodzeń.

Poszkodowana nie ma aż takich 
wielkich pretensji do ratowników, 
zresztą jak sama mówi, po wypad
ku była w szoku. -N a  ch iru rg ii le
ża ła m  ju ż  p rze d  d w o m a  laty. W tedy 
operow an o m i tarczycę. D la tego  
z  p e łn ą  o dpow iedzia ln ośc ią  m ogę  
pow iedzieć , ż e  lepszej o p iek i n ie  m a  
nigdzie. Z a rów n o  person el m edycz
ny, ja k  i o rd yn a to r A n d rze j K ręgiel, 
to  n ie  tylko św ie tn i lekarze, a le  też  
ludzie, k tórym  za leży  n a  pacjen cie  
-  opowiadała pani Ewa.

Po pięciu dniach kobieta wróci
ła do domu. Choć nadal poobijana 
w wypadku ręka daje o sobie znać, 
doszła już do siebie. Jednak jej mat
ce jest przykro, że tak źle została 
potraktowana przez ratowników. 
-O p o w ie d z ia ła m  o  w szystk im  n ie  z  
chęci zem sty, a le  ku przestrodze  d la  
innych. N ie  m o żn a  tak  tra k to w a ć  
ludzi. To tak , ja k b y  k ierow ca  p o trą 
c ił p sa  i  zo s ta w ił g o  cierpiącego na  
drodze- dodaje. ił, ika
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Zaskoczony Szustakowski
i... prokuratura

Protest wyborczy złożony przez Józefa Szustakowskiego, kandydata na radnego gmi
ny Władysławów, Sąd Okręgowy w Koninie “postanowił pozostawić bez dalszego biegu”. 
Co to oznacza? -Sprawa je st zakończona z powodu nie spełnienia warunków formalnych
-  informuje Robert Kwiecińsl 
Rejonowa w Turku.

O proteście Józefa Szustakow
skiego pisaliśmy w poprzednim 
numerze Echa Turku. Kandydat 
na radnego przegra! z rywalem 7 
glosami. Jeszcze podczas trwa
nia glosowania Szustakowski 
poprzez swojego męża zaufania 
wnosił o ponowne przeliczenie 
głosów. Nie przyjęto jego proś
by. Po zakończonych wyborach 
złożył więc protest w Sądzie 
Okręgowym w Koninie i donie
sienie do Prokuratury Rejonowej 
w Turku. Jego protest w sądzie 
zakończył się jednak szybciej niż 
przypuszczał. - W  złożon ych  d o 
k u m e n ta c h  b ra k u je  z a ś w ia d c ze 
n ia  z  k o m is j i  w yborczej, o tym , że  
p a n  S zu s ta k o w sk i był u p ra w n io n y  
do g ło so w a n ia , ż e  je g o  n a zw isk o  
było n a  liśc ie  w yborców  -  wyjaś
nia Robert Kwieciński, rzecznik 
Sądu Okręgowego w Koninie, a 
jak zapewnia kandydat na rad-

i, rzecznik sądu. Dalsze prace

nego wiedział jakie dokumenty 
są wymagane. Innego zdania 
jest sam zainteresowany. - Z a 
n im  za n io s łe m  p ro te s t  d o  b iu ra  
p o d a w c ze g o , byłem  w  se k r e ta r ia 
cie. P a n ie  p r z e jr z a ły  d o k u m e n ty  
i  s tw ie rd z iły , ż e  w szystko  je s t  w  
p o rzą d k u  -  twierdzi Szustakow
ski. W związku z tym, że protest 
był złożony w ramach ordynacji 
wyborczej sąd nie ma obowiązku 
wzywać do uzupełnienia braków, 
a skargę pozostawił „bez dalsze
go biegu”.

Dalej w temacie pracować 
będzie turkowska Prokuratu
ra Rejonowa, choć w ponie
działkowy ranek (13 grudnia) 
prokuratorzy zaskoczeni byli 
decyzją konińskiego sądu. Dla 
nich kluczowe znaczenie mia
ło tamtejsze rozstrzygnięcie 
sprawy więc' czekali... Teraz to 
prokuratura musi wziąć się do

prowadzić będzie Prokuratura

■
pracy. Na razie wiadomo tylko, 
że agenci Centralnego Biura 
Antykorupcyjnego, którzy w 
ubiegłym tygodniu wkroczyli 
do Urzędu Gminy Władysławów j 
i zabezpieczyli listy wyborców i 
oddane głosy, przekazali je do 
dyspozycji prokuratorowi pro
wadzącemu sprawę. Kluczowe 
jest policzenie głosów, tego jed
nak jeszcze nie zrobiono. Z nie
cierpliwością na zakończenie 
sprawy czeka Józef Szustakow
ski, a i zapewne jego wyborcy. 
Przyglądają się temu również 
Czytelnicy Echa, od których 
otrzymaliśmy wiele telefonów. 
Sam Szustakowski na razie jesz
cze nie zdecydował, czy będzie 
składał zażalenie na decyzję 
Sądu Okręgowego w Koninie. 
Ma na to 7 dni od daty otrzyma
nia uzasadnienia o „pozostawie
niu bez dalszego biegu”. boxa

A r k a d i u s z  C h m i e l e w s k i  w y s t ę p u j e  z  P i S . . .

Były radny sejm iku Arkadiusz Chmielewski w minioną 
środę (8  grudnia) złożył oficjalną rezygnację z członkostwa 
w strukturach partii Prawo i Sprawiedliwość. Jednocześnie 
przystępując do Polska Jest Najważniejsza. Jak się  dowia
dujemy, Chmielewski otrzymał misję*budowy stru k tu r PJN w 
okręgu konińskim .

W minioną środę wieczorem, 
Arkadiusz Chmielewski składa 
oficjalną rezygnację z członko
stwa w PiS na ręce władz powia
towych. -U w a ża m , ż e  z e  sw o im i  
d o tych cza so w ym i k o le g a m i p a r 
ty jn y m i ro zs ta łem  s ię  w  sposób  
c y w ilizo w a n y  i  b ez sk a n d a lu  
-  zapewnia sam zainteresowany. 
Jako główną przyczynę swojego 
rozstania z PiS-em Chmielew
ski wymienia niechęć wspie
rania decyzji, na które nie ma 
najmniejszego wpływu. W tym 
miejscu należałoby przypomnieć 
zawirowania wokół kształtu list 
wyborczych PiS do sejmiku. Ku 
swojemu ogromnemu zaskocze
niu Chmielewski niemal w ostat
niej chwili dowiedział się, że jako 
radny sejmiku dostał dopiero 
piątą pozycję na liście swojej par
tii. Pogodziwszy się z tą niezbyt 
komfortową sytuacją przełknął

gorzką pigułkę i w wyborach 
uzyskał 4 172 głosy (w samym 
powiecie tureckim -  2 005). Uzy
skane przezeń poparcie stanowi
ło 13,91 proc. głosów oddanych 
na listę PiS. Pewnie ten właśnie 
wynik wyborczy uzyskany z pią
tego dopiero miejsca na liście 
przeważył szalę na rzecz odej
ścia Chmielewskiego z PiS i jed
noczesnego przejścia do PJN.

Jak się dowiadujemy, został 
on jednocześnie przedstawicie
lem ugrupowania Joanny Kluzik- 
Rostkowskiej na okręg koniński 
i w tej funkcji brał udział w inau
guracyjnym kongresie stowarzy
szenia, obradującym w Warsza
wie w minioną niedzielę. Nasuwa 
się zaraz pytanie, czy Chmielew
skiemu wystarczy determinacji i 
politycznych talentów do zbudo
wania struktur PJN w naszym po
wiecie? A J

1 Zdzisław i Dariusz w jednym stali domu...,
ale gąjowy Marucha czuwa

Po politycznym trzęsieniu ziemi 
jakie w miniony czwartek wstrząs
nęło gmachem przy ulicy Kaliskiej 
59 powstała sytuacja w naukach o 
polityce często określana mianem  
kohabitacji. W  wolnym tłumaczeniu 
na ludzki język oznacza to wspólne 
zamieszkiwanie przez partnerów. 
Bo też od kilku dni w budynku przy 
Kaliskiej 59 jest tak, że na jego 
pierwszym piętrze najważniejszy 
gabinet zajmuje burmistrz Zdzisław  
Czapla, a piętro wyżej na fotelu 
starosty zaczyna urzędować nie 
kto inny, jak Dariusz Młynarczyk. 
Bodaj nikomu w Turku nie trzeba 
przypominać, że obaj dżentelmeni 
niemal wczoraj nie szczędzili sobie 
razów zaciekle ze sobą rywalizując 
o fotel burmistrza. Zwycięsko z tej 
akurat rywalizacji wyszedł Zdzisław  
Czapla, ale Dariusz Młynarczyk po
wetował sobie to niepowodzenie 
obejmując fotel starosty. W  efek
cie, już na pierwszy rzut oka widać, 
że rysuje się niebezpieczeństwo, 
że ci obaj główni lokatorzy najważ
niejszego budynku publicznego w 
powiecie zaczną wpisywać się w 
role znane wszystkim ze sławnego 
wierszyka Aleksandra Fredry, pod 
znamiennym tytułem - „Paweł i 
Gaweł”. Byłoby wielkim  nieszczęś
ciem dla lokalnej społeczności, 
gdyby po jakimś czasie relacje 
między oboma politykami oddawał 
wspom niany już wierszyk Fredry. 
Oczywiście z drobnymi retuszami 
w stylu -  Darek i Zdzisław w jed
nym stali domu. Darek na górze, a 
Zdzisław na dole... itd., itp. Obawa 
ziszczenia się takiego scenariusza

jest tym większa, że zarówno Pa
weł, jak i Gaweł z budynku przy 
Kaliskiej znaleźli się w nowych dla 
siebie rolach. Dla Młynarczyka bo
wiem  urząd starosty jest pierwszą 
dlań funkcją, w  której przyjdzie 
mu ponosić odpowiedzialność za 
większe zbiorowiska ludzkie. Z 
kolei Czapli przyjdzie się zmierzyć 
z sytuacją jakże odmienną od tej z 
jaką miał do czynienia w minionej 
kadencji. M inęło wszak raptem kil
ka dni od czasu, gdy burmistrz Tur
ku równocześnie faktycznie trzym ał 
w rękach powiatowe cugle. Ale ta 
kom fortowa dlań sytuacja jest już 
historią i nie ma co żałować róż, 
gdy lasy mogą spłonąć. Dodatko
wa nowość, a więc i trudność sytu
acji po czwartkowej zmianie warty, 
polega na tym , że po raz pierwszy 
od dwunastu lat z grona powiato
wych decydentów wypchnięte zo
stało Towarzystwo Samorządowe. 
A należy wiedzieć, że TS stanowił 
i nadal stanowi zaplecze polityczne 
burmistrza Czapli. Jak zatem widać 
dla obu bohaterów naszej opowie
ści zaistniała sytuacja stanowi cał
kowite novum ze wszystkimi tego 
konsekwencjami. Na to wszystko 
nakładają się wielorakie osobiste 
ansę i niechęć jaka przez ostatnie 
lata wyrosła miedzy Czaplą i M ły 
narczykiem. W  tym miejscu narzu
ca się wręcz pytanie -  Czy starosta 
M. i burmistrz Cz. są nieuchronnie 
skazani na odgrywanie ról Pawła i 
Gawła? Na początek wypada po
wiedzieć, że taki rozwój wypadków  
jest nawet i prawdopodobny, ale 
zaraz dodajmy, że pójście które

goś z nich w „najdziksze swawole” 
lub inne „wędkarstwo gabinetowe” 
byłoby wielce niekorzystne dla na
szej społeczności. Taki scenariusz 
ma jednak alternatywę. Bo żamiast 
uprawiania wzajemnych wojenek 
podjazdowych obaj, dotąd zwaś
nieni panowie mogą wybrać inną 
drogę. Będąc bowiem skazani na 
wspólne zamieszkiwanie na Kali
skiej 59  mogą spróbować koope
racji. W iem , w iem , droga cnoty 
politycznej jest zawsze trudna i 
bardziej wymagająca od wzajem 
nego okładania się i robienia sobie 
wbrew. Tyle, że owocna w spół
praca między miastem i powiatem  
leży w interesie zarówno Czapli, 
jak i M łynarczyka. Bo jeśli rzeczy
wiście trzecia kadencja Czapli ma 
być dlań, jak zapowiadał, ostatnią, 
to jest to też ostatnia szansa na 
wielkie, a nie tylko długie burm i
strzowanie. Jak to powiadają -  Do 
trzech razy sztuka.

Z kolei dla Młynarczyka fotel 
starosty może być katapultą do 
dalszej kariery politycznej. Ale też 
jej katafalkiem. W ybór jedynie na 
pozór dość prosty. Problem jednak 
w tym, że polityczne zaplecze sta
rosty Młynarczyka stanowi nader 
wielobarwna koalicja aż czterech 
ugrupowań. Czeka go więc spo
ro wysiłku choćby przy usuwaniu 
napięć między tymi form acjam i. 
Napięć, na które w przyszłości taka 
tęczowa koalicja wydaje się być 
wręcz skazana. Poza tym , starosta 
Młynarczyk winien mieć świado
mość, że w powiecie są wprawdzie  
etaty do objęcia, ale za to z pie

niędzmi bardzo, ale to bardzo kru
cho. W  przeciwieństwie do takiego 
miasta. Przynajmniej na razie.

Innym z ważnych wyzwań sta
jących przed Młynarczykiem jest 
zapobieżenie sytuacji do jakiej do
szło w minionej kadencji. W tedy  
to obowiązywał ścisły sojusz ogra
niczony do miasta i powiatu pod 
przywództwem burmistrza Czapli. 
Bo już włodarze pozostałych gmin 
wobec starosty Bartosika przyję
li postawę daleko posuniętej re
zerwy. W  skrajnych przypadkach 
nawet i niechęci. Teraz za to grozi 
nam zwykłe odwrócenie sojuszy, 
co skutkowałoby takim nieszczęś
ciem, jak doprowadzenie do izolacji 
samorządu miejskiego. A takiemu 
rozwojowi wypadków Młynarczyk 
w roli starosty ma święty obowią
zek się przeciwstawić. I basta!

Nowy starosta ma też plusy po 
stronie aktywów. Należy do nich 
pozycja Młynarczyka w wojewódz
kich strukturach jego macierzystej 
partii, czyli PO. Ta zaś jak wiadomo, 
w koalicji z PSL rządzi samorządem  
wojewódzkim w Poznaniu. Atut ten 
Młynarczyk powinien tym bardziej 
wykorzystać w sytuacji, gdy powiat

turecki z kretesem przerżnął wybo
ry do sejmiku nie wprowadzając 
tam żadnego przedstawiciela. Do
dajmy też, że powyższy argument 
powinien zostać wzięty pod uwagę 
przez burmistrza Czaplę. Choćby 
dlatego, że może być to korzystne 
również dla interesów miasta. A 
poza tym, warto przypomnieć, że 
jeszcze cztery lata temu Zdzisław  
Czapla był członkiem PO.

Reasumując i upraszczając w i
dać, że burmistrz Czapla i starosta 
Młynarczyk stoją przed trudnym  
dylematem. M ianowicie, nadania 
kształtu kohabitacji (współzamiesz- 
kiwania) przy Kaliskiej 59, na którą 
obu panów skazały wyroki lokalnej 
polityki. I albo wybiorą współpra
cę korzystną dla całej wspólnoty  
powiatowej, albo przyjmą rolę Fre- 
drowego Pawła i Gawła fundując 
sobie i nam „najdziksze swawole” a 
w rewanżu, „wędkarstwo halowe”. 
Chciałbym jednak przestrzec, że są 
jeszcze obywatele, którzy niczym  
przysłowiowy gajowy Marucha 
przyjdą i obie zwaśnione strony 
pogonią z lasu, pardon, znaczy się 
z budynku przy Kaliskiej 59.

Andrzej Jarek

M ie s z k a ń c o m  Ż e r o n i c z e k ,  I  
B ą d k o w a  P ie r w s z e g o  i B ą d k o w a  D r u g ie g o  

|  składam serdeczne podziękowanie 
z a  u d z ia ł  w  w y b o r a c h  s a m o r z ą d o w y c h  

i o d d a n e  n a  m n i e  g ło s y
Z poważaniem  
Stanisław Grzelka
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Już po raz drugi przeprowadzono konkurs pod przewrotną nazwą „Bee” good at English, 
tym razem jednak z angielskim zm ierzyli s ię  gimnazjaliści. Przygotowana w grzymiszew- 
sk ie j placówce rywalizacja sprawdzała znajomość słownictwa, gramatyki, h isto rii Anglii, 
ale też pamięć uczniów. Drużynowo najlepsi okazali się  gimnazjaliści z Władysławowa, 
indywidualnie rywali pokonał Sebastian Janiszewski ze szkoły w Grzymiszewie.

W maju tego roku Julianna Konkurs przeprowadzony był W etapie indywidualnym na 
Cymmer, wtedy anglistka w w dwóch etapach: indywidualnym pierwszym miejscu znalazł się 
Szkole Podstawowej w Smasze- i drużynowym. W pierwszym Sebastian Janiszewski z Gim. w 
wie, przeprowadziła międzyszkol- uczniowie rozwiązali test wyboru Grzymiszewie. O drugie miejsce,

Podczas testu uczniowie musieli wykazać się znajomością słownictwa, gramatyki, ale też historii Wiel
kiej Brytanii.

w dogrywce, wal
czyły uczennice z 
Władysławowa. Po 
rozwiązaniu dodat
kowego zadania 
drugie miejsce 
zdobyła Kinga Ko
zioł, a trzecie Ewe
lina Kmita.

Patronat ho-

Konkurs to nie tylko wysiłek umysłowy, ale 
i fizyczny... zwyciężał ten kto miał długie nogi i 
dobrą pamięć.

norowy nad I Po
wiatowym Kon
kursem Języka 
Angielskiego ob
jęło Miasto i Gmi
na Tuliszków. Im
prezę medialnie 
wspierała Telewi
zja Informacyjna 
Konin. Oprócz 
patronów nagrody 
dla zwycięzców 
oraz wszystkich uczestników 
przedsięwzięcia ufundowali: 
Kino Helios oraz Wydawnictwo 
Pearson Longman, które dodat
kowo hojnie obdarowało pomo
cami dydaktycznymi nauczy
cieli i opiekunów uczestników 
konkursu. -S z c ze g ó ln e  p o d z ię k o 
w a n ia  k ie ru je m y  do  p a n a  W oj
c iech a  B e rk a  - p r z e d s ta w ic ie la

W y d a w n ic tw a  P ea rso n  L o n g m a n , 
do  n a u c zy c ie li i  p ra c o w n ik ó w  
G im n a z ju m  w  G rzy m isze w ie  za  
n ie o cen io n ą  p o m o c  w  re a liza c ji  
k o n k u rsu  o r a z  g im n a z ja lis tó w :  
dw óch  K a ro lin , M o n ik i, O lg i i 
E ryk a , k tó rzy  do  sa m e g o  k o ń ca  
d b a li  o p r a w id ło w y  p rze b ie g  k o n 
k u rsu  -  mówi Julianna Cymmer.

boxa

ny konkurs swojego pomysłu,
0 nazwie „Bee” good at English 
(opierającej się na grze słów be 
- jako być i bee -  jako pszczo
ła, wymawianych właściwie tak 
samo). Rywalizacją objęła ucz
niów podstawówek z gminy Tu
liszków. Od września tego roku 
nauczycielka pracuje na pełnym 
etacie w Gimnazjum im. K.K. 
Baczyńskiego w Grzymiszewie, 
gdzie przeniosła ze sobą “swój 
konkurs”. - C a łe  za a n g a ż o w a n ie
1 f r a jd a  p r z y  o rg a n iza c ji k on ku rsu  
n ie  p o zw o liły  m i  za p r z e s ta ć  ro
b ie n ia  czegoś w  tym  k ieru n k u . A  
ż e  n a zw a  je s t  m o im  p o m ysłem , z  
którego  n ie  chcę rezygn ow ać, p o 
s ta n o w iła m , ż e  g im n a z ja liś c i  te ż  
m o g ą  s ta n ą ć  oko w  oko z  „pszczó ł
k ą ” -  twierdzi Julianna Cymmer.

Razem z drugą anglistką 
gimnazjum, Anną Dębczyńską, 
zaprosiły do udziału w Pierw
szym Powiatowym Konkursie 
Języka Angielskiego „Bee” good 
at English okoliczne gimnazja z 
powiatu. Wraz z zaproszeniem i 
regulaminem szkoły dostały test 
kwalifikacyjny. Po 3 najlepszych 
gimnazjalistach z etapu szkolne
go przechodziło do etapu powia
towego, który odbył się w piątek, 
3 grudnia.

Oprócz gimnazjalistów z Grzy- 
miszewa, do rywalizacji przy
stąpili uczniowie Gimnazjum 
nr 1 im. Lotnictwa Polskiego w 
Turku przygotowani prze z Mar
tę Zefirjan-Śligę, z gimnazjum 
Zespołu Szkół z Tuliszkowa, 
przygotowani przez Beatę Żamą 
oraz Marcina Pilarskiego a także 
uczniowie Anny Darul i Anety 
Kaźmierczak z Gimnazjum we 
Władysławowie.

i uzupełnień z zakresu umiejęt
ności: słuchania, czytania, rea
gowania językowego, gramatyki 
oraz wiedzy o Wielkiej Brytanii. 
Nad poprawnością jego przebie
gu czuwała komisja konkursowa 
w składzie: Beata Sawicka (ger- 
manistka), Sylwia Jaroszewicz 
(nauczycielka fizyki i biologii) 
oraz, wybrany drogą losowania 
spośród zaproszonych nauczycie
li, Marcin Pilarski - anglista z Ze
społu Szkół w Tuliszkowie. Aby 
wszystko było uczciwe, a rywali
zacja czysta i bez niedomówień, 
test ułożyła niezaangażowana w 
przygotowanie uczniów, Małgo
rzata Ruda, anglistka ze Szkoły 
Podstawowej w Grzymiszewie.

Po 40 minutach pisania spraw
dzianu, drużyny gimnazjalistów 
przeniosły się na salę gimnastycz
ną, aby zmierzyć się z „Running 
Dictation” - zabawą językowo-ru- 
chową. Ich zadaniem było zapisa
nie tekstu czytanki z jak najmniej
szą liczbą błędów, przy czym jedna 
osoba siedziała w ławce i pisała 
tekst, który dyktowali jej pozostali 
członkowie drużyny. Treść znaj
dowała się z dala od ławki. Uczest
nicy musieli pokonać długość sali 
biegiem i z pamięci podyktować 
to, co udało im się zapamiętać, 
tworząc tym samym spójną ca
łość, jak najbardziej zbliżoną do 
oryginału. Za tę część konkursu 
odpowiadały: Dorota Michalak 
-  nauczycielka w-f oraz Małgorza
ta Ruda. Z obu zadań uczniowie 
rozliczani byli osobno.

W etapie drużynowym najle
piej poradzili sobie gimnazjaliści 
z Władysławowa, drugie miejsce 
zajął Grzymiszew, a trzecie Gim
nazjum nr 1 z Turku.

N o w a  d r o g a ,  p a r k i n g i ,  t r a w n i k i  i  w i e l e  z n a k ó w  d r o g o w y c h ,  c z y l i  n a  Z d r o j k a c h

J e s t  b i a ł o ,  a le  b ę d z ie  k o l o r o w o
Teraz, kiedy cały Turek przykryty je st śniegiem, trudno zauważyć efekty kilkumiesięcznej 

pracy firmy budowlanej, jednak już niedługo, kiedy znikną zwały białego puchu i błota, miesz
kańcy Zdrojek Lewych będą jeździć po ułożonych z ko stk i drogach i zatrzymywać samochody 
na nowych parkingach. W minionym tygodniu inwestycję, kosztującą prawie 900  tysięcy 
złotych, próbowali sobie wyobrazić odbierający ją urzędnicy i burmistrz Zdzisław Czapla.

Choć pogoda ku temu nieod
powiednia, w ubiegłym tygodniu 
na ulicy Moniuszki spotkali się 
pracownicy turkowskiego Urzę
du Miasta i wykonawcy robót, by 
oddać ukończone prace. Robert 
Wawrzyniak z firmy “Budmex” 
roztaczał wizję, jak droga wygląda, 
gdzie umiejscowione są chodniki 
i przejścia, gdzie parkingi i trawni
ki. Od oglądających wymagało to 
ogromnych pokładów wyobraźni, 
bo we środę jak okiem sięgnąć 
widać było tylko śnieg i zwały bia
łego błota.

Prace na ulicy Moniuszki roz
poczęto w czerwcu, jako kolejny 
etap budowy dróg gminnych na 
osiedlu Zdrojki Lewe. Błotniste 
do tej pory dukty pomiędzy do
mami przykryto kostką brukową

tworząc tzw. ciągi pieszo-jezdne, 
w odpowiednich miejscach wy
tyczono parkingi, wybrukowano 
wjazdy do domów i dojścia do 
furtek, posadzono prawie 90 róż
nych drzewek i trawę, ale to nie 
wszystko. Remonty obejmowały 
też kanalizację deszczową i od
wodnienie. Budowlańcy uporali 
się w ostatniej chwili przed przyj
ściem zimy. Odbiór techniczny 
zaplanowano na 8 grudnia.

Jedyne czego zabrakło do tego 
czasu, zgodnie z dokumentacją 
techniczną i projektem organizacji 
ruchu, a co można było zauważyć 
podczas odbioru, to znaki drogo
we. A nie zamontowano ich, bo... 
i tu sprawa sie trochę skompliko
wała, albowiem każdy z nowych 
parkingów powinien być ozna

czony na początku i na końcu, a 
że parkingów na ulicy Moniuszki, 
krótkich bo krótkich, jest kilka
naście, dwa razy więcej powinno 
być i znaków informacyjnych. Na 
odcinku 500 metrowym stanie ich 
więc ponad dwadzieścia. -Jeśli są  
w  p la n ie , to m u sza  być za m o n to w a 
ne. B ęd zie  kolorow o -  po konsulta
cjach z budowlańcami i urzędnika
mi skwitował burmistrz Czapla.

Dzień później stwierdzono 
jednak by z montażem wszelkich 
oznaczeń poczekać do wiosny, a 
przynajmniej do pierwszych roz
topów. Wtedy też dopiero można 
będzie docenić zakres prac. Do 
tej pory ulica Moniuszki niewiele 
będzie różnić się od pozostałych, 
rozjeżdżony śnieg wszędzie wy
gląda tak samo. boxa

Choć nie widać, pod zwałami śniegu jest nowa kostka, trawniki, wjazdy i dojścia do furtek a nawet ścieżki 
przecinające skwer. Taką wizję roztaczał wykonawca.
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R z e c z y  w a ż n e  i  k a b a r e t o w e  d e k o r u m  n a  p i e r w s z e j  s e s j i  R a d y  M i e j s k i e j

Centrolewicowy obóz w Radzie Miasta skonsumował wy
n ik wyborczy. Ta k i wniosek nasuwa się  po inauguracyjnym 
posiedzeniu Rady M ie jsk ie j Turku, obradującej w czwartek, 
9 grudnia. Bowiem funkcję przewodniczącego objął Marek 
Pańczyk z R iP , a jego zastępcami zosta li: Joanna Maciejew
ska (SLD) i Dariusz Kowalczyk z PO. Barwnym urozmaice
niem obrad było zamieszanie dość beztrosko sprokurowane 
przez radnego Zdzisława Borowskiego (TS ). O którym moż
na powiedzieć, że widowiskowo i z przytupem powrócił na 
lokalną scenę polityczną po czteroletniej absencji.

Nowe prezydium Rady Miejskiej Turku VI kadencji: Marek Pańczyk z RiP (w środku) -  przewodniczą
cy oraz wiceprzewodniczący: Joanna Maciejewska z SLD (po lewej) i Dariusz Kowalczyk z PO.

Inauguracyjna sesja Rady Miej
skiej Turku VI kadencji tym razem 
została zwołana przez komisarza 
wyborczego po tym, jak poprzedni 
termin nie został dochowany. We
dle obowiązujących reguł pierw
szą sesję otwiera senior w gronie 
wybranych radnych. Obowiązek 
ten przypadł Korneli Józefiak, wie
loletniej, byłej już miejskiej 
skarbniczce. Przed rozpoczę
ciem relacjonowania zdarzeń 
mających miejsce w trakcie 
obrad pozwolimy sobie przy
bliżyć sytuację w radzie po
wstałą w wyniku wyborów 
samorządowych z  21 listopa
da. Oto wśród 21 wybranych 
radnych miejskich, sześciu 
reprezentowało Towarzystwo 
Samorządowe, czterech PiS, 
również po cztery miejsca 
w radzie uzyskali przedsta
wiciele PO i SLD oraz trzy z 
RiP W wyniku zakulisowych 
umów ukształtowały się dwa 
przeciwstawne obozy. Pierw
szy tworzyli radni z TS i PiS.
To formacja o obliczu z jednej 
strony raczej prawicowym 
i zarazem proburmistrzow- 
skim. Z kolei radni reprezen
tujący PO, SLD i RiP zawiązali 
koalicję centrolewicową. Dodajmy, 
stojącą w opozycji wobec władzy 
wykonawczej w mieście. Arytme
tycznie rzecz biorąc koalicja TS/ 
PiS uzyskała w wyborach 10 man
datów, a obóz oponentów mógł 
liczyć na 11 rajcowskich szabel. 
Proporcje te wskazują na bardzo 
kruchą większość obozu centro
lewicy w obecnej radzie. Sytuację 
prawicy dodatkowo skompliko
wał fakt, że Zdzisław Czapla jako

burmistrz-elekt, nie mógł złożyć 
rajcowskiego ślubowania i tym sa
mym objąć mandatu radnego. Po
nadto ślubowania odmówił i tym 
samym również nie objął mandatu 
radnego Mirosław Mękarski, do
tychczasowy i zapewne przyszły 
zastępca burmistrza Czapli. Ozna
czało to dwie szable mniej dla for

macji TS/PiS w przewidywanym 
głosowaniu nad kandydaturami 
na najwyższe funkcje w radzie. 
Bowiem w tej sytuacji obóz ten 
mógł realnie liczyć co najwyżej na 
8 głosów, przy 11 głosach oponen
tów. Jeśli zatem zakładać, że radni 
centrolewicy zawarli wiążący kon
trakt polityczny, to sprawa obsady 
przewodniczącego Rady Miejskiej 
i jego zastępców wydawała się z 
góiy przesądzona.

W tej sytuacji nie za bardzo 
wiadomo dlaczego Zdzisław Bo
rowski, wybrany z listy TS swoim 
zachowaniem sprokurował dość 
dziwaczną, a momentami iście ka
baretową sekwencję zdarzeń.

O co mianowicie w całym 
zajściu chodziło? Otóż najpierw 
przypomnijmy, że wybrany radny 
swój mandat obejmuje po złoże
niu ślubowania. Ten oczywisty i w 
swej istocie prosty akt polega na 
wypowiedzeniu przez „wybrań
ca” słowa ŚLUBUJĘ po odczyta
niu treści roty ślubowania. Zapis 
prawny dopuszcza ewentualne 
dodanie przez ślubującego precy
zyjnie określonej formuły, a mia
nowicie -  Tak mi dopomóż Bóg. 
Ni mniej, ni więcej, ale jedynie to. 
Tymczasem rzeczony Borowski, 
gdy przyszła na niego kolej wy
rzekłszy słowo -  Ślubuję -  dodał 
doń jeszcze słowo -  Alleluja. Po 
złożeniu przez wszystkich aktu 
ślubowania na wypowiedź Borow
skiego zwrócił uwagę radny Mar
czewski. -C hciałbym  za u w a żyć , 
że  ś lu b o w a n ie  złożyło  w ła śn ie  1 8  
radnych  i w  te j  liczb ie  objęło m a n 
d a ty  radnych  m iejskich . B o w iem  
Z d zis ła w  B o ro w sk i n ie  zło ży ł go  
zg o d n ie  z  o b o w ią zu ją cą  p ra w n ie  
fo rm u łą  -  zastrzegł radny SLD, 
rzucając zaraz z właściwym sobie 
poczuciem humoru: -C z y  m a m y

te ż  d o d a w a ć  fo rm u łę  typu: ch w a ła  
łysym  i g a rb a tym ?

No i zaczęło się! Najpierw 
nieborak Borowski próbował ze 
zręcznością słonia w składzie z por
celaną jakoś tłumaczyćswój postę
pek: -W ypow iedzia łem  w szak słowo  
-  Ślubuję. P oza  tym  do d a n e przeze  
m n ie  A lle lu ja  m a  to sa m o  zn acze
n ie  co „ Tak m i d opom óż B ó g ”.

Na takowe dictum zastrzeżenie 
zgłosił radny Dariusz Jasak, magi
ster teologii i katecheta z zawodu. 
-F raza A lle lu ja  n ie  m a  takiego zn a 
czen ia , a  tłu m a czy  s ię  racze j ja k o  - 
W ychw alajcie J ah w e  -  zaoponował 
radny Jasak. Pouczony tak Borow
ski zmienił swoją argumentację, 
zapewniając, że po słowie: ślubuję, 
była kropka i przerwa, a dodanie 
przezeń Alleluja było okazanym 
spontanicznie przejawem radości. 
Doszło nawet do głosowania nad 
tym czy ślubowanie Borowskiego 
jest ważne czy też nie. W tej spra
wie wypowiadali się również radcy 
prawni urzędu. Ale przy ich opi
niach wyrocznia pytyjska stanowi 
wręcz wzór klarowności i jedno
znaczności. Nic zatem dziwnego, 
że wśród obecnych na sali obrad 
obserwatorów na przemian wybu
chały salwy śmiechu i przejawy 
zażenowania całą sytuacją.

No, ale dość już krotochwili i 
nieistotnego pyłu lokalnej historii.

Nieporównanie większe znacze
nie mają całkiem inne fakty. Nie 
chodzi nawet o pewne prawne 
zastrzeżenie zgłaszane przez rad
nych koalicji prawicowej. A miano
wicie, powołując się na rozstrzyg
nięcia zwracali oni uwagę, aby 
kandydaci na przewodniczącego 
Rady Miejskiej nie uczestniczyli 
w głosowaniu, a to dlatego, że to 
jest ich żywotny interes natury 
materialnej. Naturalnie tak właś
nie jest. Tyle, że w omawianym 
przypadku chodziło raczej nie o 
czystość intencji, ale bardziej o to, 
aby kandydat Marek Pańczyk nie 
uzyskał bezwzględnej większości 
głosów, co jest wymogiem praw
nym. Nie uczestnicząc w głoso
waniu powyższemu zastrzeżeniu 
zadość uczyniła jedynie Kornela 
Józefiak, kandydatka na funkcję 
przewodniczącego z ramienia ko
alicji TS/PiS. Stąd po podliczeniu 
głosów okazało się, że kandyda
turę Marka Pańczyka poparło 11 
radnych, a jego konkurentka do 
fotela przewodniczącego Rady 
Miejskiej uzyskała poparcie 7 raj
ców. W efekcie to właśnie przed
stawiciel RiP zasiadł w fotelu prze
wodniczącego.

Również zastępców Marka 
Pańczyka wybrano głosami rad
nych koalicji PO/SLD/RiR Zostali 
nimi: Joanna Maciejewska -  SLD 
i Dariusz Kowalczyk -  PO. Innym 
faktem o prawdopodobnie daleko 
idących konsekwencjach było niep
odjęcie przez radnych centrolewicy 
decyzji o stwierdzeniu wygaśnięcia 
mandatów Zdzisława Czapli i Miro
sława Mękarskiego, którzy jak już 
zostało wspomniane, nie objęli swo
ich mandatów. Przełożenie przez 
większość radnych decyzji stwier
dzającej wygaśnięcie mandatów 
obu wspomnianym skutkuje tym, 
że na kolejnej sesji zapowiadanej 
na wtorek, 14 grudnia, nie obejmą 
mandatów kandydaci, którzy zastą
piliby Czaplę i Mękarskiego. Cho
dzi tu o Adriana Wielogórskiego i 
Kiystynę Apelt. Tym samym na 
najbliższej sesji radni TS i PiS będą 
dysponować jedynie 8 głosami, a 
koalicja PO/SLD/RiP będzie ich 
miała 10. Wygasa bowiem mandat 
radnego Dariuszowi Młynarczyko
wi po wyborze go na starostę. Stwa
rza to komfortową sytuację przy 
planowanym na wtorek obsadzaniu 
funkcji w komisjach stałych Rady 
Miejskiej. Łatwo więc prognozować 
na wtorek obsadzenie kluczowych 
komisji stałych. Andrzej Jarek

O d  R e d a k c j i

P a t r z e ć  n a  r ę c e  -  t a k !  A l e  b e z  i c h  o b c i n a n i a

Wola turkowskiego ludu
Wustroju demokratycznym 

lud głosując w  wyborach 
wyraża swoją wolę. Nasu

wa się zatem pytanie o wykładnię 
niedawnego werdyktu wyborczego 
turkowskiego ludu. Co takiego ten 
prawdziwy hegemon demokracji chał 
powiedzieć swoim wybrańcom?

Z relacji z obrad I sesji Rady Miej
skiej rysuje się obraz kruchej więk
szości obozu centrolewicy z jednej 
strony i obozu TS/PiS po stronie 
drugiej. 0  takim układzie sił zdecy
dowali obecni radnijniejscy. To ich 
decyzja. Rodzi się jednak pytanie 
-  Czy jest to zgodne z głosem wy
borców? Z wolą turkowskiego ludu, 
czyli tych, którzy pofatygowali się 
do wyborów 21 listopada 201 Or. Co 
mówi wyborcza arytmetyka. Otóż, w 
wyborach do Rady Miejskiej oddano 
10.500 głosów. Z tej liczby na listy

TS i PiS łącznie zagłosowało 4 281 
turkowian. Stanowi to 40,77  proc. 
ważnych głosów. Z kolei listy trzech 
ugrupowań centrolewicowych (PO, 
SLD i RiP) poparło łącznie 5 863  
wyborców. To 55,84 proc. ważnych 
głosów w  mieście. Czyli za listami 
powstałej w Radzie Miejskiej koalicji, 
formacji o orientacji centrolewico
wej, opowiedziało się 1 582 wybor
ców więcej niż za konkurencyjnymi 
listami TS i PiS. To spora różnica. I 
faktu tego nie zmienia 356 głosów 
(3 ,39 proc.) na listy PSL, które z 
mocy zasad ordynacji wyborczej w  
znakomitej większości i tak przypadły 
TS-owi. Pokrętna logika tejże samej 
ordynacji sprawiła, że w przełożeniu 
na mandaty radnych różnica między 
wymienionymi dwoma obozami wy
nosi jedynie sztuk jeden. Czyli jak 11 
do 10. Z rozkładu głosów widać jed

nak, że w ostatnich wyborach głos 
ludu należałoby raczej interpretować 
jako wolę przywrócenia radzie jej 
stanowiącej i kontrolnej roli.

Wolę taką widać bardziej wyraźnie 
po zestawieniu wyników tegorocz
nych wyborów z elekcją z roku 2006. 
Wówczas w  Turku na zblokowane 
listy TS/PiS/Samoobrony, jednej i 
drugiej, padło łącznie 5 505 głosów 
(52,18 proc.). Natomiast łącznie na li
sty PO, RiP i ówczesnej lewicy głoso
wało 5 045 wyborców -  47,82 proc. 
Dzięki pomysłowi z blokowaniem ta, 
w sumie dość niewielka różnica, prze
łożyła się wtedy na relacje mandatów 
jak 12 do 9. W  efekcie Rada Miejska 
została całkowicie zdominowana 
przez większość TS/PiS. Przy okazji 
sprowadzając ten organ do roli listka 
figowego miejskiej władzy wykonaw
czej. Wydaje się, że wyborcy uznali za

stosowne zmienić ten fasadowy stan 
rzeczy. Zatem wypadałoby uznać, że 
przywrócenie radzie przewidzianej dla 
tego ciała roli kontrolera patrzącego 
uważnie na ręce władzy wykonawczej 
jest więc, mówiąc nieco patetycznie, 
wyrazem woli turkowskiego ludu.

Należy jednak pamiętać, że ten 
sam lud optując w swej znaczącej 
większości za reelekcją Zdzisława 
Czapli, wyartykułował do rajców 
jeszcze inne przesłanie. A miano
wicie uważne patrzenie na ręce 
ekipie burmistrza Czapli, i owszem, 
jak najbardziej. Tyle żeby z rozpędu 
tych rąk zbytnio nie krępować, a już 
z pewnością nie poobcinać. I dopie
ro z tym bardzo ważnym zastrze
żeniem należy w pełni zrozumieć i 
uznać wolę turkowskiego ludu w y
rażoną w  ostatnich wyborach sa
morządowych. AJ

Z wielkim przytupem po czterech 
latach nieobecności wrócił na miejską 
scenę samorządową Zdzisław Borow
ski -  przez ponad godzinę radni i radcy 
prawni starali się „wyciągnąć” ćwieka, 
jakiego radny zabił im swoim Alleluja, 
wygłoszonym w rocie przysięgi.
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NOWY SKLEP R f  K
T U R E K ,  u l .  K O L S K A  2 4

J u ż  o d  1 g r u d n ia  o t w a r t y  n o w y  s k le p  
z  o d z ie ż ą  d la  d z i e c i !

O f e r u j e m y  s z e r o k i  a s o r t y m e n t  i d o b r e  c e n y !

C złow iek -  najlepsza inwestycja

Poszukujemy
o s ó b  z  je d n o c z e s n y m  u s z k o d z e n ie m  

w z r o k u  i s łu c h u
W  p a r t n e r s t w i e  z  P a ń s t w o w y m  F u n d u s z e m  R e h a b i l i t a c j i  

O s ó b  N i e p e ł n o s p r a w n y c h  p o s z u k u j e m y  k o b i e t  i m ę ż c z y z n  

z  j e d n o c z e s n y m  u s z k o d z e n i e m  w z r o k u  i s ł u c h u .

P r z y g o t o w a l i ś m y  d l a  n i c h  s p e c j a l n a  o f e r t ę  b e z p ł a t n e g o  

w s p a r c i a ,  k t ó r e  d a  i m  s z a n s ę  n a  r o z w ó j  z a w o d o w y  

i s p o ł e c z n y .

O feru jem y 2 5 0  Z t  za pom oc przy rekrutacji 
każdego benefic jen ta  pro jektu .

S z c z e g ó ł y  o f e r t y  o r a z  r e g u l a m i n  w s p ó ł p r a c y  d o s t ę p n e  n a  

s t r o n i e  i n t e r n e t o w e j  p r o j e k t u  o r a z  p o d  n u m e r e m  in f o l in i i .

W e z  s p r a w y

w  s w o j e  r ę c e . .
Projekt „Wsparcie osób gtechoniewidomych na rynku pracy H - Weź. sprawy w swoje ręce." 
współfinansowany przez Unie Europejska w ramach Europejskiego Funduszu Społecznego.
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kład pieczone mięsa.
W pieczeniu różnego 
rodzaju mięs niezwykle 
przydatny okazuje się ^  
być foliowy rękaw. Wy
trzymała, nawet w bardzo 
wysokich temperaturach folia do 
pieczenia, zgrzana w wygodny 
rękaw, który możesz uciąć na 
dowolny wymiar, gwarantuje, że 
pieczenie będzie nie tylko udane, 
ale również smaczniejsze i bardziej 
zdrowe niż tradycyjnie upieczone 
-  w dużej ilości tłuszczu.
Rękaw do pieczenia Gosia posiada 
w promocji świątecznej posiada 

wyśmienitą przyprawę 
do kurczaka w wersj i 
słodko-kwaśnej, któ
rą znajdziesz w spe
cjalnie oznaczonych 
opakowaniach.
Skrzydełko 
czy nóżka?
Torebki do pieczenia 
to wygodny wariant 
rękawa do pieczenia, 
wykonany również 
z wytrzymałej fo
lii do pieczenia, a 
różniący się tym, że 
ma postać zgrzanej z 
trzech stron torebki. 

W torebce z łatwością przygotujesz 
skrzydełka kurczaka, nóżki lub na
wet kurczaka w całości! Wystarczy 
wrzucić mięso do torebki, posypać

ŚWIĄTECZNE wypieki z GOSIA
Przed świętami, jak co roku, stajemy przed trudnym zadaniem przygotowania 
do nich siebie samych i całego naszego gospodarstwa domowego.
Trzeba przecież najpierw posprzątać, a potem ugotować i upiec te 
wszystkie potrawy, które będq cieszyć oko i żołądek przez 
całe święta.
Nowocześnie upiecz
Wielu z nas podczas pieczenia 
ciast nie obywa się już bez pa
pieru do pieczenia. To doskonała 
pomoc, bo pozbawia nas uciążli
wego smarowania tłuszczem formy 
przed pieczeniem, a wypieki są 
zdrowsze, mniej kaloryczne i nie 
przypalają się.
Dobrze jest, aby uzyskać właściwy 
efekt pieczenia, wybrać papier wy
sokiej jakości. Najwyższej jakości 
papier do pieczenia poznamy po 
tym, że jest obustronnie powlekany 
silikonem. Taki zabieg sprawia, że 
papier jest bardziej 
wytrzymały i nie 
przykleja się do 
formy.
W marce Gosia 
przed świętami 
znajdziesz m.in. 
silikonowany 
papier do pie
czenia o po
większonej dłu
gości do ośmiu 
metrów, a do
datkowo jesz
cze jeden metr 
więcej -  starczy 
na dłużej!

Kurczak w rękawie
Oprócz ciast na stole podczas 
świąt pojawiają się również in
nego rodzaju wypieki, na przy-

obficie przy
prawami i wło

żyć do piekarnika.
Torebki do pieczenia Gosia 

są wyjątkowo duże -  zmieścisz 
nawet dużego kurczaka w całości 
-  a w promocji świątecznej w opa
kowaniu znajdziesz wyśmienitą 
przyprawę do kurczaka w wersji 
słodko-kwaśnej.

A po jedzeniu wygodnie zapakuj
Po każdej większej biesiadzie 
pozostaje bardzo wiele jedzenia, 
które może być doskonale wyko
rzystane dnia następnego. O ile 
oczywiście odpowiednio je prze
chowamy. Najlepszym sposobem 
na przechowywanie żywności 
jest bezpieczna i wygodna folia 
do żywności, inaczej zwana folią 
spożywczą. Można w nią zawijać 
każdego rodzaju jedzenie, bo jest 
bezpieczna i zdrowa.

Aby wygodnie użytkować folię 
do żywności niezbędne jest odpo
wiednie narzędzie do jej odcinania. 
I tutaj w sukurs idzie nam najnow
sze rozwiązanie dostępne tylko w 
marce Gosia -  folia do żywności z 
profesjonalną ucinarką Easy Cut. 
Dzięki niej swobodnym ruchem 
nożyka możesz odcinać arkusze 
folii do żywności na dowolną dłu
gość, nie używając przy tym dużej 
siły. Odcinanie folii nigdy nie było 
tak łatwe i przyjemne!

iliNTERMARCHE Turek
H I

iliNTERMARCHE

Zrealizuj rabat przy 
kolejnych zakupach

zaprasza na przedświąteczną 
promocję produktów v:v

O D B I E R A J  

Ś W I Ą T E C Z N E  R A B A T Y

ZYSKAJ AŻ 50 Z

7 - 2 4  GRUDNIA

Za każde wydane 50 zł ł naklejka Ul 
Zbieraj naklejki na kupsnie
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Po przeczytaniu w Waszym 
tygodniku z dnia 7.12.2010 r. 
informacji o zdarzeniu na ul. 
Słonecznej, którego finał znalazł 
miejsce na wokandzie Sądu Re
jonowego w Turku, nasunęło mi 
się szereg pytań i wątpliwości.

Co prawda nie znam materiałów i 
przebiegu wokandy, ale opierając się 
jednak na waszym redakcyjnym opi
sie chciałbym poruszyć swoje wątpli
wości, albowiem wokanda powinna 
odpowiedzieć na szereg prostych py
tań: kto?co?gdzie? jakimi środkami? 
dlaczego? jak? kiedy?Odpowiedź na 
te główne pytania winna dać ustalenia 
wskazujące na osobę winną. Z treści 
artykułu wynika, że oskarżony zapę
dził „w kozi róg" biegłych. Wyznanie 
biegłego - oratio recta - (mowa nie
zależna, słowa biegłego powtórzone 
bez żadnej zmiany) -„biegły nie jest

nieomylny” jest parafrazą - biegły jest 
omylny, jest mimo wszystko wyzna
niem podważającym wszystko to, co 
podał na potrzeby i użytek Sądu.

Opinie biegłych należy więc uznać 
jako oratio obliqua - mowę zależną, uj
mującą wiele subiektywnych informa
cji i opinii. Widomym jest, iż ilu ludzi, 
tyle zdań. Nasuwa się zasadne pyta
nie, czy uwzględnione zostały wymogi 
kodeksu drogowego. Czy dozwolona 
jest jazda na trzeciego? W  waszym ar
tykule, cyt. „winą za zdarzenie w cało
ści obarczono motocyklistę, który, jak 
utrzymali biegli, jechał zbyt blisko osi 
jezdni, lub nawet po przeciwnym pa
sie ruchu, w wyniku czego w pewnym 
momencie wymijająca zaparkowane 
częściowo na drodze auta, kierująca 
fiatem nie mogła uniknąć zderzenia". 
Z tego cytatu i opisu zdarzenia wyni
ka, że przedmiotem wokandy sądowej 
był li tylko motocyklista, a pominięto 
(czyżby wstydliwie i celowo) zacho
wanie kierującej fiatem. Dokonując 
uproszczonej analizy sytuacji drogo
wej, przy założeniu, że jezdnia ma 3,5 
m, z których 1,5 m zajmowały zapar

kowane pojazdy, bezpieczna strefa 
wymijania zajmowała około 0,8 m, 
to do ruchu pozostawało 1,2 m prze
strzeni (3,5 - (1,5 +0,8) = 1,2 m), a je
śli uwzględnić strefę bezpieczeństwa 
od środka ulicy (0,3 m, którą należało 
zachować) pozostało do ruchu 0,9 m 
jezdni. Nasuwa się proste pytanie, czy 
kierująca fiatem zachowała należytą 
ostrożność i mogła dokonać bezpiecz
nie manewr wymijania zaparkowanych 
samochodów? Decydując się na wy
mijanie zaparkowanych samochodów 
i widząc ruch z naprzeciwka zdała się 
na los szczęścia, nie zachowując mi
nimum krytycyzmu, jak osoba pozba
wiona wyobraźni. Zachowanie oskar
żonego, który czuł się niewinny było 
moim zdaniem właściwe, albowiem w 
sądzie obowiązuje zasada: kto milczy, 
ten zdaje się zezwalać na oskarżenia.

Z przedstawionego uzasadnie
nia sędziego nie wynika, czy podjęty 
manewr wymijania zaparkowanych 
samochodów (jazda na trzeciego) 
był uprawniony i dozwolony. Z treści 
artykuły wynika, że ten temat w ogóle 
był nie podjęty. Publiczną tajemnicą

jest, że często w sądzie jest wyznawa
na zasada „nie zawsze ten, kto dobre 
powiedział słowo, jest cnotliwy (za
sada chińska Konfucjusza). Sytuacja 
dotycząca biegłego, dotyczy również 
sędziego. Albowiem sędzia zawsze 
powinien także weryfikować zdarzenia 
własnymi doświadczeniami i posiada
ną wiedzą. Znając tureckie realia na te
mat pracy miejscowego sądu, można 
istotnie mieć zastrzeżenia co do rzetel
ności ferowanych wyroków. Istniejąca 
opinia, że obiekt sądu stanowi element 
dominujący, i uzupełniający, miejsco
wego placu (targowiska), może odro
binę karykaturalnie, oddaje po części 
odnoszone wrażenia ubocznych ob
serwatorów, a także ludzi poszkodo
wanych nierzetelnymi ferowanymi de
cyzjami. Osoba orzekająca w sprawie 
jest osoba publiczną i musi; liczyć się 
z różnorodnymi opiniami i krytykami, 
oraz być gotowa na stawiane pytania 
publicznie, zważywszy, że jako klienci 
sądu jesteśmy zdani na jej rządy (fero
wane wyroki).

Z poważaniem stały czytelnik 
ps. imię i nazwisko znane redakcji

Inwestorzy zgodzili s ię  na trzecią lokalizację biogazowni w gminie Dobra. Jeżeli i ona 
spotka się  z protestami mieszkańców gminy, przeniosą się  do innej gminy, bardziej przyja
znej ekologicznym inwestycjom. Nowa lokalizacja zaaprobowana przez Radę M iejską znaj
duje się  około jednego kilometra od Dobrej, przy drodze do Moczydeł.

poubojowe, ale bez krwi. Jedną z się będzie wpiąć. Poza tym są tu- 
pozostałości po wytworzeniu gazu taj tereny, które można będzie w 
będzie nawóz, który użyźni pola. przyszłości wykorzystać pod inne 
Drugą granulat, którego spalaniem inwestycje. Nie ma tutaj jednak 
zainteresowana jest elektrownia uzbrojenia, jakim dysponował 
Adamów. Nowa lokalizacja jest o teren przy drodze do Ostrówka, 
tyle ciekawa, że biegnie tutaj linia Trzeba doprowadzić wodociąg i 
energetyczna, do której można kanalizację. To dodatkowe koszty,

Do ludzi o wrażliwych 
i kiepskiej wiedzy

Tylko zabiegi burmistrza Piąt
kowskiego sprawiły, że chcący 
zbudować na terenie gminy Dobra 
biogazownię zgodzili się podjąć 
jeszcze jedną próbę. Pierwsza lo
kalizacja upadla, ponieważ pewien 
rolnik z Czajkowa odmówił sprze
daży 25 arów ziemi. Z drugiej zre
zygnowano, ponieważ pomimo 
pozytywnej opinii mieszkańców 
Dąbrowy w sołectwie Rzechta, po 
dwóch dniach zaczęły się protesty. 
Wszystko było wynikiem plotki, 
jakoby miałaby tam powstać ... 
spalarnia odpadów. Pod prote
stem podpisywali się działkowicze 
z oddalonego o cztery kilometry 
Skęczniewa i zagorzali przeciwnicy 
biogazowni z Dobrej, położonej w 
odległości pięciu kilometrów.

Inwestor miał już dość bzdur
nych, zmyślonych uciążliwości 
związanych z biogazownią. Nie 
dość, że dobrska ma zostać zbu
dowana według najnowocześniej
szych technologii, to jeszcze musi 
spełnić bardziej restrykcyjne niż 
w innych krajach europejskich 
przepisy. Burmistrz Andrzej Piąt
kowski, który dostrzegł szansę na 
rozwój gminy w biogazowni, prze
konał inwestorów do jeszcze jedne
go podejścia.

Trzecia lokalizacja, to teren 
przy drodze pomiędzy Dobrą, a 
Moczydłami. To około pięciu hek
tarów gruntu w odległości jednego 
kilometra od dobrskiego cmenta
rza parafialnego. Trzech właści
ciel nie widzi przeszkód w zbyciu 
tej ziemi, wycenionej na 25 tys. zł 
za hektar. Głównym surowcem 
energetycznym biogazowi będzie 
zboże, kukurydza i liście buraków 
cukrowych. Dojdą do tego odpady

Na koniec odniosę się do listu osób 
o „wrażliwych nosach”, opublikowa
nym w poprzednim wydaniu „ET”. Nie 
dość, że są to absolutni laicy w zakre
sie pozyskiwania energii ze źródeł od
nawialnych, to na dodatek pieniacze. 
Na szczęście na terenie gminy Dobra, 
zamieszkałej przez ponad sześć tysię
cy ludzi, jest ich zaledwie 22. Pisząc 
artykuł zapoznałem się nie tylko z ogól
nie dostępnymi źródłami dotyczącymi 
biogazowi, ale także „zaciągnąłem ję
zyka" u źródeł. Konkretnie za pośred
nictwem Dominika Księskiego, redak
tora naczelnego tygodnika „Pałuki”. 
W Liszkowie w gminie Rojewo powiat 
inowrocławski, o którym pisze autor 
listu zbudowano znacznie większą od 
dobrskiej, bo mającą moc elektryczną 
równą 2,1 MW, a moc cieplną równą 
2,2 MW. Pracuje ona wyłącznie na od
padach roślinnych. Oto co mówi o niej 
sołtys tej wsi, Mirosław Markiewka.

- Ja sam jestem zaskoczony, że 
tam tak ładnie. Na początku były oba
wy, nie powiem, ale teraz już miesz
kańcy reagują spokojnie, widzą, jak to 
działa i muszę przyznać, że żadnych 
uciążliwości nie ma. Najlepiej przyje
chać i zobaczyć. Jest porządek, niema 
żadnych hałasów, dymów, chociaż są

generatory. Jakiś zapach jest przy roz
ładunku, w czasie wiewania do zbior
ników, ale jak się zbiorniki zamknie, 
to nic nie czuć. To nie jest uciążliwe. 
Drogi też są w porządku, nic się nie 
wylewa, nie wysypuje. Bałem się, jak 
to będzie wyglądać, bo to w samym 
centrum wsi zostało zrobione, ale nie 
mamy na co narzekać. Jest porządek.

Na ten głośno było w mediach w 
całej Polsce. W  materiałach jakie się 
ukazały wówczas, wymieniano rów
nież korzyści jakie przynosi gminie i 
jego mieszkańcom biogazownia. Jeżeli 
jednak ekspertyzy naukowców, ekolo
gów i ludzi, którzy mają kontakt z bio- 
gazowniami, jak choćby sołtys Mar
kiewka, nie są w stanie przekonać tych 
dwudziestu dwóch osób, to już nawet 
sam Pan Bóg ich nie przekona. Na do
datek sygnatariusze listu, jaki ukazał 
się w gazecie przed tygodniem, zarzu
cają mi kłamstwa. Tymczasem sami 
donoszą jakoby to burmistrz Piątkow
ski negocjował ceny wykupu ziemi pod 
biogazownię. Burmistrz zapewnia, że 
nigdy nie pracował dla tego inwestora, 
a tym samym nie negocjował cen zie
mi! Dodaje też, że takie inwestycje mu
szą posiadać decyzję środowiskową z 
Wojewódzkiego Inspektora Ochrony

których przysporzyli gminie „tropi
ciele smrodów”.

Rada Miejska w Dobrej, po raz 
kolejny pozytywnie zaopiniowała 
lokalizację biogazowni, choć Jan 
Dzierdzicki zastanawiał się, czy 
nie na próżno ponownie ją wydają. 
Obawia się, że ponownie znajdą 
się tacy, którym będzie zawczasu 
przeszkadzała. Jest to już ostatnie 
podejście inwestora. Jeżeli tym ra
zem nic z tego nie wyjdzie, opuści 
na zawsze gminę Dobra.

nosach
Środowiska. Stąd też sugerowanie, 
jakoby była to inwestycja szkodliwa 
dla środowiska jest jego zdaniem ab
surdalne. Radziłbym także zapoznać 
się z nowoczesnymi rozwiązaniami, 
które zostaną w Dobrej zastosowane. 
Odpadów żadnych nie będzie. Dziwne, 
że autor tego listu, w końcu urzędnik, 
o takich podstawowych sprawach nie 
wie. Ciekawe co na temat jego kompe
tencji sądzi jego pracodawca. W  końcu 
biogazownię powstają po to, aby chro
nić środowisko. Cała Unia Europejska 
je buduje. Proszę sprawdzić ile mają 
ich szczególnie dbający o środowisko 
Szwedzi. Zaręczam, że nie są to jakieś 
przydomowe instalacje. Sugestie o 
niewiedzy mieszkańców Dąbrowy, kie
dy zwołane było i odbyło się zebranie 
wiejskie, nie wiem jak nazwać.

Nie odnoszę się do pozostałych 
nieprawdziwych informacji zawartych 
w tym piśmie, bo nie warto udowad
niać, czegoś ludziom, których i tak nie 
uda się przekonać. Zamiast powoływać 
się na ekspertyzy naukowców, kierują 
wyłącznie na stronę stowarzyszenia, 
które przy okazji protestuje także prze
ciwko biogazowniom, których jeszcze 
nie ma. Poza tym, jeżeli uważacie Pań
stwo, że mówicie prawdę, to dlaczego 
nie pozwalacie opublikować swoich 
nazwisk, tak jak ja to robię.

Andrzej R. Tyczyno

Dariusz Młynarczyk sta
rostą, Zdzisław Cichy prze
wodniczącym Rady Powia
tu. To najważniejsze decy
zje z woli koalicji złożonej 
z przedstawicieli czterech 
ugrupowań, zapadłe na I 
se s ji Rady Powiatu czwar
tej kadencji. Tym samym 
jesteśm y świadkami bodaj 
największego przemeblowa
nia we władzach powiatu tu
reckiego od 1 9 9 8 r., a więc 
od momentu przywrócenia 
tej instytucji. W tej sytuacji 
trudno nie postawić pytania
-  Czy ta zmiana za stera
mi powiatowej władzy je st 
zapowiedzią poważniejszej 
rewolucji w tej instytucji, 
czy też winniśmy oczekiwać 
sw o iste j kontynuacji do
tychczasowego sta tus quo?

Inauguracyjna, I sesja Rady 
Powiatu została zwołana przez 
komisarza wyborczego po nie
sławnych perturbacjach, związa
nych z wcześniejszym zaniecha
niem tego aktu przez osobę do 
tego uprawnioną i zobowiązaną.
I zapewne dlatego inauguracyj
ne obrady powiatowego organu 
stanowiącego odbyły się na sali 
obrad w gmachu przy ulicy Kali
skiej 59. A nie jak dotychczasowe 
inauguracje, które miały miejsce 
w Miejskim Domu Kultury. Stąd 
w czwartek, 9 grudnia byliśmy 
świadkami niesamowitej ciżby 
spowodowanej przez tłum chęt
nych do śledzenia obrad Rady 
Powiatu. Takie zainteresowanie 
obradami można poniekąd zro
zumieć, bowiem w powiecie, to 
akurat rada rozstrzyga kluczowe 
kwestie, jak obsada najważniej
szych foteli. W przeciwieństwie 
chociażby do miasta, gdzie klu
czowe kompetencje ustawodawca 
pozostawił w rękach burmistrza 
wybieranego w wyborach bezpo
średnich.

Zaszczyt i obowiązek rozpo
częcia obrad inauguracyjnej sesji 
Rady Powiatu, zgodnie z prawem, 
przypadł Henrykowi Trosze jako 
seniorowi w gronie wybranych 
radnych. Dodajmy, że Hemyk 
Trocha nie jest debiutantem na po
wiatowej scenie politycznej, gdyż 
zasiadał w radzie powiatu pierw
szej kadencji. Nim przejdziemy 
do zrelacjonowania biegu zdarzeń 
kilka słów przybliżających Czytel
nikom układ sił w Radzie Powia
tu. Na 21 radnych poszczególne 
ugrupowania reprezentowali ich 
przedstawiciele w następujących 
liczbach: PiS -  5 mandatów, TS -  
4, PO -  5, RiP -  3, oraz SLD i PSL
-  po 2. Z nieoficjalnych informacji
płynących z powiatowej kuchni 
politycznej można było wniosko
wać, że po jednej stronie obóz 
PiS/TS mógł liczyć na 9 głosów, 
a dość tęczowa koalicja PO/RiP/ 
SLD/PSL dysponowała teoretycz
nie 12, ale w czwartek, jedynie 11 
szablami. Bowiem po wcześniej
szym złożeniu ślubowania wój
towskiego w Przykonie, wygasł 
mandat radnego powiatowego 
Mirosławowi Broniszewskiemu. 
Osierocony przez Broniszewskie- 
go mandat obejmie wprawdzie 
Jan Konieczny, ale dopiero na ko
lejnej sesji. Tak więc, układ sił w 
Radzie Powiatu między formacją 
ugrupowań prawicowych a tęczo
wymi koalicjantami rysował się w 
stosunku jak 9 do 11.__________

I
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Po ewentualnym milczącym 
przyjęciu założenia, że pacta 
sund servanda, czyli, że umowy 
obowiązują, to bieg zdarzeń byl 
stosunkowo łatwy do przewidze
nia. Tak też istotnie się stało.

Najpierw dokonano wyboru 
przewodniczącego Rady Powia
tu. Na tę funkcję zgłoszeni zo
stali dwaj kandydaci -  Zdzisław 
Cichy z RiP oraz z ramienia TS 
dotychczasowy przewodniczą
cy Roman Rybacki. Ze strony 
tego ostatniego podjęta została 
jeszcze próba odłożenia terminu 
egzekucji. A to za sprawą przy
wołania pewnych rozstrzygnięć 
prawnych, w myśl których kan
dydaci na tę funkcję nie powin
ni uczestniczyć w głosowaniu, 
gdyż ubieganie się o wybór 
leży w ich materialnym intere
sie. Jest to jedna z interpretacji, 
która jednak nie jest powszech

nie podzielana. Tyle w aspekcie 
prawnym tego zagadnienia. Na
tomiast w wymiarze taktyczno- 
politycznym, w tym akurat przy
padku, akceptacja wspomnianej 
interpretacji prawa rodziła dość 
daleko idące skutki. Mianowi
cie, nieuczestniczenie przez obu 
kandydatów w głosowaniu mo
gło w czwartek spowodować, że 
żaden z nich nie otrzymałby bez
względnej większości głosów. A 
konkretnie -  11. Co w konse
kwencji powodowałoby odłoże
nie dalszych rozstrzygnięć na 
późniejszy termin. Okazało się 
jednak, że od głosowania po
wstrzymał się jedynie Roman 
Rybacki, natomiast na Zdzisława 
Cichego padło 12 głosów. Co w 
zasadzie przesądzało o dalszym 
biegu wypadków. Bowiem ozna
cza to, że za bankowcem z Tu
liszkowa opowiedzieć się musiał

Zarząd Powiatu w pełnym składzie, od lewej: wicestarosta Zbigniew Bartosik, Wojciech Rusek (członek 
zarządu), starosta Dariusz Młynarczyk oraz Henryk Trocha i Władysław Karski (członkowie zarządu).

Nietęgie miny dotychczasowej ekipy rządzącej w powiecie w chwili, gdy nie udało 
się zablokować wprowadzenia pod obrady punktów dotyczących wyboru starosty, 
wicestarosty i członków zarządu. Na zdjęciu od lewej -  Hanna Bednarek (sekretarz 
starostwa), Krzysztof Kolęda (były wicestarosta), Ryszard Bartosik (były starosta) 
i Henryk Świtaj (skarbnik)

również jeden z radnych z obozu 
PiS/TS. W kuluarach sugerowa
no, że chodzi tu raczej o osobę 
radnej.

Jeśli zaś chodzi 
o nowego przewod
niczącego Rady Po
wiatu, to należy pa
miętać, że Zdzisław 
Cichy, doktor nauk 
ek o n o m iczn y ch  
zasiada w tym gre
mium już czwartą 
kadencję, pełniąc w 
tym czasie szereg 
ważnych funkcji. 
Ostatnio szefa ko
misji budżetowej.

Dalszy sce
nariusz zakładał 
wybór dwóch za
stępców przewod
niczącego rady.
Formacja PiS/TS 
zgłosiła kandyda

tury Małgorzaty Golczyńskiej 
(PiS) i Michała Harasnego (TS), 
a większościowa koalicja - Anitę 
Dzieciątkowską-Pieścik (PO) i 
Zdzisława Wojtkowiaka (SLD). 
W tajnym głosowaniu ta ostatnia 
dwójka uzyskała po 12 głosów, a 
kandydaci PiS i TS po 8. Tak więc 
wiceprzewodniczącymi Rady Po
wiatu zostali wybrani: Anita Dzie- 
ciątkowska-Pieścik i Zdzisław 
Wojtkowiak.

W tej sytuacji sprawa obsady 
fotela starosty również wydawa
ła się przesądzona. Ale po ko
lei. Radny Aleksander Zielony

Zdzisław Cichy (RiP), przewodniczący Rady Powiatu a po obu jego stronach Anita Dzieciątkowska- 
Pieścik (PO) i Zdzisław Wojtkowiak (SLD).

Marek Naglewski, niegdyś już za
siadał na fotelu starosty tureckiego, 
jednak w czasie kadencji nagle zamie
nił ten fotel w 2005 r. na wygodniejszy 
-  fotel Głównego Inspektora Nadzoru 
Budowlanego. Z tego stanowiska od
wołano go we wrześniu 2007. Obecnie 
jest prorektorem Wyższej Szkoły Za
wodowej w Koninie.

O d  R e d a k c j i

P ojęcie demokracji pochodzi 
od greckich demos (lud) i kra- 
teo (rządzę), czyli rządy ludu. 

Wydaje się, że ostatnio zbyt często 
zapominamy o prawdziwej naturze 
obecnego ustroju politycznego. Pro
ponujemy zatem, aby zastanowić się 
nad przesłaniem jakie lud powiatu 
tureckiego wystosował do lokalnej 
klasy politycznej. Oto 21 listopada 
33.343 naszego obywateli powiatu 
ważnie zagłosowało w wyborach do 
Rady Powiatu. Na PiS i TS, a więc na

ugrupowania rozdające dotąd karty 
w powiecie padło w sumie 12.814  
głosów (38,43 proc.). Na konku
rencyjne listy trzech ugrupowań o 
zabarwieniu centrolewicowym (PO, 
RiP, SLD) oddało swój głos łącznie 
15.852 wyborców (47,54 proc.). A 
więc za zmianą opowiedziało się po
nad 3 tysiące wyborców więcej niż 
za kontynuacją. W  przeliczeniu na 
mandaty wyraziło się to jednak mini
malną różnicą, bo jak 10 do 9. W  roli 
lokalnego demiurga rozstrzygające

go o tym, kto będzie miał większość, 
tradycyjnie już wystąpił PSL z 4 667  
głosami (14,03 proc.). Ludowcy idąc 
niejako za głosem powiatowego de- 
mosu zmaterializowali koalicję, z po
parciem w sumie 20.519 wyborców  
(61,57 proc.).

PSL podobnie postąpił przed 
czterema laty. Przypomnijmy, że 
wówczas obóz prawicy uzyskał w 
powiecie poparcie 14.299 wybor
ców (44,87 proc.), podczas gdy listy 
ugrupowań centrolewicowych po

parło 13.349 obywateli (41,88 proc.) 
Ludowcy popierając układ PiS/TS 
stworzyli tym samym większość cie 
szącą się poparciem 58,12 proc. wy 
borców w powiecie. Tak więc, żarów 
no przed czterema laty, jak i obecnie 
PSL poszedł za wolą większości po 
wiatowego demosu przyłączając się 
do większości. 0  kanonie demokraci 
pozwalamy sobie przypomnieć na
szej, lokalnej klasie politycznej, bo je 
część czasami zdaje się zapominać 
kto jest prawdziwym podmiotem naj
gorszego z ustrojów, tyle, że póki co 
nikt lepszego nie wymyślił.

Andrzej Jarek

zgłosił Dariusza Młynarczyka, 
a radny Henryk Kranc kandy
daturę Marka Naglewskiego. 
Pierwszy z konkurentów jest 
liderem lokalnych struktur PO, 
który w ostatnich wyborach 
nieskutecznie konkurował o 
fotel burmistrza Turku ze Zdzi
sławem Czaplą. Natomiast jego 
rywal do sukcesji po Ryszardzie 
Bartosiku jest od dawna uznaną 
firmą na lokalnej scenie poli
tycznej. W tajnym głosowaniu 
za Dariuszem Młynarczykiem 
opowiedziało się 11 radnych, a 
Marka Naglewskiego poparło 8 

zwolenników. Jeden głos 
został oddany nieważnie. 
Tym samym, starostą zo
stał wybrany Dariusz Mły
narczyk. W konsekwencji 
do niego należał przywilej 
i obowiązek zgłoszenia 
najpierw kandydatury na 
fotel wicestarosty, a póź
niej trzech kandydatów 
na członków Zarządu Po
wiatu. Na zgłoszonego 
Zbigniewa Bratosika (RiP) 
padło 12 głosów akceptu
jących i 8 głosów na nie. 
Zatem radny z Przykony 
objął funkcję wicestarosty. 
Z kolei za poszczególnymi 
kandydatami na członków 
Zarządu Powiatu opowie
działa się następująca licz
ba radnych: za Władysła
wem Karskim (PO) -  13 (7 
głosów sprzeciwu), za Woj
ciechem Ruskiem (PSL) 
-1 2  tak (8 na nie) i za Hen
rykiem Trochą (PSL) -  15 
za i 4 sprzeciwu. Tak więc 

ścisłe kierownictwo powiatu ma 
następującą obsadę -  Dariusz 
Młynarczyk - starosta, Zbigniew 
Bartosik - wicestarosta, Włady
sław Karski, Wojciech Rusek 
i Henryk Trocha - członkowie 
Zarządu Powiatu.

W sensie personalnym, jak i 
politycznym, to dość gruntowne 
przemeblowanie władz powia
tu. Teraz wypada poczekać, czy 
wraz z tą zmianą na szczytach 
dojdzie do głębszej korekty w 
polityce starostwa. Czy też bę
dziemy świadkami realizacji do
tychczasowej koncepcji. Z góry 
jednak zakładając, że akurat w 
powiecie pole manewru nie jest 
zbyt rozległe.

Andrzej Jarek
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Powiat turecki z  kretesem przegrał ostatnie wybory do sejm iku wojewódzkiego. Stało się  
tak przede w szystk im  za sprawą marności lokalnych stru k tu r głównych partii w powiecie, jak i 
po trosze oblania egzaminu z obywatelskości przez miejscowych wyborców. Mówiąc dosadnie 
i bez ogródek -  dowiedliśmy się , że nie jesteśm y świadomymi swoich interesów obywatelami, 
a jedynie prowincjonalnymi ćwokami, których może wykorzystać byle polityczny cwaniaczek. 
Poniżej prezentujemy dowód na tę niezbyt miłą tezę dla duszy mieszkańca naszego powiatu.

GŁOSY ODDANE I NIEWAŻNE W TURKU 
IW  POWIECIE TURECKIM

Rodzaj wyborów Głosy
oddane

Głosy
nieważne

Proc. głosów 
nieważnych

Wybory na Burmistrza 11150 240 2,15
Wybory do Rady Miejskiej 11136 636 5,71

Wybory do Rady Powiatu w 
samym Turku 11149 684 6,14

Wybory do Sejmiku w samym 
Turku 11149 1358 12,18

Wybory do Rady Powiatu w 
całym powiecie 36250 2907 8,02

Wybory do Sejmiku w całym 
powiecie 36250 6606 18,22

Przerżnęliśmy samorząd 
wojewódzki

Sejmik wojewódzki odgrywa 
coraz większą rolę w kierowaniu 
znacznych strumieni pieniędzy. 
Decydując tym samym o przyszło
ści społeczności poszczególnych 
regionów i powiatów. W wyniku 
ostatnich wyborów samorządo
wych w tym gremium decyzyj
nym, społeczność naszego powia
tu po raz pierwszy w historii nie 
będzie miała swojego przedstawi

ciela. Dlaczego tak się stało? Aby 
odpowiedzieć na to ważne pytanie, 
postanowiliśmy baczniej przyjrzeć 
się wynikom wyborów do władz 
wojewódzkich. Tym bardziej, że 
wybory te ze swej natury najbar
dziej przypominają wybory do 
parlamentu. Mają bowiem stricte 
partyjną naturę, a więc najlepiej 
oddają układ sił politycznych na 
mapie poszczególnych powiatów. 
W tym naturalnie i naszego. Za
tem do rzeczy. Rozkład głosów 
w wyborach do sejmiku oddaje 
obraz struktury społecznej na 
danym terenie, a na tym tle poka
zuje skuteczność poszczególnych 
ugrupowań, a zwłaszcza ich lokal
nych przywódców

Jak dzieci we mgle 
Mieszkańcy powiatu tureckie

go swoich przedstawicieli do Sej
miku Wielkopolskiego wybierali 
w okręgu wyborczym nr 4. Ten 
zaś obszarowo pokrywał się z 
czterema powiatami byłego wo
jewództwa konińskiego. Oznacza 
to, że uprawnionych do glosowa
nia w całym okręgu było nieco 
ponad 350 tysięcy wyborców, 
ale spośród nich zagłosowało je
dynie 51,71 proc., czyli 148.884 
obywateli. Zatem w wyborach do 
sejmiku w całym okręgu ponad 
32,5 tysiąca wyborców oddało 
głos nieważny. A to oznacza, że 
jedynie 82,08 proc. głosów było w 
tym przypadku ważnych. To śred
nia z całego okręgu. A w powiecie 
tureckim było jeszcze gorzej. Bo 
na ponad 36 tysięcy oddanych gło
sów, ważnych było jedynie 29.644, 
czyli 81,17 proc. Zatem w naszym 
powiecie nieważny głos oddało 
ponad 6 600 wyborców. To wię
cej niż w powiecie padło głosów 
na SLD czy PO i niewiele mniej 
niż na PSL. W tym przypadku za 
taki stan rzeczy gros winy spada

na państwo i rachityczne partie, a 
raczej partyjki. Mam tu na myśli 
lokalne struktury czterech tzw. 
partii parlamentarnych, tzn. ugru
powania mające swoje przedstawi
cielstwa w Sejmie.
Dlaczego nie wiedzieliśmy ani 
jak, ani na kogo zagłosować 

Za to w większym już stopniu na 
karb obywatelskiej niedojrzałości, 
by nie rzec -  politycznej infantyl
ności, należy zapisać znaczny od
setek głosów oddanych na osiem

list wystawionych przez plankton 
polityczny w rodzaju Stronnictwo 
„Piast”, PPP czy inne tego typu 
twory. W całej Wielkopolsce na 
te wszystkie ugrupowania, z któ
rych żadne nie zbliżyło się nawet 
do 3 proc. poparcia w sumie od
dano ok. 10 proc. ważnych gło
sów. W okręgu było to 13,1 proc. 
ale już w naszym powiecie na 
„polityczną egzotykę” zmarnowa
liśmy ponad 15,3 proc. ważnych 
głosów, czyli 4 451. W skali okrę
gu swój głos marnotrawili na na

szym poziomie jedynie wyborcy z 
ziemskiego powiatu konińskiego 
(tzn. bez Konina). W pozostałych 
powiatach znacznie większy odse
tek głosów padał na cztery główne 
partie (PiS, SLD, PSL i PO). Sło
wem, w naszym powiecie najczęś
ciej oddawano głosy nieważne, 
jak i marnotrawiono je ulegając 
rozmaitym oszołomom i politycz
nym narwańcom pozbawionych 
najmniejszych nawet szans na sej
mikowy mandat. Fakt oddawania 
w naszym powiecie głosów na te 
listy może być namacalnym do
wodem słabości struktur czterech 
głównych partii, którym zabrakło 
pomysłu, woli i talentów do prze
konania miejscowego elektoratu 
do glosowania na listy z mandato

wymi szansami. Inaczej mówiąc, 
jest to zarzut wobec głównych sił 
politycznych pozostawienia przez 
nie wyborców na przysłowiową 
pastwę losu. Jest wręcz przejaw 
lekceważenia elektoratu przez 
miejscowe kanapy partyjne.
Kto dopuścił do zmarnowania 
się ponad 11 tysięcy głosów 

Dlatego też wytykając masom 
wyborczym zmarnowanie tysięcy 
głosów, o tzw. powiatowej klasie 
politycznej można powiedzieć

wprost, że jest po prostu do bani! 
Widać z tego, że nasi kandydaci 
na wójtów, burmistrzów, radnych 
jak i pożal się Boże, liderzy głów
nych formacji nie patrzą dalej niż 
koniec własnego nosa. A społecz
ność powiatu traktując, jak nie 
przymierzając, zapyziały chłopek 
swoje lilipucie gospodarstwo. Bo 
też tak gorliwie zabiegali o wójtow
skie i burmistrzowskie fotele lub 
mandaty radnych, że na pastwę 
losu porzucili powiatowy elekto
rat, który zostawiony sam sobie

w wyborach do sejmiku okazał się 
bezradny niczym przysłowiowe 
dziecko we mgle. A wspomnianym 
efektem było 6 606 głosów nieważ
nych i 4 541 głosów oddanych na 
nic nie znaczące ugrupowania. 
Oznacza to, że w naszym powiecie 
zmarnowała się ponad 11,1 tysiąca 
głosów. Czyli więcej niż oddano 
wszystkich głosów w I turze wy
borów burmistrza Turku.

Listy wyborcze a mizeria 
lokalnej klasy politycznej 
W równym stopniu o słabości 

lokalnych struktur głównych partii 
świadczy kształt list wyborczych.

I tak, Roman Borycki ma piątą 
pozycję na liście SLD, a mimo to 
uzyskuje na niej trzeci rezultat. 
Podobnie Mariusz Seńko z PSL.

Czwarta pozycja i trzeci wynik 
na liście. Mniej pretensji mam do 
kształtu listy wyborczej PiS, bo 
jak wiadomo w tej kwestii lokalny 
lider ma tyle w PiS do powiedze
nia, co przysłowiowy Żyd za oku
pacji. Ale zepchnięcie Arkadiusza 
Chmielewskiego, było nie było 
radnego wojewódzkiego, dopiero 
na piątą lokatę na liście PiS, świad
czy może nie tylko o wodzowskiej 
naturze tego ugrupowania, lecz 
także o kiepskiej pozycji miejsco
wych liderów ugrupowania. Tym 
bardziej, że Chmielewskiemu na 
wszelki wypadek dorzucono jesz
cze Benedykta Wawrzyniaka z 
sąsiadującej z Tuliszkowem miej
scowości.

Z kolei miejscowa PO uzyska
ła wprawdzie dwójkę na liście, 
ale wystawiono na niej nieznane
go poza Brudzewem Waldemara 
Jankowiaka. Poza tym jesteśmy 
powiatem o raczej niezbyt plat- 
formerskim elektoracie. Z tego 
krótkiego przeglądu turkowskich 
kandydatów z czterech głównych 
ugrupowań wyłania się wielka 
marność powiatowych partii i ich 
liderów.

Spójrzmy teraz na partyjny roz
kład głosów w powiecie tureckim 
w ostatnich wyborach do sejmiku.

Anomalia turkowska, czyli
szklanka do połowy pusta, 

czy raczej do połowy 
wypełniona

Zgodnie z oczekiwaniami w po
wiecie tureckim najwyższe popar
cie w wyborach do samorządu wo
jewódzkiego uzyskało PiS. Na listę 
tej partii padło w naszym powiecie 
7 143 głosy, czyli 24,09 proc. I tu 
nie można mówić o żadnej niespo
dziance. Jednak w tym przypadku 
można mówić o pewnym zasko
czeniu, jeśli uwzględnimy, że dru
ga w kolejności lista PSL miała 
poparcie tylko o 0,6 proc. niższe 
(tj. tylko 197 głosów mniej). Po
nadto powiat turecki okazał się je
dynym w Wielkopolsce, w którym

wśród startujących partii właśnie 
Prawo i Sprawiedliwość miało naj
lepszy wynik wyborczy do sejmi
ku. Partii Jarosława Kaczyńskiego 
ta sztuka nie udała się w innych 
powiatach „wschodniej ściany 
Wielkopolski”, uznawanej dotąd 
za bastion tego ugrupowania. Sło
wem, powiat turecki niczym jakaś 
polityczna anomalia na mapie 
województwa ostał się jedynym 
w całym województwie powiatem 
pisowskim. Świadczyć to może o 
znaczącym potencjale wyborczym 
PiS w naszym powiecie.

Do ciekawych wniosków pro
wadzi zestawienie wyników PiS do 
sejmiku z wynikami wyborów do 
innych szczebli samorządowych. 
Oto bowiem głosy oddane na listę 
PiS do sejmiku pokazują siłę elek
toratu tej partii w powiecie. I co 
ciekawe, okazuje się, że np. wynik 
wyborczy Kryspiana Pawlica jako 
kandydata PiS na burmistrza Tur
ku jest niższy o niemal tysiąc gło
sów niż poparcie jakie w samym 
mieście padło na listę tej partii do 
sejmiku. Tym bardziej dziwne, że 
w liczbach bezwzględnych wynik 
PiS do Rady Powiatu jest na pozio
mie sejmikowym. Wniosek musi 
nasuwać się prosty -  Pawlic nie 
cieszył się w Turku poparciem 
elektoratu pisowskiego i kropka. 
W tym miejscu musi jednak paść 
pytanie o przyczyny tej antyPawli- 
cowej niechęci wśród turkowskich 
wyborców, sympatyzujących z 
PiS. Ponadto, o ile w liczbach gło
sów poparcie było na zbliżonym 
poziomie, to już przy wskaźniku 
procentowym do powiatu PiS mia
ło wynik niższy o 4 proc. niż do 
sejmiku. Liczby te wskazują na 
ostry konflikt, jakim również w 
naszym powiecie targane jest to 
ugrupowanie. Innym uprawnio
nym wnioskiem jest twierdzenie, 
że powiatowy lider partii złożył jej 
interesy w ramach tzw. dowodu 
wdzięczności. Taka zaś postawa 
na ogół musi skończyć się porai-

WYNIKI WYBORÓW DO SEJMIKU 
W GMINACH POWIATU TURECKIEGO

Nazwa Gminy SLD PSL PO PiS
Brudzew 200 447 954 482

Dobra 642 364 240 591
Kawęczyn 266 602 235 478
Malanów 229 759 258 330
Przykona 217 660 186 351
Tuliszków 578 1053 388 1191

Turek Miasto 2472 1397 2297 2200
Turek Gmina 415 975 412 515
Władysławów 577 689 448 1005

Powiat 5596 6946 5418 7143

WYNIKI WYBORÓW DO POSZCZEGÓLNYCH ORGANÓW SAMORZĄDOWYCH

Ugrupowanie

Na
burmistrza

liczba
głosów

Na
burmistrza 

w proc.

Do Rady 
Miejskiej 

liczba głosów

Do Rady 
Miejskiej 
w proc.

Do Rady 
Powiatu 

liczba 
głosów

liczba 
głosów 
w proc

Do Sejmiku 
liczba głosów

Liczba głos 
Proc.

SLD 1462 13,40 2308 21,98 4778 14,33 5596 18,88
PSL 685 6,28 356 3,39 4677 14,03 6946 23,43
PO 2228 20,42 2089 19,90 6073 18,21 5418 18,28
PiS 1267 11,61 1766 16,82 6928 20,78 7143 24,09
RiP 952 8,73 1466 13,96 5001 15,00 - -
TS 4316 39,56 2515 23,95 5886 17,65 - -

8 partii do 
Sejmiku bez 
mandatów

- - - - - - 4541 15,31

WYBORY W SAMYM TURKU DO RADY POWIATU 
IW  TURKU DO SEJMIKU

Partia
Do Rady Powiatu 

w Turku 
Liczba głosów

W proc.
Do Sejmiku 

w Turku 
Liczba głosów

w proc.

SLD 1704 16,28 2472 25,20
PSL 799 7,93 1397 14,27
PO 2289 21,87 2297 23,46
PiS 1832 17,51 2200 22,47
RiP 1906 18,21 - -
TS 1935 18,49 - -

8 partii do 
Sejmiku w 

. Turku
- - 1425 12,78
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ką nie tylko samej partii, ale przy 
okazji również przywódcy usiłu
jącego grać na innym fortepianie 
niż własny. Ale to już jest temat do 
przemyśleń w łonie samego ugru
powania.
PSL, czyli elektorat jest, tylko 

gdzie to przywództwo
Równie sporo do przemyślenia 

ma PSL -  partia, która w wyborach 
do sejmiku dość niespodziewanie 
uzyskała poparcie na poziomie 
23,43 proc. Ale w tym przypadku 
można mówić jedynie w odniesie
niu do wyników wyborczych do 
pozostałych ciał samorządowych, 
gdzie ludowcy uzyskali wyniki 
raczej marniutkie. Bo jak tu zesta
wiać ponad 23 proc. do sejmiku z 
nieco tylko ponad 6 proc. na bur
mistrza czy nawet z 14 proc. do 
Rady Powiatu. Tym bardziej, że

zagospodarowanie. Wśród czte
rech powiatów byłego wojewódz
twa konińskiego poparcie SLD do 
sejmiku okazuje się być niższe je
dynie w powiecie kolskim. A śred
nia w okręgu sięga 23,27 proc. W 
przypadku naszego powiatu był to 
poziom 18,88 proc. Niby też po
wyżej średniej krajowej, ale warto 
pamiętać, że jeszcze kilka lat temu 
lewica akurat nasz powiat trakto
wała jako swój bastion polityczny z 
wiernym i stabilnym elektoratem.

Szyld PO w powiecie 
ma dość znikome znaczenie 

Bardzo skomplikowany obraz 
wyłania się z analizy wyników PO. 
Nie jest bowiem żadną tajemnicą, 
że powiatu tureckiego w domi
nującej mierze nie zamieszkuje 
platformerski elektorat. Potwier
dzeniem tej obserwacji jest wynik

WYNIKI WYBORCZE DO SEJMIKU W POWIATACH BYŁEGO 
WOJEWÓDZTWA KONIŃSKIEGO 

(w proc. ważnych głosów)
partie/miasto PSL SLD PiS PO

Konin 4,10 46,83 18,51 23,85
Kolski 41,90 11,37 19,46 15,83

Koniński 20,13 29,08 20,68 14,43
Słupecki 24,70 25,33 16,00 19,32
Turecki 23,43 18,88 24,09 18,28

Średnia okr. 23,27 25,80 20,14 17,67

nawet w samym Turku w wybo
rach do sejmiku na PSL glosowało 
ponad 14 proc. (1 397) wyborców. 
Czyli lektorat w naszym powiecie 
ludowcy mają, i owszem, całkiem 
pokaźny. Bo niby w czym i dla
czego struktura społeczna nasze
go powiatu miałaby się różnić od 
powiatów sąsiednich, gdzie od lat 
PSL dzieli i rządzi. Podczas, gdy w 
naszym powiecie ma w radzie pół
tora radnego. W porywach dwóch. 
Wniosek nasuwa się sam -  coś 
nie zanadto ze sprawnością kie
rownictwa lokalnych struktur. By 
nie rzec, że obecne przywództwo 
ugrupowania w powiecie jest po 
prostu niesprawne. I nie o indywi
dualną ocenę tu chodzi, a spręży
stość powiatowych gremiów kie
rowniczych ludowców. Zwłaszcza, 
gdy stwierdzimy, że powiatowy 
Wynik PSL do sejmiku jest wyższy 
°d średniej peeselowskiego okrę
gu, która wyniosła 23,27 proc. 
Poparcia. I co Wy na to, Panowie 
Ludowcy?

Elektorat lewicowy
też nie wyparował

Podobne rozterki powyborcze 
Powinny być udziałem działaczy 
lokalnych struktur SLD. Z jednej 
strony do sejmiku uzyskali w po
wiatowym elektoracie poparcie 
Pa poziomie 18,88 proc (5 596 
głosów). A w tych samych wy
borach do sejmiku w samym już 
Turku na listę lewicy głosowało 
Ponad 25 proc. wyborców (2 472 
glosy). To o 700 głosów więcej niż 
z miasta do Rady Powiatu i ponad 
1 000 głosów więcej niż padło na 
kandydata SLD na burmistrza. Po- 
równywalny do sejmikowy poziom 
Poparcia Sojusz utrzymał jedynie 
W wyborach do Rady Miejskiej -  2 
308 głosów. Czyli lewicowy elek
torat jest, bo dlaczego miałby niby 
fiknąć. Tyle tylko, że nie bardzo 
Widać pomysł na jego polityczne

wyborów do sejmiku, gdzie w po
wiecie PO uzyskała 5 418 głosów, 
czyli 18,28 proc. To najsłabszy 
wynik wśród czterech głównych 
ugrupowań. Za to w wyborach do 
Rady Powiatu na listy PO padły 6 
073 głosy. Wynik ten okazuje się 
drugim wynikiem w powiecie, bo 
ustępuje jedynie PiS. Widać więc, 
że sukces ten przekładający się 
na 5 mandatów, jakie PO zyskała 
w wyborach do Rady Powiatu, nie 
przekłada się na pozycję Platformy 
do sejmiku. Czyli na polityczne 
poparcie dla tej partii w powiecie. 
Ponadto, o ile w samym Turku PO 
ma dość stabilny i ideowo stały 
elektorat, to już na terenach wiej
skich powiatu znacznie trudniej o 
sukcesy. Widać z tego, że powiato
we mandaty dla Karskiego, Kraw
czyka i A. Wojtkowiaka są bardziej 
ich indywidualną zasługą, niż 
rezultatem siły partyjnego szyldu 
na terenach wiejskich. To może i 
dość banalne stwierdzenie. Bo też 
bodaj największą zasługą tej partii 
było przyciągnięcie na swoje listy 
do powiatu osób o tak nośnych 
politycznie nazwiskach. W efekcie 
wspomniane 5 mandatów i przeję
cie starostwa w powiecie o, z pew
nością, niezbyt platformerskim 
elektoracie.

Opłakane skutki egoizmu
lokalnych elit politycznych
Generalnym wnioskiem nasu

wającym się z powyższej analizy 
wyników wyborczych jest teza, że 
obecny kształt powiatowej sceny 
politycznej, z góry skazywał po
wiat turecki na sromotną klapę 
w wyborach do sejmiku. A przy 
okazji lokalne elity polityczne wy
borców w powiecie tureckim spro
wadziły do roli prowincjonalnych 
ćwoków. Ale tak to już zawsze jest, 
gdy klasa polityczna nie widzi da
lej niż koniec swojego nosa.

Andrzej Jarek

. R e f l e k s j e  o b y w a t e l s k i e  p o  w y b o r a c h  s a m o r z ą d o w y c h

Jesteśmy po wyborach samorządowych. Do urn poszła mniej 
niż połowa uprawnionych do głosowania. To oznacza, że poło
wa Polaków nie wykonuje swojego zawodu, zawodu obywatel. 
Zatem jakie wnioski po 20  latach funkcjonowania samorządu 
terytorialnego, dla obywateli i dla władzy?

Obywatel nie musi być 
maszynką do głosowania

Słaba edukacja obywatelska, 
niska kultura polityczna i prawna. 
Połowa obywateli nie wie, że trzeba 
wybierać i być wybieranym, że nikt 
za nich nie zbuduje państwa.

Ilustracją obecnego stanu jest 
dramatycznie niska wiedza o pra
wach wyborczych, szczególnie o 
biernym prawie wyborczym. Panuje 
przekonanie, że obywatele są trakto
wani jak maszynka do głosowania. 
W ybory odbywają się przed wybo
rami przy ustalaniu list wyborczych, 
a komitety wyborców do zgłaszania 
kandydatów na radnych, wójtów, 
burmistrzów zakładają ci, którzy chcą 
być wybrani. Tymczasem prawo w y
borcze pozwala obywatelom założyć 
komitet wyborców dla zgłoszenia 
swego kandydata, żeby wprowadzić 
nowych ludzi do władz gminy. Ale 
czy wyborcy o tym wiedzą, czy ktoś 
ich tego nauczył ? Pytanie, czy im się 
chce podjąć ten wysiłek? Ciekawe w 
ilu samorządach obywatele zawiązali 
swoje komitety wyborców?

W  samorządzie powiatowym i w o
jewódzkim wyłanianie nowych orga
nów wykonawczych (zarządów), w 
wyborach wewnętrznych przez rady, 
będzie okazją do oceny mądrości 
nowo wybranych radnych, czy usu
ną jedną z patologii samorządu te
rytorialnego, polegającą na łączeniu 
funkcji kontrolnych i wykonawczych 
(radni są starostami, marszałkami, 
członkami zarządów). Ustawy ustro
jowe pozwalają na wybór organów  
wykonawczych z obywateli nie bę
dących radnymi. Przy okazji można 
wprowadzić ludzi kompetentnych, 
co w wyborach nie zawsze jest m oż
liwe. W  ilu powiatach lub wojewódz
twach tak będzie? W arto zrobić takie 
badania.

W  gminie obecny stan prawny 
pozwala na kandydowanie tych sa
mych osób, w tych samych wybo
rach, jednocześnie na wójta, bur
mistrza, prezydenta i na radnego. 
W  wypadku wygrania wyborów i tu 
i tu, na ogół rezygnuje się z mandatu 
radnego. Radnym zostaje następna 
osoba z największą liczbą głosów. 
W yborcy mogą czuć się oszukani, 
że to nie ich wybór. Jest to niezro
zumiała asekuracja i nieuzasadniony 
przywilej, ugruntowujący mit o lu
dziach niezastąpionych. Kandydaci 
powinni się zdecydować kim chcą 
być, radnym czy wójtem lub burm i

strzem. W  populacji każdej gminy 
jest dostateczna liczba ciekawych i 
kompetentnych osób, których w y
borcy mogą obdarzyć mandatem do 
służby publicznej. Obecna sytuacja 
sprawia wrażenie, że tym „dubelto
w ym ” chodzi głównie o comiesięcz
ną wypłatę. Nie wiadomo dlaczego 
Ustawodawca wykreował takiego 
dziwoląga?

Jakość przestrzeni publicznej po

dwudziestu latach od zmiany ustro
ju w Polsce pokazuje, że przyrost 
wiedzy obywatelskiej i budowanie 
zaufania do państwa jest wielkim  i 
pilnym zadaniem dla elit politycz
nych i umysłowych. Trzeba ludzi 
uczyć „na obywateli”, usuwać ba
riery zniechęcające do uczestnictwa 
w życiu publicznym. To leży w inte
resie Polski.

Obywatel Leszek Grzelak

f W y j a ś n i e n i e

W ubiegłym numerze Echa Turku pojawił się tekst pt.: „Wagary 
z winy PKS-u”. Ilustracją do niego było zdjęcie przystanku w miej
scowości Małoszyna oraz autobusu prywatnej firmy transportowej, 

lektora nie miała związku z treścią artykułu._____________ Redakcja,

D zię k u ję
W szystkim , 

którzy głosowali 
na m nie 5 XII 

podczas II tury w yborów

Dariusz

I  I

Młynarczyk
P o d z i ę k o w a n i e  

S z a n o w n i  P a ń s t w o  !
S e r d e c z n i e  d z i ę k u j ę  

z a  o k a z a n e  p o p a r c i e  w y b o r c z e ,  
z a  k a ż d y  o d d a n y  g ł o s  n a  m n i e  

w  w y b o r a c h  s a m o r z ą d o w y c h  2 0 1 0  r .

Z w yrazam i szacu n k u  
M ariusz S eń k o

Z a r z ą d  P o w i a t o w y  P S L  w  T u r k u

sk ład a  serd eczn e  p od ziękow an ia  za każdy od d an y  g ło s  
w w yborach sam orządow ych  na n aszych  kandydatów

J e d n o c z e ś n i e  z  o k a z j i  n a d c h o d z ą c y c h

Ś w ią t  B o ż e g o  N a r o d z e n ia
ż y c z y m y  a b y  b y ły  p e ł n e  c i e p ł a ,  r a d o ś c i  i s p o k o j u ,  

a  t a k ż e  n i e z a p o m n i a n y c h  c h w il  
s p ę d z o n y c h  w  g r o n i e  n a j b l i ż s z y c h

Z wyrazami szacunku  
Prezes

Bogdan Włodarczyk
z303/ika
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J a k  w p r o w a d z a ć  m ł o d z i e ż  w  ś w i a t  m e d i ó w

Samo spotkanie odbyło się 
ze względu na lepsze warunki 
lokalowe w gościnnych progach 
Biblioteki Zespołu Szkół Tech
nicznych w Turku.

Szkolenie adresowane było 
do szerokiego grona nauczycieli, 
począwszy od opiekunów gazet 
szkolnych, klas dziennikarskich 
i medialnych oraz wszystkich, 
którzy chcą rozwijać w młodych 
ludziach umiejętność korzysta-

W środę 8 grudnia 2 0 10  roku odbyło się  bezpłatne szko
lenie dla nauczycieli, zatytułowane, „Jak wprowadzać mło
dzież w św iat mediów”. Organizatorem szkolenia była Pub
liczna Biblioteka Pedagogiczna w Koninie, Filia  w Turku.

nia z nowoczesnych technologii 
informacyjnych.

Zajęcia poprowadzili, zapro
szeni przez Publiczną Bibliotekę 
Pedagogiczną w Turku, dzienni
karze i trenerzy, współpracujący 
na co dzień z Fundacją Nowe Me
dia. Jest to Fundacja zrzeszająca 
młodych, ambitnych dziennika

rzy, powstała w kwietniu 2008 
roku, swoim zasięgiem obejmuje 
Polskę, Ukrainę i Białoruś.

W szkoleniu uczestniczyli na
uczyciele ze szkół miasta Turku 
i powiatu tureckiego. Program 
szkolenia skonstruowany byl tak, 
by objąć jak najszerszą wiedzę 
na temat nowoczesnych mediów.

OGŁOSZENIE

P G K i M
Sp. z o.o.

Przedsiębiorstw o Gospodarki 
Komunalnej i Mieszkaniowej
Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością w Turku

O G Ł A S Z A  P R Z E T A R G  U S T N Y  N IE O G R A N IC Z O N Y
N a  s p rz e d a ż  n ie r u c h o m o ś c i g r u n to w e j,  p o ło ż o n e j w  m ie js c o w o ś c i  D z ie rż ą z n a , 

z a  te r e n e m  n ie c z y n n e g o  w y s y p is k a  o d p a d ó w .
D o ja z d  d o  n ie r u c h o m o ś c i  z  T u r k u  u l ic ą  K o ls k a  S z o s a , w  k ie r u n k u  K o ś c ie lc a .

1. Opis nieruchomości. Przedmiotem przetargu jest nieruchomość gruntowa, stanowiąca własność PGKiM 
Sp. z o.o. w Turku, położona jest w miejscowości Dzierżązna, za terenem nieczynnego wysypiska odpadów. 
Numer ewidencyjny działki 207/1. Dojazd do nieruchomości z Turku ulicą Kolska Szosa, w kierunku Kościelca 
(droga wojewódzka), przejeżdżając miejscowość Szadów Pański dojeżdżamy do miejscowości Dzierżązna, 
gdzie na oznakowanym skrzyżowaniu kierujemy się w lewo do kompleksu kopalni kruszyw. Miejscowość 
Dzierżązna dotychczas kojarzona była z wysypiskiem śmieci, obecnie zrekultywowanym i zamkniętym 
oraz wydobyciem żwirów budowlanych. Przez miejscowość Dzierżązna przejeżdża kolej towarowa. Rejon 
charakteryzuje się licznymi wkopami górniczymi, tworzącymi rozlegle doły i wąwozy o wysokich skarpach 
i stromych zboczach, dochodzących do kilkunastu metrów. Na dnie wyrobisk gdzieniegdzie występują oczka 
wodne, zastoiska. Poza wyrobiskami kopalni jest to teren rolniczy i leśny. Działka podlegająca wycenie znajduje 
się z tyłu zrekultywowanego wysypiska, przy skarpie wkopu kopalni kruszyw. Działka posiada powierzchnię 
3409 m 2. W bezpośrednim sąsiedztwie działki prowadzone było wydobycie kruszyw budowlanych. Właściciel 
nieruchomości nie posiada dokumentacji geologicznej złoża, lecz ocenia się, iż działka posiada jeszcze zasoby 
piasków, których wydobycie jest możliwe jednak nieco ograniczone bliskością budowli ziemnych nasypu 
wysypiska i koniecznością zachowania bezpiecznej odległości skarpy wykopu. Bezpośredni dojazd do działki 
utrudniony, brak bezpośredniego dostępu do drogi publicznej. Teren działki porośnięty trawą, samosiejką, 
częściowo z wyrobiskiem.
2. Cena wywoławcza nieruchomości wynosi 20 000,00 zł (słownie: dwadzieścia tysięcy złotych,00/100) 
netto podatek VAT ( według obowiązujących przepisów ). Wynegocjowana cena nieruchomości w przetargu 
płatna jest przed podpisaniem umowy w formie aktu notarialnego.
3. Obciążenie nieruchomości: Nieruchomość jest wolna od obciążeń hipotecznych.
4. Przetarg ustny nieograniczony odbędzie się dnia 21.12.2010 r. o godz. 9.00 w siedzibie Przedsiębiorstwa 
Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej Sp. z o.o. w Turku, ulica Polna 4.
5. Warunkiem przystąpienia do przetargu jest wplata wadium w wysokości 3 000,00 zl (słownie: trzy 
tysiące złotych, 00/100) oraz zapoznanie się z Regulaminem Przetargu. Wadium należy wpłacić przelewem na 
konto Spółki Bank Zachodni WBK S.A. Nr 09 1090 1229 0000 0000 2201 3589 do dnia 20.12.2010r. Za datę 
wniesienia wadium uważa się datę wpływu środków na konto Spółki. Dowód wniesienia wadium uczestnik 
winien przedłożyć Komisji Przetargowej przed otwarciem przetargu.
6. Wadium wygrywającego przetarg zaliczone zostanie na poczet ceny nabycia ustalonej w przetargu.
7. Wadium pozostałych uczestników, którzy nie wygrali przetargu, zwraca się niezwłocznie po odwołaniu lub 
zamknięciu przetargu, unieważnienia przetargu lub zakończenia przetargu wynikiem negatywnym, jednak nie 
później niż 3 dni od dnia odpowiednio: odwołania przetargu, zamknięcia przetargu, unieważnienia przetargu 
lub zakończenia przetargu wynikiem negatywnym.
Prosi się o podanie numeru konta, na który należy dokonać zwrotu wadium.
8. Oferent, który przetarg wygrał, jest zobowiązany nie później niż na jeden dzień przed zawarciem aktu 
notarialnego, do wpłaty na konto Spółki ceny nabycia, ustalonej w wyniku przetargu. Termin wpłaty przyjmuje 
się jako wpływ środków na konto Spółki Bank Zachodni WBK S.A. Nr 09 1090 1229 0000 0000 2201 3589. 
Miejsce i termin zawarcia umowy sprzedaży zostanie podany osobie ustalonej jako nabywca nieruchomości w 
pisemnym zawiadomieniu najpóźniej w ciągu 14 dni od dnia rozstrzygnięcia przetargu, a wyznaczony termin 
nie może być krótszy niż 7 dni od daty doręczenia zawiadomienia.
9. Wadium nie podlega zwrotowi, jeżeli osoba ustalona jako nabywca nie stawi się bez usprawiedliwienia w 
miejscu i terminie ustalonym do zawarcia umowy sprzedaży, podanym w zawiadomieniu, o którym mowa w 
pkt.8 niniejszego ogłoszenia. W takim przypadku organizator przetargu odstępuje od zawarcia umowy.
10. Minimalne postąpienie w przetargu wynosi 1 000,00 zł. (słownie: tysiąc złotych 00/100).
11. Warunkiem uznania przetargu za ważny jest uzyskanie kwoty wywoławczej wyższej co najmniej o 
jedno postąpienie.
12. Wszelkie koszty związane z nabyciem nieruchomości ponosi nabywca.
13. Spółka zastrzega sobie prawo unieważnienia lub odwołania przetargu bez podania przyczyn.
14. Nieruchomość można oglądać po wcześniejszym telefonicznym uzgodnieniu terminu pod numerem te
lefonu 063/2800318.
15. Uczestnicy przetargu zobowiązani są posiadać: dokument osobisty (w przypadku osoby fizycznej), 
pełnomocnictwo w formie aktu notarialnego lub z podpisem notarialnie poświadczonym, dowód wniesienia 
wadium, a podmioty gospodarcze dodatkowo aktualny wyciąg z właściwego rejestru.
Dodatkowe informacje dostępne są w siedzibie Spółki w dni powszednie od gódz. 7.00 do godz. 15.00 także 
pod numerem telefonu (063/2800318; 2800345; 515201415.

Zarząd PGKiM Sp. z o.o.

Prezentowany między innymi 
tematykę związaną z konkretną 
wiedzą dotyczącą, jak pracować 
z redakcjami gazetek, jak moty
wować młodzież do tworzenia 
szkolnych redakcji. W zakresie 
informacji omawiano temat ko
rzystania z materiałów edukacyj
nych na wolnych licencjach. Poza 
tym przedstawiono słuchaczom:

- wiedzę o prawie prasowym 
i autorskim niezbędną do pracy 
szkolnej redakcji,

- system Qmam, wykorzysty
wany do tworzenia e-gazet.

Na szkoleniu zaprezentowa
no również bezpłatną witrynę 
multimedialną mam.media. 
pl, która umożliwia młodzieży 
zakładanie własnych redakcji, a 
także edycję, skład i publikację 
internetowej gazetki szkolnej, 
tzw. Qmama.

Każdy nauczyciel' otrzymał 
pakiet materiałów edukacyjnych 
i multimedialnych;

- skrypt pomocny w pracy z 
młodzieżą nad gazetką szkolną,

- scenariusze lekcji na temat 
wybranych gatunków dzienni
karskich,

- poradnik -  skąd czerpać in
formacje na temat edukacji me
dialnej.

Szkolenie było także dobrą 
okazją dla nauczycieli do wymia
ny między sobą doświadczeń w 
prowadzeniu szkolnych redakcji. 
Poruszano m.in. takie zagadnie
nia, jak: pomysły na tytuł gazetki 
szkolnej, ciekawe tematy i formy 
w gazetkach szkolnych, finanso
wanie gazetek, rola nauczyciela 
-  opiekuna gazetki.

Agnieszka Graczyk, 
PBP w Turku

Jesteśmy częścią międzynarodowego koncernu, europejskiego lidera w 
produkcji guzików i innych modnych zapięć odzieżowych.

W raz z dalszym rozwojem poszukujemy kandydata 
na stanowisko

PR ZED S TA W ICIEL HAN D LO W Y

na terenie

Polski Północno - Wschodniej

Oczekujemy:
• minimum średniego wykształcenia
• znajomości uchwytów meblowych i modnych zapięć 

odzieżowych
• mobilności, łatwości nawiązywania kontaktów oraz 

wysokiej kultury osobistej
• miejsce zamieszkania w regionie Powiatu Tureckiego
• mile widziane doświadczenie w branży handlowej

Oferujemy:
• ugruntowaną pozycję na rynku
• możliwość realizacji w  dynamicznie rozwijającej się firmie
• pracę w młodym i ambitnym zespole
• motywacyjny system wynagradzania powiązany z wynikami 

sprzedaży
• pracę w koncernie międzynarodowym o uznanej renomie

Zainteresowanych prosimy o przesłanie listu motywacyjnego i C V  
ze zdjęciem w okresie do 07.01.2011r. 

z  dopiskiem „dział meblowy".
Odpowiemy wyłącznie na pełne aplikacje przesyłane drogą pocztową 

na poniższy adres.

u n in n K R O P F

Union Knopf Polska sp. z o.o. 
ul. Kaczkowskiego 8 

62-700 Turek 
www.unionknopf.coni

/ZSS/ika

http://www.unionknopf.coni
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Rada M iejska uchwaliła staw ki podatków i opłat lokalnych na przyszły rok. Tradycyjnie 
ustalone zostały na poziomie osiemdziesięciu procent w stosunku do propozycji m inisteria l
nych. P s i problem samorząd starał s ię  będzie ograniczyć przez podatek i inkasenta, który 
dokumentował będzie swoją pracę zdjęciami. Rada zdecydowała o objęciu dodatkowych 
udziałów w geotermii Uniejów przez dokapitalizowanie je j kwotą 20 6  ty s. zł. Bu rm istrz za
powiedział zorganizowanie bezpłatnych porad prawnych dla mieszkańców gminy.

Ten uśmiechnięty młody człowiek, to Marcin Grabowski -  inkasent 
poboru psiego podatku. Burmistrzowski miecz na właścicieli psów. 
Oby tylko zaproponowane przez władze miasta rozwiązanie psiego 
problemu, nie przyniosło odwrotnego skutku.

Sesja, tym razem w sali kon
ferencyjnej Urzędu Miejskiego, 
rozpoczęła się od wolnych wnio
sków. Stanisław Pełka -  sołtys 
ze Spycmierza, prosił o posypa
nie solą z piaskiem najbardziej 
niebezpiecznych odcinków dróg 
gminnych biegnących pod górę 
oraz zakrętów i skrzyżowań. 
Wiesław Skórka -  sołtys ze Sta
nisławowa, mówił o problemach 
drogowców z usuwaniem śnie
gu. Powiedział, że trzy maszyny 
zostały uszkodzone ze względu 
na niefrasobliwość i brak wyob
raźni niektórych mieszkańców 
wsi. Wycinają rosnące na po
boczach drzewa, pozostawiając 
pnie. Wyrzucają tam też wy- 
orane na polu kamienie. Ope
ratorzy pługów śnieżnych nie 
widząc ich, zahaczają i niszczą 
lemiesze. Zdaniem Skórki, rol
nicy sami sobie szkodzą, a póź
niej mają pretensje do sołtysów, 
radnych i burmistrza, bo drogi 
są odśnieżane z opóźnieniem.

Rada zdecydowała o zmianie 
statutu Zespołu Ekonomiczno- 
Administracyjnego Oświaty 
w Uniejowie. Burmistrz Józef 
Kaczmarek wyjaśnił, że zwią
zane jest to z koncepcją zatrud
nienia w ZEAO informatyka, 
który obsługiwał będzie sprzęt 
komputerowy we wszystkich 
gminnych szkołach, a jak bę
dzie potrzeba także w Urzędzie 
Miejskim i podległym mu insty
tucjach. Radni jednogłośnie za
akceptowali ten pomysł, a co za 
tym idzie nowy statut. Cenę sku
pu żyta potrzebną do naliczenia 
podatku rolnego, ustalono na 
30 zł za kwintal. W stosunku do 
komunikatu GUS, obniżona zo
stała o siedem złotych. Jest jed
nak wyższa od ubiegłorocznej o 
trzy złote. Następnie zajęto się 
podatkami od nieruchomości.

Tak jak wszystkie będą na po
ziomie osiemdziesięciu procent 
w stosunku do ministerialnych 
propozycji. Taką zasadę przy
jęto w Uniejowie przed laty i 
jak dotychczas władze gminy 
trzymają się jej. Od budynków 
mieszkalnych będzie to 0,54 zł 
za metr kw. Za budynki związa
ne z prowadzeniem działalności 
gospodarczej -16,84 zł za m kw. 
Podatek od szop, garaży i wiat, 
to 5,65 zł za m kw. Z tych podat
ków zwolniono obiekty służące 
ochronie przeciwpożarowej i 
bezpieczeństwu publicznemu, 
czyli OSP i policji.

Za posiadanie psa, trzeba 
będzie do gminnej kasy uiścić 
w przyszłym roku 89 zł. Szcze
góły omówił Marcin Grabowski, 
który zajmował się będzie ścią
ganiem tych opłat. Wyposażony 
zostanie w aparat fotograficzny, 
dzięki któremu będzie doku
mentował ile piesków biega po 
posesji. Burmistrz powiedział, 
że są osoby, które korzystają z 
pomocy opieki społecznej, a po
siadają po kilka czworonogów. 
Być może żywią je produktami 
otrzymywanymi z Banku Żyw
ności. Rocznie na utrzymanie 
psów w schroniskach, gmina 
wydaje jedną dziesiątą rocznych 
wpływów z podatku rolnego. 
Uchwalono także podatek od 
środków transportu.

W nowym roku mieszkańcy 
gminy zapłacą za dostarczaną 
im do domu wodę 2,26 zł za m 
sześć. Za odprowadzane ścieki, 
trzeba będzie zapłacić 2,75 zł. za 
metr sześć, a za dowożone spoza 
gminy ścieki, trzeba będzie za
płacić 5,50 zł. Rada zdecydowała 
też o dekapitalizowaniu Geoter
mii Uniejów kwotą 206 tys. zł. Za 
to, gmina otrzyma dodatkowe 
udziały w tej spółce. W związku

z tym konieczna była korekta te
gorocznego budżetu.

Interpelacje radnych roz
poczęła Krystyna Kowalczyk. 
Pochwaliła odśnieżanie ulicy 
bł. Bogumiła, a zganiła na ulicy 
Konopnickiej. Radziła zwracać 
uwagę na jakość świadczonych 
usług w tym zakresie. Popro
siła Jerzego Tyburę - członka 
Zarządu Powiatu Poddębickie- 
go o dopilnowanie, aby nowy 
starosta Rytter nie zabrał zgro
madzonej przez powiat kostki 
do położenia nowych chodni
ków na ulicach powiatowych w 
Uniejowie. Zapowiedziała, że 
jeżeli zechcą zabierać zmobili
zuje mieszkańców, aby stanęli 
i nie oddali. Radny Władysław 
Ciesielski prosił Tyburę, aby do
pilnował obiecanej w minionej 
kadencji przez panią Pecynę, 
modernizacji drogi powiatowej 
z Zieleni do Spycimierza. Radny 
Tybura powiedział, że to dopie
ro początek kadencji, odbyło się 
jedno posiedzenie Rady Powia
tu, a zarząd dopiero się zbierze. 
Niemniej zapewnił, że będzie 
trzymał rękę na pulsie. Radny 
Lucjan Łukasik poinformował 
o swoim uczestnictwie w spot
kaniu z Marianem Jacolikiem 
-  dyrektorem Oddziału Rejono
wego Wielkopolskiego Zarządu 
Melioracji i Urządzeń Wodnych 
w Poznaniu. Przedstawił tam 
.sytuację mieszkańców gminy 
Uniejów, których grunty zalewa
ne są przez rzeczki: Trzymsza i 
Kaczka. Dyrektor zapowiedział 
zajęcie się udrożnieniem tych 
cieków wodnych w przyszłym 
roku. Obiecał kontaktowanie w 
tej sprawie z burmistrzem Kacz
markiem.

Burmistrz odniósł się do 
wypowiedzi na temat odśnie
żania dróg. Na utrzymanie ulic

w mieście, będącymi drogami 
powiatowymi, otrzymał z Pod
dębic zaledwie 20 tys. zł, co nie 
wystarczy nawet na miesiąc, nie 
mówiąc o całej zimie. Brakuje 
również pieniędzy na odśnieża
nie dróg gminnych. Zakład ko
munalny odśnieża je bezpłatnie 
sprzętem, jaki posiada, co także 
rzutuje, na jakość. Józef Kacz
marek ostrzegł wycinających 
przydrożne drzewa, bez pozwo
lenia Wojewódzkiego Inspekto
ratu Ochrony Środowiska. Jego 
zdaniem, może ich to kosztować 
nawet utratę gospodarstwa, po
nieważ kary są bardzo wysokie. 
Zapowiedział też organizację 
bezpłatnych porad prawnych dla 
mieszkańców gminy. Być może 
będą ich udzielać pochodzący z 
tego terenu studenci prawa.

Marcin Pamfil -  prezes Za
kładu Gospodarki Komunalnej 
,Termy Uniejów” apelował, aby

mieszkańcy nie spychali śniegu 
z chodników na jezdnię, ponie
waż ulica po przejeździe pługu 
jest za chwilę ponownie nieprze
jezdna.

Na koniec sesji burmistrz 
Kaczmarek zaprosił na jubi
leusz XX-lecia samorządu, na 
którym mają się pojawić goście 
z wojewódzkich władz samo
rządowych. W tym samym dniu 
(17 grudnia), między termami a 
zamkiem, stanie żywa szopka. 
Dowiedzieliśmy się, że Józefem 
będzie burmistrz. Ogłoszono 
„cichy” casting na Marię Pannę. 
Prezes Pamfil zapewnił mnie, że 
osiołek już został wybrany.

Wracając z Uniejowa do Tur
ku, byłem świadkiem jak na 
ulicy bł. Bogumiła w pobliżu 
Urzędu Miejskiego, mężczyzna 
rzucał pod koła samochodów ło
paty śniegu.

Andrzej R. Tyczyno

PL4  się, da go®,
N ad brzegiem Warty w 

Uniejowie, na miejscu 
dawnego kina, rośnie w 

oczach budynek Domu Pracy 
Twórczej. Nagły atak zimy wstrzy
mał roboty jednak włodarze mia
sta i wykonawcy mają nadzieję, że 
nie na długo. Oddanie do użytku 
tego pięknego i funkcjonalnego 
budynku służącego artystom pla
stykom, ma nastąpić w 2011 roku. 
Przypomnijmy, że wmurowanie 
kamienia węgielnego pod budo
wę DPT, odbyło się 29 stycznia

2010 roku. Mający kosztować 
około 3,7 min zł budynek, po
wstaje dzięki współpracy gminy 
Uniejów z łódzką Akademią Sztuk 
Pięknych, która rozpoczęła się w 
2007 roku, od wizyty profesorów 
tej uczeni w Uniejowie.

Rektor prof. Grzegorz Choj
nacki twierdzi, że DPT będzie 
centrum artystyczno-kultural- 
nym oraz miejscem sympozjów, 
konferencji, plenerów, warszta
tów i szkoleń dla artystów z całej 
Polski. (art)
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Opady śniegu wstrzymały budowę, ale przyszłoroczny termin oddania do użytku Domu Pracy 
Twórczej nie wydaje się być zagrożonym.
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W kościele Podwyższenia Krzyża Świętego w Spycimie- 
rzu odbyło się  spotkanie burmistrza Józefa Kaczmarkami z 
tamtejszymi parafianami. Konsultował z nimi planowane w 
Spycimierzu inwestycje, związane z przebudową trasy Bo
żego Ciała, której projekt przygotowała łódzka Akademia 
Sztu k Pięknych. Przedstawił też propozycję lokalizacji w 
Spycimierzu zbiorników retencyjnych.

W związku z tym, że miano 
omawiać inwestycję służącą kul
towi religijnemu, przedstawiciele 
spycimierskiej społeczności zde
cydowali, aby spotkanie odbyło 
się w kościele. Choć był to dzień 
powszedni, a zimowa aura odstra
szała przed wyjściem z domu, do 
kościoła przybyło wiele osób z 
całej parafii. Byli wśród nich mię
dzy innymi: Jerzy Tybura -  czło
nek Zarządu Powiatu Poddębi- 
ckiego i sołtys Łęgu Balińskiego, 
Lucjan Łukasik -  radny gminny z 
Człop, Władysław Ciesielski - rad
ny gminny ze Spycimierza oraz 
sołtysi: Stanisław Pełka -  Spyci-

wysypywanych tutaj kwietnych 
dywanów w Boże Ciało. W Spyci
mierzu stanie również granitowy 
zegar słoneczny wzorowany na 
średniowiecznym, będzie upa
miętniał pierwszy taki zegar w 
Polsce, który zbudowany został 
właśnie w tej wsi. Pisał o nim Jan 
Długosz w swoich kronikach. 
Jego średnica wynosiła będzie 
sześć metrów.

Na fontannę zaadoptowana 
zostanie stara, przyszkolna stud
nia. Będzie to okrąg z łupanego 
granitu o średnicy 2,5 metra i 
wysokości 40 cm. Woda będzie 
spływać po znajdującym się w Przy kościele stanie ołtarz.

1
i . j

Tak ma wyglądać żeliwny chodnik i ogrodzenie szkoły.

tym kręgu kamieniu, płaskorzeźbionym 
motywami kwiatowymi. Nowe będzie 
także ogrodzenie szkoły. Umieszczone 
zostaną na nim duże (3 mxl,8 m) pły
ty z pleksi, na których mają znaleźć się 
zdjęcia ze spycimierskiego Bożego Ciała. 
Przystanek autobusowy obok szkoły bę
dzie zarazem kioskiem komputerowym z 
informacją multimedialną i podświetlaną 
reklamą. Kościół zostanie oświetlony, a 
przy wjazdach do Spycimierza, staną tzw. 
witacze. Teren szkoły stanie się zielo
nym skwerem z ławeczkami. Generalny 
remont czeka też szkołę i stojący obok 
budynek gospodarczy, do które

go dobudowana zostanie wiata na rowe
ry. Zgromadzeni w kościele z podziwem 
przyglądali się wyświetlanym obrazom, 
które prezentowały jak uatrakcyjni się 
oferta turystyczna Spycimierza. Dzięki 
temu już nie tylko w jeden dzień w roku 
przyjeżdżali będą tutaj ludzie, aby zwie
dzać ten średniowieczny gród. Burmistrz 
zasięgał także opinii spycimierzan na te
mat lokalizacji dwóch zbiorników reten
cyjnych, w sumie o powierzchni 10 hek
tarów. Oparte będą o znajdujące się na 
skraju wsi starorzecze. Przedstawił także 
lokalizację działek po byłym kółku

Zegar słoneczny na wzór tego średniowiecznego.

mierz i Szczepan Miśkie- 
wicz -  Człopy. Wszystkich 
powitał ks. Wojciech Kaź- 
mierczak -  proboszcz spy
cimierskiej parafii.

Burmistrz Józef Kacz
marek przedstawił wizu
alizację drugiego etapu 
przebudowy trasy Bożego 
Ciała w Spycimierzu, przy
gotowaną przez Akademię 
Sztuk Pięknych w Łodzi. 
Zakłada ona budowę ołta
rza obok spycimierskiego 
kościoła. Będzie tam prze
szklony krzyż o wymia
rach 2x4 m oraz granito
wy stół ofiarny w kształcie 
baranka, przykryty szkla
nym blatem. Naprzeciw 
kościoła, wzdłuż szkolne
go płotu, ułożony zosta
nie chodnik z żeliwnych 
płyt o wymiarach 60x60 
cm. Będą miały motywy 
kwiatowe, nawiązujące do Kościół zapełnił się mieszkańcami spycimierskiej parafii.

rolniczym, które przezna
czone zostaną pod budow
nictwo jednorodzinne.

Parafianie przychylnie 
odnieśli się do tych pro
pozycji. Przemysław Jaros 
zaproponował, by pienią
dze ze sprzedaży temu po 
kółku rolniczym przezna
czyć na dokończenie bu
dowy strażnicy OSP. Anna 
Stępień w superlatywach 
mówiła o burmistrzowych 
propozycjach. Ona i radny 
Ciesielki, zwracali uwagę 
na tragiczny stan biegną
cej przez Spycimierz drogi 
powiatowej. Prosili burmi
strza i radnego Tyburę, by 
zrobili wszystko co w ich 
mocy, żeby ta droga zosta
ła jednak zmodernizowana. 
Byłyby to ważny element 
uzupełniający budowę no
wego wizerunku wsi.

Andrzej R. Tyczyno
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Wyprzedaż rocznika 2010 to czas, w którym marzenia stają się rzeczywistością. 
Odwiedź nasze salony i poznaj nowe, atrakcyjne ceny modeli Toyoty.
Ajeśli prowadzisz firmę, pamiętaj o możliwośd odliczenia VAT-u.
Nie zwlekaj, teraz jesteś bliższy spełnienia swoich marzeń.

Today
Tomorroiu
Toyota

A U T O  K A M I Ń S K I  S p .  z  o . o .

ul. S p ó łd z ie lc ó w  15, 6 2 -5 1 0  K onin ,
te l. (0 6 3 )  2 4 9  17  77, e -m ail: 0 3 8 @ to y o ta .p l

♦Wysokość korzyści dotyczy wybranych samochodów z 2010 roku i jest zależna od wersji i specyfikacji pojazdu oraz uwzględnia autoalarm o wartości 1200 zł i korzyść wynikającą 
z pakietu 2010. Szczegóły u Autoryzowanych Dilerów Toyoty. Liczba aut ograniczona.
Auris, Corolla, Yaris-w zależności od wersji silnika zużycie paliwa w cyklu mieszanym wynosi od 4,1 (Yaris) do 6,9 (Corolla) 1/100 km, emisja C02 od 109 (Yaris) do 163 (Corolla) g/km. 
Szczegółoweinformacje dotyczące odzyskuj recyklingu samochodów na www.toyota.pl. Wszelkie informacje podane w niniejszej reklamie, w tym ceny i fotografie, nie stanowią oferty 
wrozumieniu Kodeksu cywilnego. W wypadku sprzedaży konsumenckiej wrozumieniu ustawy zdnia 27 lipca 2002 r. o szczególnych warunkach sprzedaży konsumenckiej orazozmianie 
Kodeksu cywilnego (dalej: Ustawa) zawarte w tejTeklamie informacje nie stanowią zapewnienia w rozumieniu art. 4 ust. 3 Ustawy oraz opisu towaru w rozumieniu art. 4 ust. 2 Ustawy.
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FIRM A  REMONTOWO-BUDOWLANA 
T E L .  6 9 7  2 2 7  5 3 0 , 6 6 5  2 I6  8 I3
www.techmur.pl e-mail: techmur@mikrofirmy.pl

I  T E C H l m U R

oferujem y:
- w znoszenie budynków
- docieplenia budynków
- prace m urarskie z klinkieru
- rem onty, przebudow y
- kom pleksowe w ykończenia w nętrz

Tylko teraz Opel Corsa START i Opel Astra Classic III START w wyjątkowych cenach! Zapoznaj się równie/ 
z noszę ofertę no samochody z rocznika 2010 oraz szerokę gamę aut z pełnym odliczeniem 22% VAT. 
Zapraszamy do salonów Opla oraz na www.opel.corn.pl

Opel Astra Classic III już od 39 900 zł
Opel Corsa już od 34 900 zł

www.opel.com.pl Wir leben Autos.

Domcar ul. Spółdzielców 9a, 62-510 Konin, tel. 63-242-20-88, faks 63-242-31-88, www.domcar.pl

Zużycie paliwa oraz emisja C02: Opel Corsa 1 .0-5 1/100 km, C02 -  117 g/km; Opel Astra Classic III 1.4 -  6,1 -6,2 1/100 km, C02 -  146-148 g/km (wg dyrektywy 
80/1268/ECC, 2004/3/EC, cykl mieszany). Informacje na temat złomowania samochodu, przydatności do odzysku oraz recyklingu dostępne sq pod adresem internetowym 
www.opel.com.pl. Promocja dotyczy Opla Corsy Start w wersji 3-drzwiowej z silnikiem 1.0 oraz Opla Astry Classic 111 Start z silnikiem 1.4. Liczba samochodów w promocji ograniczona.

Już na starcie
w y p

Sprawdź ofertę modeli START.

j  O b rz ę b in  110 p n -p t 9 -1 7  
sob. 9 -14

tel. 691 775 680
e-mail: agma117@wp.pl

PANELE
p r o m o c j a ! ! !  

o d  1 8 , 3 0 z ł /m
listwy wykończeniowe

pKzm
• wewnętrzne
• zewnętrzne

ompct
• parapety

m.jmoum
M4M

„DAW-MED"

i
U M O W A  z  N F Z

* m ożliwość dofinansowania z PCPR 
i uzyskania aparatu za darmo

darmowe badanie słuchu 
Turek, ul. Armii Krajowej 21

tel. 63 278 22 39
c zy n n e  o d  p n  -  pt 9.00 -1 6 .0 0  lMK

mailto:038@toyota.pl
http://www.toyota.pl
http://www.techmur.pl
mailto:techmur@mikrofirmy.pl
http://www.opel.corn.pl
http://www.opel.com.pl
http://www.domcar.pl
http://www.opel.com.pl
mailto:agma117@wp.pl
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Niezwykle wzruszającym wydarzeniem było przedstawienie jasełkowe przygotowane przez uczestników zajęć w Środowisko
wym Domu Pomocy w Żeronicach. Aktorów i ich instruktorów  nagrodzono gromkimi brawami. Było też sto isko  z wykonanymi 
przez wychowanków domu wyrobami gipsowymi. Dochód z ich sprzedaży przeznaczony został na przygotowanie Św iąt Bożego 
Narodzenia dla Pawła, który został sam na tym świecie.

żyny swoich umiejętności. Nawet 
ci z największym upośledzeniem 
dali z siebie wszystko. Nagrodzo-

Przedstawienie przygotowano by oddać cześć Panu. Wszystko 
na scenie sali widowiskowej Cen- okraszone pięknymi polskimi ko- 
trum Kultury w Dobrej. Przybyła lędami. Aktorzy wspięli się na wy- 
na nie grupa dzieci z Przed
szkola Samorządowego w 
Dobrej z wychowawczyniami 
i panią dyrektor Marzenną 
Jeżyk. Przybyli też przed
stawiciele władz samorzą
dowych: Andrzej Piątkow
ski -  burmistrz, Wojciech 
Błażełek -  przewodniczący 
Rady Miejskiej, Jacek Ga
jewski -  wiceburmistrz. Nie 
zabrakło: ks. Franciszka Zy- 
gadlińskiego -  proboszcza 
parafii Boleszczyn, Elżbiety 
Pawłowskiej -  kierowniczki 
Miejsko-Gminnego Ośrodka 
Pomocy Społecznej, Krzysz
tofa Kucharskiego -  kierow
nika Zakładu Gospodarki 
komunalnej i Mieszkaniowej 
w Dobrej, Marka Milczarka
-  dyrektora Zespołu Szkół 
w Dobrej i Zbigniewa Gila
-  sołtysa Długiej Wsi. Przy
było też kilkoro przedstawi
cieli rodzin występujących 
aktorów. Przy ognisku pastuszkowie dowiedzieli się o narodzinach Pana.

dził, że w niejednym oku zakręci
ła się łza. -C h y lę  czo ła  p r z e d  p a n ią  
k ie ro w n ik , in s tru k to ra m i i  a k to 

Kiedy przybyli trzej królowie

no ich gromkimi brawami.
Kierownik Spychalska po

dziękowała aktorom i ich in
struktorom. Przyznała, że na 
próbach było różnie, docho
dziło do bardzo śmiesznych, 
wręcz groteskowych sytuacji. 
Tymczasem przedstawienie 
przebiegło bez niespodzianek. 
Nawiązując do świąt Bożego 
Narodzenia, ksiądz proboszcz 
Zygadliński powiedział, że 
mają one w sobie dobroć, ser
deczność, wszystko to, czego 
nam potrzeba na co dzień.

- D z ię k u ję  z a  to , ż e  g r a liś c ie  
z  ta k ą  w ia r ą  i  p r z e k o n a n ie m  
-  mówił.

Burmistrz Piątkowski po
wiedział z kolei, że on jak i po
zostali widzowie obejrzeli ze 
wzruszeniem jasełka. Twier-

r a m i W szystko  było p rze p ię k n e .  
To w a sz  w ie lk i sukces. B o że  N a 
ro d ze n ie  to  n a jle p szy  c za s  n a  d a 
w a n ie  c ie p ła  ro d z in n eg o . D la te g o  
życ zę  w a m  w szys tk ieg o  n a jlep szeg o . 
S zc zę ść  B o że  -  gratulował i życzył 
burmistrz.

Dzieci, aktorów i gości zapro
szono na ciasto i owoce cytru
sowe. Było też stoisko z wyko

nanymi przez uczestników 
zajęć w żeronickim ŚDS 
gipsowymi, pięknie malowa
nymi: aniołami, choinkami, 
szopkami, skarbonkami w 
kształcie świnki, słonikami 
i innymi wyrobami. Goście 
nie szczędzili grosza, by je 
kupić. Szczególnie dobrze 
sprzedawały się figurki anio
łów. Nie odmówili sobie ich 
nabycia burmistrz i jego za
stępca, a nawet ksiądz Zy
gadliński, i to wręcz w hur
towych ilościach. Pieniądze 
przeznaczone zostaną na 
przygotowanie świąt dla Pa
wła, który został sam na tym 
świecie.

Andrzej R. Tyczyn o

P o g o t o w i e  ś w i ę t e g o  M i k o ł a j a  z a k o ń c z y ł o  a

UCZ£$TMCZĘ 
WAKCJi

pooorowm
S W . M IK O Ł A JA

Stajenka, a w niej znane po
staci.

Powitała ich Monika Spy
chalska -  kierownik Środowi
skowego Domu Samopomocy 
w Żeronicach. Przyznała, że 
oczekiwała większego zainte
resowania przedstawieniem, 
niemniej dla jej podopiecz
nych jest to wielkie przeży
cie, ponieważ rzadko mogą 
zaprezentować się poza ŚDS.
Z okazji zbliżających się Świąt 
Bożego Narodzenia, życzyła 
dobrego słowa na co dzień i 
uśmiechu od każdego mijane
go człowieka.

Przyszedł czas na przedsta
wienie. Jak przystało na jaseł
ka, była stajenka, w niej żłobek 
z Jezuskiem, a przy nim Maria 
i Józef. Przybyli pastuszkowie, Chętnych do nabycia świątecznych wyrobów artystycznych 
aniołowie i Trzej Królowie, uczestników zajęć w ŚDS nie brakowało.

Jak co roku, w pierwszy week
end grudnia (3-5 grudnia) w 20 
sklepach Turku pojawili się wo
lontariusze Pogotowia św. Miko
łaja z koszami. Do nich trafiały 
dary, które z własnej decyzji 
kupowali klienci sklepów. Osta
tecznie w koszach znalazło się 
2800 kg różnego. rodzaju arty
kułów: spożywczych, przemysło
wych, a nawet zabawek. Z nich 
powstanie ponad 600 paczek 
świątecznych, które trafią do ro
dzin potrzebujących. Część roz
dana zostanie w Przystani, część 
w Specjalnym Ośrodku Szkolno- 
Wychowawczym a część trafi 
do rodzinnego domu dziecka w 
Ogorzelczynie.

Podsumowanie akcji odbędzie 
się już w najbliższą środę w auli 
liceum Ogólnokształcącego w 
Turku, podczas dorocznej zaba
wy choinkowej. Wolontariusze uradowani ta*
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Ś w i ą t e c z n e  d z i e ł a  z e  ś w i e r k o w y c h  g a ł ą z e k  j a k o . . .

Jak co roku w grudniu uczniowie Zespołu Szkó ł Technicznych wzięli s ię  za przygotowanie 
świątecznych ozdób. Korzystając z gałązek świerkowych, bombek, kokardek, figurek i sztucz
nego śniegu stw orzyli 23 stro ik i, idealne na bożonarodzeniowe stoły. Pieniądze z ich sprzedaży 
trafią do najbardziej potrzebujących.

bku zrobiło się tłoczno.

Zygadliński ma w ŚDS, który leży na terenie jego parafii, swoich 
najomych.

Już od trzech lat w turkowskim 
ZST trwa akcja „Stroik od serca”. 
Zawsze w grudniu chętni ucz
niowie przygotowują świąteczne 
ozdoby, które później wystawia
ne są na sprzedaż. Tym razem, 
we środę 8 grudnia, świetlicę 
wypełnił zapach świerkowych 
gałązek, inne gadżety i akcesoria 
potrzebne do stworzenia zimowej 
kompozycji młodzież przyniosła 
sama.

Pracowali dwie godziny. W ten

sposób powstały 23 kompozycje: 
duże, małe, proste, ale też bardzo 
okazałe, w formie choinek z bom
bek czy pomalowanego na złoto 
makaronu i okazałych wieńców.

Kiedy uczniowie skończyli, 
do pracy zabrali się nauczyciele, 
dyrekcja i opiekunowie świetlicy. 
Przy dźwiękach kolęd oglądali 
z każdej strony, dotykali, podzi
wiali. Zwracali uwagę na wkład 
pracy, ilość użytych elementów 
gotowych i wykonanych własno-

na cel charytatywny. - Z a  n ie  z r o 
b im y  p a c z k i  d la  u c zn ió w , będących  
w  tr u d n e j  s y tu a c ji  m a te r ia ln e j  
-  mówi Marzena Maćków.

Drugą częścią świątecznej 
akcji będzie sprzedaż słodkości, 
wypieków i świątecznych potraw. 
To także zasili skarbonkę na ten 
sam cel.

Imprezę przygotowały Marze
na Maćków, Ewa Myśler-Perliri- 
ska i Monika Stefanowska.

boxa

Wszystkie świąteczne dzieła zostały wystawione na sprzedaż.

Tegoroczna zbiórka żywności prowadzona przez Bank Żywności zakończyła się  
sukcesem. Wzięło w niej udział 27 0  wolontariuszy z Turku. Dzięki nim udało się  
uzbierać 2800  kg żywności, z których powstanie ponad 600  paczek, a te trafią na 

—  święta do rodzin potrzebujących.w  święta do rodzin potrzebujących.

ią m z m i
Mimo że Pogotowie św. Mi

kołaja jest akcją prowadzoną 
już od kilku lat, to nadal wolon
tariusze mogą liczyć na hojność 
turkowian. Jak mówi Zbigniew 
Ryczyński, koordynator akcji, 
również i w tym roku młodzież 
zajmująca się zbiórką żywności 
spotkała się z bardzo ciepłym 
przyjęciem mieszkańców. -D la 
tego  ch c ia łb y m  w  ty m  m ie jsc u  
b a rd zo  p o d z ię k o w a ć  z a  d a r  se rca , 
k tó ry  P a ń s tw o  z ło ż y li  w ła ś n ie  w  
p o s ta c i  ró żn ych  a r ty k u łó w  sp o 
żyw czych . D z ię k i  P a ń s tw u  u d a ło  
n a m  s ię  z e b r a ć  ta k  d u żo  ży w n o 
śc i, k tó r a  te r a z  z o s ta n ie  r o z d a n a  
p o tr ze b u ją c y m  w  p o s ta c i  ś w ią te c z 
nych p a c ze k . T ra fią  o n e  do  n ich  
w  o k re s ie  ś w ią t  B o żeg o  N a r o d z e 
n ia . D z ię k u ję  r ó w n ie ż  w szy s tk im  
p la c ó w k o m  h a n d lo w y m  z a  u m o ż 
l iw ie n ie  zb ió rk i, a  k ie r o w n ik o m  
sk le p ó w  z a  p o m o c  i  w y r o z u m ia 
ło ść  -  podkreśla Zbigniew Ry
czyński.

zbą zebranej żywności. ika

ręcznie, dobór kolorów i 
estetykę, ważne dla nich 
było czy gałązki i kwiaty 
są prawdziwe czy plasti
kowe. Każdy stroik dosta
wał punkty, które później 
podsumowano. Z obliczeń 
wynikało, że najlepiej wy
wiązali się z zadania ucz
niowie klasy fryzjerskiej 1 
F. Drugie miejsce zdobyła 
4 G technikum organizacji 
usług gastronomicznych, 
trzecią lokatę przyznano 
klasie 2 TH technikum 
handlowego. Za wkład 
pracy uczniowie otrzymali 
słodycze, jednak nie dla 
nagrody to robili. Każdy 
stroik można było kupić. 
Zebrane w ten sposób 
pieniądze organizatorzy 
postanowili przeznaczyć

Stroik wykonany przez uczniów klasy 1 F 
zyskał największe uznanie oceniających.

K o c h a n e j  \ 1 a m i e  

L e o k a d i i  R o s i c k i e j  

z  o k a z j i  8 0 - t y e l i  u r o d z i n

m oc najserdeczniejszych życzeń na  dalsze lata życia, 
dużo zdrowia, radości i wszystkiego co się szczęściem  zwie

s k ła d a ją  c ó r k a  E lż b ie ta ,  
syn o w ie  B o g d a n , W ło d z im ie r z  i  M iro s ła w ' 

V. w T a z  z e  s w o im i r o d z in a m i
' ' 17097wk
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Podopieczni Specjalnego Ośrodka Szkolno-Wychowawczego odwiedzili w ubiegłym tygodniu przychodnię weterynaryjną Henryka Bęgiera w Turku. 
Dowiedzieli s ię  tam, ja k opiekować się  czworonogami. Ale największą atrakcją okazała się  możliwość posłuchania za pomocą stętoskopu, ja k bije 
psie serce.

W Szkolnym Ośrodku Szkol
no-Wychowawczym w Turku, 
oprócz zajęć lekcyjnych, organi
zowanych jest też wiele dodatko
wych. Podopieczni uczestniczą w 
kółkach zainteresowań, podczas 
których rozwijają się oraz zdo
bywają dodatkowe umiejętności. 
Prowadzone są dla nich zajęcia ar
tystyczne -  teatralne czy wokalne, 
a także komputerowe i sportowe. 
Uczniowie są bardzo wrażliwi i 
kochają zwierzęta, dlatego w 2001 
roku dyrekcja nawiązała kontakt 
z Anną Pytel, instruktorką szko
lenia psów z Polskiego Związku 
Kynologicznego. W ramach tej 
współpracy grupa wychowanków

z internatu uczęszczała na zajęcia 
dogoterapii. -N a p o czą tk u  za jęc ia  
o dbyw ały  s ię  sp o n ta n iczn ie , bez 
ja k ie g o ś  określonego z  góry  p la n u  
i  bardzo  rzadko , a le  w id a ć  było, 
ż e  tru d  ich o rg a n iza c ji s ię  o p ła c ił 
-  mówią opiekunki.

Spotkania dzieci z czworonoż
nymi terapeutami dawały wiele 
radości i pozytywnych emocji. 
Dlatego od dwóch lat zajęcia z te- 
rapeutką Barbarą Krzeszkiewicz 
i suką o pięknym imieniu Gracja, 
odbywają się regularnie. Wtedy 
też placówka nawiązała współ
pracę z Fundacją ,Ama Canem”, 
której głównym celem jest prowa
dzenie zajęć z osobami niepełno

sprawnymi. Pomoc w 
zajęciach zaoferowała 
nauczycielka z ośrod
ka i członkini fundacji, 
Anna Mikołajczyk. Jest 
ona też autorką progra
mu „Zabawy rozwijają
ce z Gracją”.

W ramach zajęć 
podopieczni ośrodka, 
wraz z instruktorkami, 
w czwartek 9 grudnia, 
odwiedzili przychodnię 
weterynaryjną Hen
ryka Bęgiera, przy ul. 
Folwarcznej w Turku, 
który gabinet prowadzi 
wraz z synem Piotrem.

Henryk Bęgier tłumaczył podopiecznym Specjalnego Ośrodka 
Szkolno-Wychowawczego, jak ważne jest dbanie o zęby psa.

Dzieciom towarzyszyła też Gracja. 
Lekarz opowiedział uczniom, jak 
należy odpowiednio karmić czwo
ronogi. -O p r ó c z  p e łn o w a rto śc io w ej 
k a rm y  zw ie rzę ta  p o w in n y  dosta 
w a ć  te ż  w ita m in y , a  ta k że  różnego  
rodza ju  odżyw ki, w  za leżn o śc i od  
w ieku , rasy  czy w ielkości -  mówili. 
Goście dowiedzieli się też, że zale
cane jest czyszczenie pieskom zę
bów, a także, że raz do roku nale
ży psa zaszczepić, a przynajmniej 
dwa razy odrobaczyć. -W a ż n e  je s t  
d b a n ie  o h ig ien ę p iesków . S ą  spe
c ja ln e  śro d k i by n ie  m ia ły  pch e ł i 
kleszczy -  podkreślali.

W przychodni jest sala opera
cyjna, na której obaj weterynarze 
operują chore zwierzęta. -P ó ł  
roku  tem u  n a  sto le  le ża ła  te ż  G ra 
cja. S u k a  m ia ła  rob ione cesarsk ie  
cięcie, bo n ie  m og ła  sa m o d zie ln ie  
u ro d z ić  -  mówiła Barbara Krzesz

kiewicz. W pomieszczeniu jest 
także inkubator, do którego szcze
niacki i kocięta trafiają tuż po po
rodzie. Dużym zainteresowaniem 
dzieci cieszył się psi salon fryzjer
ski, gdzie czworonogi najpierw są 
strzyżone, później kąpane, a na 
koniec suszone. Dzieciaki z za
interesowaniem oglądały wannę 
oraz różnego rodzaju kosmetyki.

Jednak najbardziej podopiecz
nym podobało się sprawdzanie za 
pomocą stetoskopu, jak bije serce 
Gracji. Każdy nakładał na uszy 
słuchawki i z uśmiechem wsłu
chiwał się w rytmiczne bicie serca 
psa. Na koniec Henryk Bęgier, z 
okazji świąt Bożego Narodzenia, 
wręczył każdemu dziecku Miko
łaja z czekolady.

-W ie m , że  słodycze n iszczą  zęby, 
a le  k a żd em u  n a leży  s ię  trochę p rzy 
je m n o śc i -  dodał z uśmiechem, iłNajwiększą frajdą było słuchanie jak bije serce Gracji.

P o w i a t o w a  o l i m p i a d a  w i e d z y . . .

Światowa Organizacja Zdrowia ustanowiła pierwszy dzień grudnia Światowym Dniem 
W alki z A IDS. W jego obchody włączyło się  też turkow skie technikum organizując Powiato
wą Olimpiadę Wiedzy na temat HIV i A IDS pod hasłem „Odpowiedzialna droga do dorosło
śc i”. Najszerszą wiedzą w tej tematyce wykazała się  Katarzyna W itkowska.

Konkurs pod nazwą „Odpowie
dzialna droga do dorosłości” przy
gotowano by uświadomić, zwłasz
cza młodzieży, jakim zagrożeniem 
jest wirus HIV i choroba AIDS. W 
olimpiadzie oprócz gospodarzy 
udział wzięła młodzież z Zespołu 
Szkół Ogólnokształcących, Ze
społu Szkół Rolniczych CKP oraz 
turkowskiego Specjalnego Ośrod
ka Szkolno -  Wychowawczego.

We czwartek, 2 grudnia spraw
dzano wiadomości uczniów w 
tym zakresie. Wcześniej w każdej 
z placówek odbył się etap we- 
wnątrzszkolny, który wyłonił naj
lepszych. Do części powiatowej 
dostało się 29 uczniów.

Każdy uczestnik musiał rozwią
zać test składający się z 40 pytań 
dotyczących między innymi po
chodzenia i budowy wirusa HIV, 
dróg szerzenia zakażeń (zacho
wań ryzykownych), problematyki

zakażeń wertykalnych (matka- 
dziecko), stosowania środków 
ostrożności podczas udzielania 
pierwszej pomocy, ale także prob

lematyki HIV i AIDS w świetle 
praw człowieka.

O wyrównanym poziomie 
świadczy fakt, że aby wyłonić

finalistów potrzebna była ust
na dogrywka przeprowadzona 
przez Alfreda Rajczyka, Powiato
wego Inspektora Sanitarnego. Po 
długich bojach, pierwsze miejsce 
zdobyła Katarzyna Witkowska, 
drugie -  Bartosz Szablewski, 
trzecie Renata Bugaj. Zwycięzcy, 
oprócz dyplomów, otrzymali też

nagrody rzeczowe, a pozostali 
uczestnicy drobne upominki.

Powiatową Olimpiadę przy
gotowały: Aleksandra Milczarek 
-  psycholog oraz Jolanta Rosz
kowska -nauczyciel przyspo
sobienia obronnego z Zespołu 
Szkół Technicznych w Turku.

boxa

W powiatowej olimpiadzie wzięło udział 29 uczniów z turkowskich szkół średnich.
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Trzynaście par z terenu gminy Dobra zaproszono na uroczystość z okazji ich pięćdziesięciolecia małżeństwa. Bu rm istrz odznaczył Jubilatów medalami 
„Za  długoletnie pożycie małżeńskie” , nadanymi przez prezydenta Bronisława Komorowskiego. Gratulacje i życzenia w imieniu księży z parafii obejmują
cych teren gminy Dobra, złożył Jubilatom ks. prałat Zygmunt Chromiński.

Ą

Uroczystość przygotowano 
w świetlicy Zespołu Szkół w 
Długiej Wsi. Przybywających 
witał burmistrz Andrzej Piąt
kowski. Wszystkich uczestni
ków powitał Kazimierz Jasiński
-  kierownik Urzędu Stanu Cy
wilnego. Oprócz jubilatów, przy
było liczne grono gości. Byli to: 
Wojciech Błażełek -  przewodni
czący Rady Miejskiej w Dobrej, 
Jacek Gajewski -  wiceburmistrz, 
Stanisław Stasiak -  sekretarz 
gminy, Beata Kmieć -  skarbnik 
gminy i Marek Milczarek -  dy
rektor Zespołu Szkół. W trakcie 
uroczystości dotarli księża, któ
rzy na chwilę przybyli z Kowali 
Pańskich, gdzie uczestniczyli w 
rekolekcjach adwentowych. Byli 
to: ks. prałat Zygmunt Chromiń
ski -  dziekan deka
natu Dobrskiego, ks.
Franciszek Zygad- 
liński -  proboszcz 
parafii Głuchów, ks.
Grzegorz Wawrzy
niak -  proboszcz pa
rafii Skęczniew i ks.
Waldemar Kowal
-  wikariusz i prefekt 
z parafii Dobra.

Zwracając się 
do Jubilatów, kie
rownik Zasiadczyk 
powiedział: -Ż ycie
W asze ro z k w ita ło  ja k  
w io sn a .

Ż y c z y ł , aby towa
rzyszyły im uśmiech
nięte twarze bliskich 
oraz zdrowia i wszel
kiej pomyślności. 
Podziękował za mi-

część artystyczną. 
Były życzenia i pio
senki. Najbardziej 
podobał się występ 
Alicji Jesionek, która 
zaśpiewała piosenkę 
z lat pięćdziesiątych 
pod tytułem „Lalecz
ki moje laleczki”, 
która przypomniała 
złotym parom ich 
młodość.

Po występie bur
mistrz dekorował 
kolejno złote pary, 
medalami „Za dłu
goletnie pożycie 
małżeńskie”nadany- 
mi przez prezydenta 
Bronisława Komo
rowskiego na wnio-

Kierownik Zasiadczyk powiedział, 
że życie jubilatów rozkwitało jak wiosna.

Alicja Jesionek wykonała 
gier z lat pięćdziesiątych.

szla-łość, ofiarność, zro- ..........................,
zumienie i dobre w Gimnazjalistki złozyły życzenia i zaśpiewały.
chowanie dzieci oraz za każdy sek burmistrza Piątkowskiego. Filipiakowie -  Dąbrowica Kolo- niusz Kęsiakowie -  Ostrówek,
siwy włos na ich skroni. W tym roku na terenie gminy nia, Wiesława i Edwin Frątcza- Marianna i Piotr Królakowie

Młodzież i dzieci z Zespołu Dobra takich szczęśliwych par kowie -  Ostrówek, Zofia i Józef -  Strachocice Kolonia, Helena 
Szkół w Długiej Wsi, przygoto- jest trzynaście. Są to: Wanda i Jagiełłowie -  Dąbrowa, Jadwiga i Jerzy Łuczakowie -  Rzymsko
Wały dla złotych Jubilatów, pod Kazimierz Biernasiakowie -  Dą- i Daniel Janczakowie -  Stracho- BG, Rozalia i Stanisław Piątkow-
okiem pani Marleny Jesionek, browica Kolonia, Barbara i Piotr cice Kolonia, Teresa i Euge- scy -  Mikulice, Anna i Stanisław

Złote pary i „weselni goście”.

Burmistrz odznacza państwa Świerczyńskich z Długiej Wsi.
Pośmianowie -  Żeronice, Ma
rianna i Eugeniusz Świerczyń- 
scy -  Długa Wieś, Marianna i 
Jan Walczakowie -  Mikulice, 
Henryka i Zygmunt Zasiadczy- 
kowie -  Piekary.

Każdej z pań, kwiat róży wrę
czył przewodniczący Błażełek. 
Stanisław Stasiak przekazał 
Jubilatom listy gratulacyjne od 
władz samorządowych gminy, 
a pani skarbnik wręczyła im le
gitymacje do medali. Burmistrz 
Piątkowski powiedział, że jest 
to szczególny dzień dla gminy 
Dobra.

-P a ń stw o  m o że c ie  być  w zo rem  
d la  w szys tk ich  lu d z i. K a ż d y  czło 
w ie k  o tr zy m u je  d a r  ży c ia , a le  
b ez ża d n ych  g w a ra n c ji .  T ylko  o d  
n a s  sa m ych  z a le ż y  ja k  u ło żym y  j e  
sob ie . P a ń s tw o  p o tr a f il iś c ie  w y
k o r z y s ta ć  sw o ją  sza n sę . B yło  to  
m o ż liw e  d la teg o , ż e  d a r z y c ie  s ię  
m iło śc ią . Im  w ię c e j s iln ych  m a ł
ż e ń s tw  i ro d z in , tym  s i ln ie js z a  je s t  
n a sza  m a ła , g m in n a  o jczyzn a .

Życzył Jubilatom, aby ich 
skołatane serca biły jak najdłu
żej oraz na co dzień: życzliwości, 
wyrozumiałości i pomocy od 
najbliższych.

Ks. prałat Chromiński stwier
dził, że złote gody to powód 
do radości. Życzył Jubilatom 
wspólnego trwania w związku 
do kolejnych jubileuszy. -N iech  
B ó g  w a s  w sp ie r a  -  powiedział 
na koniec. Ksiądz Zygadliński 
zaintonował „Sto lat”, a następ
nie „Życzymy życzymy”. Od
chodząc ksiądz prałat życzył 
miłej zabawy do samego rana. 
W imieniu Jubilatów, za pamięć 
i miłą uroczystość podziękował 
Eugeniusz Świerczyński. Póź
niej był uroczysty obiad, ciasto, 
kawa i wspomnienia. Śnieżyca 
za oknem nie nastrajała do zaba
wy. Z obawy przed utknięciem 
w zaspach, złote pary szybko 
rozjechały się do domów.

Andrzej R. Tyczyno
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Kiciński zastąpił Kwiecińskiego
Tomasz K ic iń sk i -  przewodniczący, Kazimierz Wdowiński -  pierwszy wiceprzewodniczący 

i Jarosław Chamera jako drugi wiceprzewodniczący -  to skład prezydium nowej Rady Gminy 
Brudzew, wybrany podczas pierwszej se s ji po wyborach samorządowych. O ile w przypadku 
przewodniczącego i pierwszego jego zastępcy nie było konkurencji, to o funkcję drugiego 
wiceprzewodniczącego starała się  również Małgorzata Mroczkowska. Nie zyskując popar
cia stwierdziła, że w gminie panuje zmowa, a ją potraktowano w taki sposób, bo nie sta r
towała z l is t  P SL. _  __

Kazimierz Wdowiński został

Piotr Kwieciński przekazał insygnia władzy nowemu przewodni
czącemu -  Tomaszowi Kicińskiemu.

-G ratu lu je w am  wyboru, rada  
g m in y  to ta k i zespól p iłkarsk i, a  
tren era m i są  wszyscy m ieszkańcy. I  
wy w łaśn ie zosta liśc ie  w ybran i do 
składu tego zespołu, który będzie  
toczył m ecz p rze z  najbliższe cztery  
la ta  -  powiedział na wstępie Piotr 
Kwieciński, przewodniczący rady 
poprzedniej kadencji.

Kwieciński pogratulował rów
nież wójtowi tak znakomitego wy
niku wyborczego i jednoznacznego 
zwycięstwa. Obecny układ w Ra
dzie Gminy wydaje się być stabilny 
i przychylny dla wójta Krasowskie
go, bardziej niż w poprzedniej ka
dencji. Bo przecież zasiada w niej 
aż 5 radnych z PSL, a Krasowski 
jest w strukturach tej partii i z jej 
poparcia startował w wójtowskich 
wyborach. Tyle samo radnych (5) 
zasiada ze sprzyjającego mu Komi
tetu Razem dla Gminy Brudzew. 
Jedna, radna wybrana została z list 
Platformy Obywatelskiej i jedna z 
Komitetu wyborców miejscowości 
Olimpia, jeden radny z RiP, Mag
dalena Mroczkowska i Elżbieta 
Ficner startowały z własnych ko
mitetów wyborczych.

Do wyboru przewodniczące
go Rady Gminy, prowadzenie se
sji powierzono Elżbiecie Ficner, 
radnej seniorce. To ona, zaraz po 
wręczeniu radnym zaświadczeń o 
wyborze przez Ewę Rosicką, sze
fową gminnej komisji wyborczej, 
przyjęła też od nich ślubowanie. 
Po tej dość oficjalnej i jednocześ
nie formalnej części nastąpił wybór 
przewodniczącego rady. W komi
sji skrutacyjnej znaleźli się Anna 
Perederij, Mirosław Andrzejewski 
oraz Józef Budynek.

Na przewodniczącego zgłoszo
no tylko jednego kandydata -  Ka
zimierz Wdowiński zaproponował 
Tomasza Kicińskiego. Kiciński, 
to radny trzeciej kadencji, w po
przedniej pełniący funkcję wice
przewodniczącego, zdaniem Wdo- 
wińskiego, znakomity kandydat do 
tej funkcji, bo: -Ma doświadczenie i 
wygląd pasujący na ojca całej rady.

Widocznie znakomita więk
szość radnych była tego samego 
zdania, bo Kiciński otrzymał 13 
głosów, przy czym sam najprawdo-

„na razie” wiceprzewodniczącym 
Rady Gminy.

podobniej wstrzymał się od głoso
wania. Wójt Krasowski pogratulo
wał nowemu przewodniczącemu 
zwracając jednocześnie uwagę, że 
poprzeczka w tym przypadku zo
stała bardzo wysoko zawieszona 
przez Piotra Kwiecińskiego. -N a j
w yżej je ś li chodzi o p o w ia t turecki, 
a le  jes tem  pew ien , że  ra d a  te j ka
dencji p o d  p rzew odn ictw em  nowego 
przew odniczącego n ie  będzie gorsza. 
W  końcu p oprzedn ie  cztery la ta , to 
było przygotow yw anie  p la n ó w  do re
a liza c ji na  kolejne cztery.

Kwieciński z kolei swojemu na
stępcy radził: -M ów iono tu , że  p e ł
n iłem  funkcję  dyscyplinującą radę, 
ale  p a m ię ta j, że  n ie  m ożesz s tla m sić  
rady, każdy radny m a  praw o , bysw o-

Jarosław Chamera -  zasiadł 
po lewej stronie przewodniczące
go Kicińskiego.
bodnie się  wypowiedzieć. N ie  m ożna  
też zapom n ieć, że  rada  je s t c ia 
łem  uchw ałodaw czym . Życzę w am  
w szystkim , żebyście dokonali p rzez  
te cztery la ta  czegoś w yjątkowego, 
nie  chodzi tylko o budow ę nowych 
dróg  czy chodników , żeby to było coś 
znaczącego, czym  się  zap iszecie  w  
p a m ięc i -  mówił Kwieciński, prze
kazując jednocześnie insygnia wła
dzy Tomaszowi Kicińskiemu.

Z kolei również radni dziękowa
li za minione cztery lata Piotrowi 
Kwiecińskiemu, który tym razem 
nie otrzymał mandatu radnego. 
Wielu z nich zachęcało, by do
tychczasowy przewodniczący nie 
wycofywał się z życia publicznego, 
zapewniając, że na pewno będą

chcieli korzystać z jego wsparcia, 
pamiętając atmosferę i współpra
cę, która dzięki niemu układała się 
wręcz wzorowo.

-W iem , że  trudno będzie m i do
ró w n a ć  P io tro w i K w iecińsk iem u , 
a le  też chyba n ie o to chodzi, bym  
s ta ra ł się  za  wszelką cenę być ta k i 
sa m  ja k  on. C hodzi o to, żeby p ra ca  
w radzie  przeb iegała  tak  sp ra w n ie  -  
mówił w swoim wystąpieniu nowy 
przewodniczący.

Po tych, często spontanicznych 
a na pewno szczerych życzeniach 
i gratulacjach, nowy przewodni
czący zarządził wybory swojego 
zastępcy. Dla nikogo już nie było 
zaskoczeniem, że jedynym kandy
datem do tej funkcji będzie właśnie 
Kazimierz Wdowiński, którego 
zaproponował Paweł Stroiwąs:-/V 
stu rę  m a  podobną, w ięc rów n ież bę
dzie  się  nadaw ała . A  z  sam orządem  
zw ią za n y  je s t od  początku.

Wdowiński może mówić o suk: 
cesie, bo za jego kandydaturą w 
wyborach tajnych zagłosowała za 
nim cała rada.

Większe perturbacje i podziały 
ujawniły się podczas wyborów na 
drugiego wiceprzewodniczącego. 
Kiciński zgłosił bowiem Jarosława 
Chamerę, którego kontrkandydat- 
ką była Małgorzata Mroczkowska 
- typowana przez Elżbietę Ficner. 
Większość radnych (10) poparła 
jednak Chamerę, na Mroczkowską 
zagłosowało pięciu. Zbulwersowa
na takim obrotem sytuacji kobieta 
nie podała ręki wójtowi Krasow
skiemu, który zamierzał pogratu

lować zarówno wygranym,'jak i 
przegranym. -Mam swój honor. W 
gminie panuje układ i wiem, że nie 
wybrano mnie, bo nie startowałam 
z list PSL-u -  stwierdziła.

Następnego dnia, podczas zwy
czajnej, drugiej sesji rady, wybrano 
składy komisji stałych tego gre
mium. Natomiast w trakcie uro
czystej części, która odbyła się w 
sali gimnastycznej Zespołu Szkół 
w Brudzewie wójt Krasowski zło
żył uroczyste ślubowanie i przejął 
insygnia władzy. ika

Skład komisji rewizyjnej: 
Józef Budynek - przewod
niczący, Anna Perederij, 
Iwona Hofman oraz Teresa 
Grzelka.
Skład komisja budżetu i mie
nia komunalnego: Paweł 
Stroiwąs -  przewodniczący, 
Kazimierz Wdowiński, Tere
sa Grzelka, Piotr Maciaszek, 
Zdzisław Kaźmierczak. 
Komisja oświaty, kultury, 
zdrowia i spraw socjalnych: 
Elżbieta Ficner -  przewod
nicząca, Tomasz Kiciński, 
Jacek Siekacz, Magdalena 
Mroczkowska, Iwona Hof
man.
Komisja rolnictwa, ochrony 
środowiska i infrastruktury 
technicznej: Mirosław An
drzejewski -  przewodniczą
cy, Mariusz Kowalewski, 
Anna Perederij, Jarosław 
Chamera, Józef Budynek.

Obradom pierwszej sesji przyglądała się młodzież.

Nowa rada podczas uroczystej, drugiej w tej kadencji, sesji odbywającej się w sali sportowej Zespołu Szkól w Brudzewie.



Druga sesja  Rady Gminy w Przykone przyniosła ciekawe informacje -  otóż wójt M i
rosław Bron iszew ski zapowiedział, że priorytetem tej kadencji będzie dla niego budowa 
domu ku ltury iW  przyszłym roku gmina będzie też dotować instalacje stu  przydomowych 
oczyszczalni ścieków. Z  kolei dla obecnego na sa li obrad radnego powiatowego Zbigniewa 
Bartosika (obecnie już w icestarosty), najważniejsza ma być modernizacja drogi Sm ulsko- 
Sarbice. A radny powiatowy Wojciech Rusek (obecnie, tak jak poprzednio, członek zarządu 
powiatu), za najważniejszą inwestycję w gminie uważa drogę z Przykony do Dobrej.

„Miś”, czyli „forma ruchoma” składania gratulacji, znów jest 
trendy wśród samorządowców i polityków lokalnych - kwiaty i uściski 
przewodniczącego Witczaka dla wójta Broniszewskiego.

Druga sesja Rady Gminy Przy
kona odbyła się już w pełnej ob
sadzie, czyli z udziałem sołtysów, 
dyrektorów placówek oświato
wych i gminnych urzędników 
na kierowniczych stanowiskach. 
Przybył też ks. Franciszek Zygad- 
liński -  proboszcz parafii Bolesz- 
czyn, Jan Szczeciński -  prezes 
Spółdzielczego Zakładu Usługo
wego w Przykonie, powiatowi 
radni z gminy Przykona i asp. 
szt. Marek Kremski -  kierownik 
Posterunku Policji w Przykonie. 
Tym samym niewielka sala ob
rad Urzędu Gminy wypełniła się 
po brzegi.

Kiedy radni przyjęli porządek 
obrad i protokół z poprzedniej 
sesji, głos zabrał Wojciech Ru
sek -  radny powiatowy z PSL (od 
czwartku ubiegłego tygodnia w 
zarządzie powiatu). Prosił, aby 
radni z wielokadencyjnym sta
żem zaopiekowali się nowymi 
radnymi. Wójt Broniszewski od
powiedział, że zawsze otaczano 
nowych radnych opieką, więc i 
teraz nie pozostaną bez życzli
wego wsparcia. Następnie wójt 
złożył ślubowanie, kończąc je 
słowami „Tak mi dopomóż Bóg”. 
Pierwszy gratulacje złożył mu 
Czesław Witczak -  przewodni
czący Rady Gminy oraz wręczył 
wójtowi kwiaty i nie odmówił so
bie uścisku. Z koszem kwiatów 
przybyli uczniowie Szkoły Pod
stawowej w Sarbicach z panią dy

rektor Dorotą Granos i Grażyną 
Bielawską. Warto tu zaznaczyć, 
że szkoła w Sarbicach może po
chwalić się bardzo rozbudowaną 
bazą dydaktyczną i pokaźnym 
kosztem utrzymania przypadają
cym na jednego ucznia. Dzieci z 
Sarbic wyraziły przy okazji wrę
czania kwiatów opinię, że gmina 
ma najlepszego przewodnika do 
wejścia do Unii Europejskiej. 
Mają też nadzieję (!!!), że gmi

na nie zatrzyma się w pół drogi. 
Kosz kwiatów i stosowane życze
nia otrzymał też przewodniczący 
Witczak.

Wójt przedstawił informację o 
stanie gminy, wzbogaconą pre
zentacją multimedialną. Pocie
szające jest to, że wzrosła liczba

mieszkańców. Obecnie wynosi 
4350, więc nie grozi już gminie 
osunięcie się poniżej granicy 
czterech tysięcy, co skutkowało
by mniejszymi dotacjami. Trzy
dzieści trzy gminne miejscowości 
wchodzą w skład osiemnastu so
łectw. Pod względem powierzch
ni gmina zajmuje środkową po
zycję w wielkopolskim rankingu. 
Pod względem mieszkańców jest 
w ogonie, ale za to w dochodach

na mieszkańca zajmuje pozycję 
w pierwszej dziesiątce. Zdaniem 
wójta, największym bogactwem 
gminy są ludzie, choć pod wzglę
dem materialnym numerem je
den jest Kopalnia Węgla Brunat
nego ,Adamów”. Ten największy 
podatnik pozwala na stały rozwój

gminy. Ale jak jeszcze długo?
Wśród gminnych plusów 

wymienił blisko 30-procentowe 
zalesienie i 135 hektarowy zbior
nik retencyjny z trzyhektarową 
wyspą, na której gnieździ się 
wiele gatunków ptaków. Ros
ną też dochody gminy. W 2007 
roku było to 19,18 min, a w 2010 
roku już 26,26 min. Wójt wyzna
czył radnym powiatowym cele, o 
które powinni zabiegać. Przede 
wszystkim jest to droga powiato
wa Smulsko-Sarbice, która jako 
jedna z nielicznych nie została 
jeszcze zmodernizowana. Jak się 
dowiedzieliśmy, radny Zbigniew 
Bartosik obiecał, że kiedy zo
stanie wicestarostą zrealizuje to 
zadanie. Radny Wojciech Rusek 
powiedział nam, że jego priory
tetem jest droga z Przykony do 
Dobrej. Czyżby szykował się

konflikt w Zarządzie Powiatu?
Wójt powiedział, że wszystkie 

gospodarstwa domowe w gminie 
maj ą bieżącą wodę. Znaczna część 
gminy jest skanalizowana. Ścieki 
odprowadzane są do oczyszczal
ni w Turku, Smulsku, Sarbicach, 
Laskach i Psarach. Powstały 53 
przydomowe oczyszczalnie ście
ków. W przyszłym roku dofinan
sowanie z gminy na ich budowę 
otrzyma sto gospodarstw domo
wych. Wójt narzekał na rosnące 
ceny energii elektrycznej. W tym 
roku przeznaczono, na ten cel pół 
miliona złotych. W przyszłym 
trzeba liczyć się z wydatkiem o 
sto tysięcy większym. Na koniec 
usłyszano o hicie szóstej kaden
cji. Będzie nim budowa gmachu 
dla Gminnego Ośrodka Kultury i 
Gminnej Biblioteki Publicznej.

Andrzej R. Tyczyno

Wszystko ze starą, może nie wielowiekową, ale jednak tradycją - 
kosze kwiatów od dzieci. Tym razem z Sarbic.

W  B r u d z e w i e  o  K R U S - i e ,  d o p ł a t a c h  b e z p o ś r e d n i c h  i  p r o d u k t a c h  r o l i . . .

M inister S aw icki
na rozmowach z rolnikami

Z  wizytą w gminie Brudzew gościł niedawno m in iste r rolnictwa i rozwoju w si, Marek Sa
wicki. Spotkanie było okazją do podsumowania zrealizowanych przez samorząd inwestycji,
W tym współfinansowanych ze środków Programu Rozwoju Obszarów W ie jskich, Europej
skiego Funduszu Rozwoju Regionalnego oraz Europejskiego Funduszu Społecznego.

Podczas spotkania wójt Kra
sowski przedstawił prezentację 
dotyczącą projektów realizowa
nych przez gminę, a współfinan
sowanych z funduszy unijnych.

Przez 4 lata poprzedniej kadencji 
pozyskano 15 milionów zł. na 
inwestycje drogowe, budowlane 
i remontowe. Blisko 1,5 miliona 
gmina przeznaczyła dla dzieci i

młodzieży oraz osób dorosłych, 
na zajęcia dydaktyczne, war
sztaty oraz poradnictwo specjali
styczne.

Funkcjonowanie na poziomie

gminy minister porównał do ca
łego kraju. -P o ls k a  rze c zy w iśc ie  
j e s t  ta k a , ja k  tu ta j  w  B ru d ze w ie .  
L u d z ie  p r a c u ją , lu d z ie  w sp ó łp ra 
c u ją  i  zo b a c zc ie  tu ta j  w  B ru d ze 
w ie  n ie  m a  w o jn y ... -  mówił Ma
rek Sawicki. Minister poruszył 
wiele istotnych kwestii dotyczą
cych polskiej wsi, odpowiadał

też na pytania zabranych gości 
dotyczące między innymi dopłat 
bezpośrednich, sytuacji KRUS-u 
czy też gospodarki polskimi pro
duktami.

Marek Sawicki otrzymał pa
miątkową rzeźbę wykonaną przez 
brudzewskiego artystę ludowego 
Piotra Staszaka, którą wręczyli 
mu w imieniu zebranych i całej 
społeczności wójt i przewodni
czący rady.

Z rąk szefa resortu dyplomy 
otrzymali sołtysi, którzy ustawili 
się też do pamiątkowej fotografii. 
Tego dnia Marek Sawicki spotkał 
się w Brudzewie także z hodowca
mi oraz przedstawicielami środo
wiska weterynaryjnego. boxa.

Wspólne zdjęcie ministra Sawickiego z brudzewskimi sołtysami i władzami samorządowymi.
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trwania egzaminu wzrastała 
trudność wykonywanych tech
nik podstawowych i ich kombi
nacji. Kolejne grupy kończyły 
egzamin coraz bardziej zmęczo
ne trudnością oraz intensyw
nością wykonywanych zadań, 
ale z satysfakcją po otrzymaniu 
gratulacji za pozytywne zalicze

nie. Tego dnia wszyscy zdający 
pozytywnie przeszli weryfikację 
umiejętności.

Zawodnicy na co dzień ćwi
czą pod okiem instruktorów: 
Włodzimierza Rygierta, Marka 
Kruka, Wojciecha Szymańskie
go, Roberta Solińskiego i Prze
mysława Nowaka. boxa

Spore sukcesy odnieśli ka
ratecy z powiatu tureckiego 
podczas M istrzo stw  P o lsk i 
Centralnej, które rozegrano 
w Zduńskie j Woli pod koniec 
listopada.

Na starcie zawodów, organi
zowanych przez zduńskowolski 
klub kyokushin karate, stanęło 
131 zawodników z klubów Polski 
centralnej. Sędzią głównym mi
strzostw był sensei Dariusz Jasia- 
kiewicz 4 dan. Podopieczni sen
sei Waldemara Mili, Waldemara 
Opitza, Joanny Grzybek oraz Ka
mila Więcławka wywalczyli dru
żynowo pierwsze miejsce, a oto 
wyniki indywidualne:

Miejsce 1: Rafała Gębalski, 
Marzena Kucharska, Nikola Płó- 
ciennik, Michał Czekała, Daria 
Groblica, Weronika Mikosik, 
Anna Wierzbicka, Patryk Osiński.

Miejsce 2: Paulina Sobiera- 
cka, Michał Radecki (Tuliszków) 

Miejsce 3: Wiktor Czekała, 
Natalia Goślińska, Michał Ziem
niak, Kaja Drzewiecka, Dominik 
Ast ( Tuliszków)

Dalsze miejsca zajęli: IV- 
Sylwia Szczap (Grzymiszew), 
Hubert Wasilewski, Piotr Da
rni (Grzymiszew), V - Mateusz 
Matuszak, Michał Drążkowski, 
VI - Gabryel Białczak, Artur Ma
ciaszek (Grzymiszew), Paweł 
Dytkowicz VII - Erwin Michalak, 
Gracjan Szczepański (Tulisz
ków), VIII - Oliwia Duszak (Tu
liszków), Marcel Gorzkiewicz.

Nie zabrakło też zawodników 
trenera Zbigniewa Nycka 2 dan z 
klubu w Malanowie, którzy zdo
byli 3  miejsce: Izabela Kopczyń
ska, Paulina Zwolińska, Cezary 
Pakuła, a miejsce IV przypadło 
Tobiaszowi Kopczyńskiemu, V - 
Wiktorowi Nowickiemu, VI - Da
nielowi Pakule.

Trzecim klubem z naszego 
regiony był klub we Władysła
wowie, który prowadzi trener 
Sebastian Szewczyk 2 dan, a 
jego podopieczni wywalczył na
stępujące wyniki indywidualne: 
2 miejsce Kinga Błaszczyk, IV 
- Kinga Wojdyńska, V- Krystian 
Błaszczyk, Szymon Szczeciński, 
Jakub Bajer, VIII- Krystian So-

biś, IX - Wiktor Bukowski, Jan 
Ćwikliński, Adrian Banaszak, 
Adrian Szewczyński. Pojedynki 
były bardzo wyrównane i stały na 
wysokim poziomie sportowym, 
co potwierdzają minimalne różni
ce punktowe. Często o wygranej, 
czy zajęciu miejsca na podium, 
decydował mały punkt. ika

Sponsorem wyjazdu był 
Urząd Miejski w Turku a tak
że w Tuliszkowie oraz gminy 
Malanów, Władysławów a 
także Starostwo Powiatowe 
w  Turku i firmy KWB Ada
mów, Obe Trans, Pinus oraz 
duży wkład rodziców zawod
ników z klubu.

E g z a m i n  O y a m a  K a r a t e

Nowe umiejętności, 
now e pasy

Turkowscy karatecy zdobywali niedawno białe, zielone i niebieskie pasy, ale żeby zmie
nić ich kolor m usieli najpierw pomyślnie przejść przez egzaminy. Przygotowano je w hali 
widowiskowo-sportowej, gdzie sprawdzało się  ponad 10 0  amatorów sztu k  walki.

Egzamin na stopnie uczniow
skie w karate odbył się w nie
dzielę, 28 listopada i wzbudzał 
niemałe emocje zarówno wśród 
zdających, jak i znacznej rzeszy 
obserwujących rodziców i dziad
ków. Wzięło w nim udział 114 
osób ćwiczących na co dzień w 
Turkowskim Klubie Karate oraz 
„Kasztelanii” Brudzew z Turku,

Brudzewa, Tuliszkowa, Kłoda
wy, Grodźca i Rychwała.

Egzamin przeprowadził 
przedstawiciel OYAMA Polskiej 
Federacji Karate sensei Włodzi
mierz Rygiert (3 dan). Zdający 
zostali ustawieni w szeregach 
odpowiadających stopniom za
awansowania począwszy od 
najniższych do najwyższych. Po

rozgrzewce, którą przeprowa
dził instruktor Robert Soliński 
przyszedł czas na część główną.

Egzamin polegał na spraw
dzeniu znajomości technik 
karate wymaganych na odpo
wiednie stopnie zaawansowa
nia. Jako pierwsi zakończyli go 
najmłodsi adepci zdający na 10 
kyu (biały pas). Wraz z czasem

1

Wspólne zdjęcie wszystkich zdających egzamin na wyższe stopnie umiejętności.
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„ W y s t a r c z y  c h c i e ć  -  a k t y w i z a c j a  s p o ł e c z n o -  

z a w o d o w a  n a  t e r e n i e  g m i n  P o w i a t u  T u r e c k i e g o ”
W  dniu 8 grudnia 2010 roku Re

stauracja „EDEN’ w Turku 
była miejscem realizacji ostatniego 
działania środowiskowego - Spotka
nia Integracyjnego dla wszystkich 
uczestników projektu „Wystarczy 
chcieć -  aktywizacja społeczno 
-  zawodowa na terenie gmin Po
wiatu Tureckiego” realizowanego 
w ramach Programu Operacyjnego 
Kapitał Ludzki współfinansowanego 
ze środków Unii Europejskiej w ra
mach Europejskiego Funduszu Spo
łecznego. Wśród gości, którzy przy
byli na spotkanie byli: uczestnicy i 
uczestniczki projektu, Kierownik 
Projektu Pani Alicja Maciejewska, 
Z-ca Wójta Gminy Kawęczyn -  Pan 
Henryk Binkowski, Kierownicy

Ośrodków Pomocy Społecznej z 
terenu powiatu tureckiego (Bru
dzew, Dobra, Kawęczyn, Przykona, 
Tuliszków, Turek i Władysławów), 
pracownicy socjalni oraz przedstawi
ciel Fundacji Rozwoju Demokracji 
Lokalnej z Poznania, która przepro
wadzała w tej jak i poprzednich edy
cjach szkolenia dla beneficjentów 
projektu, oraz właścicielka Biura 
Turystyczno-Handlowego .Alicja” z 
Turku, która zorganizowała to nieza
pomniane spotkanie i przygotowała 
słodkie upominki.

Na początku spotkania Pani Alicja 
Maciejewska Kierownik GOPS Ma
lanów przywitała zgromadzonych go
ści i przedstawiła działania projektu w 
zakresie Aktywnej integracji w 2010r.

Zostały omówione pokrótce cele 
projektu, poszczególne kursy zreali
zowane w roku bieżącym w ramach 
projektu. Następnie wspólnie z Wój
tem oraz Kierownikami ośrodków 
rozdano zaświadczenia dla uczest
ników i uczestniczek projektu po
twierdzające ukończenie wybranego 
przez siebie kursu oraz zaświadczeń 
potwierdzających udział w warszta
tach wsparcia psychologicznego i 
zawodowego, ponadto każdy uczest
nik został obdarowany pamiątkowym 
gadżetem promującym projekt -  pa
rasol, kubek i długopis.

W drugiej części spotkania nastą
pił uroczysty obiad a także kolacja i 
zabawa z konkursami przy muzyce 
od lat 60-tych do współczesnej.

A U T O M O B I L E  T O R I N O  S p .  z  o . o .
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Nie wiesz którą, drogą pójść -  nasz projekt pomoże Ci podjąć decyzjt

Wśród uczestników spotkania za
uważyć można było silną więź, nowe 
przyjaźnie, co może być wartością 
dodaną projektu.

Mimo, że za oknem krajobra
zy zimowe to radośni uczestnicy, 
przepiękne miejsce, dobre jedzenie 
i moc niecodziennych atrakcji wspa
niale oddało cel tego spotkania.

Projekt realizowany jest w 
partnerstwie ośmiu ośrodków, 
liderem projektu jest Gmina 
Malanów/Gminny Ośrodek Po

mocy Społecznej w Malanowie, 
partnerami: Gmina Brudzew/ 
GOPS Brudzew, Gmina Dobra/ 
M-GOPS Dobra, Gmina Kawę- 
czyn/GOPS Kawęczyn, Gmina 
Przykona/GOPS Przykona, Gmi
na Tuliszków/M-GOPS Tulisz
ków, Gmina Turek/GOPS Turek 
oraz Gmina Władysławów/GOPS 
Władysławów.

K ierow nik Projektu 
A licja M aciejewska  

GOPS M alanów

UMrartM • aipiieia
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M ł U T B i B S l S S a
Weź udział w naszych kursach!

Możesz zostać dyplomowanym spawaczem, 
specjalistą od obsługi wózków widłowych 

lub koparko-ładowarki.

A może marzysz o kursie kosmetyczno- 
fryzjerskim albo gastronomicznym?

Oferujemy również kurs na opiekunkę 
domową i  kurs komputerowy.

Żułoś się do ośrodka pomocy społecznej 
w Twojej sminię i  zapytaj o szczegóły!

PROJEKT WSPÓŁFINANSOWANY PRZEZ UNIĘ KAPITAŁ LUDZKI EUROPEJSKĄ W RAMACH EUROPEJSKIEGOFUNDUSZU SPOŁECZNEGO

T U R E K  u l. K a lis k a  3 5 ,  te l.:  (6 3 )  2 8 9  2 2  6 9
Wtolkopolsla SKOK po5ta<JaCtRTYF»<AT PN EN ISO 9001:2001 . . .  . . . . .

In fo lin ia  801 801 001 www.wieikopoiskaskok.pl
RRSO dla kwoty 2000zł na okres 12 m-cy wynosi 12,5%

—

ABS
P o d u sz k a  p o w ie trz n a  k ierow cy  i p a s a ż e r a  
C e n tra ln y  z a m e k  z p ilo tem  w  kluczyku 
E lek tryczn ie  s te r o w a n e  szyby p rz e d n ie  
Funkcja  Follow M e  H o m e  
L u s te rk a  w  ko lo rze  n ad w o z ia  
L u s te rk o  w  o s ło n ie  p rzc iw k o sło n eczn e j 
po  s t ro n ie  p a s a ż e r a  
O b ro to m ie rz  
O św ie tlen ie  b ag ażn ik a

Liderem projektu Jest Gminny Ośrodek Pomocy 
Społecznęl w Malanowie, który realizuje zadania we 

współpracy z następującym! ośrodkami: 
GOPS Władysławów 

GOPS Brudzew 
GOPS Kawęczyn 
GOPS Przykona 

GOPS Turek 
MGOPS Dobra 

MGOPS Tuliszków

Projekt realizowany w ramach Poddzialania 7.1.1 Rozwój i upowszechnianie 
aktywnej integracji przez ośrodki pomocy społecznej 

Program Operacyjny Kapitał Ludzki

PUNTO
CLASSiC
1 .2  8 V  6 0  K M

3 1  3 3 0  z ł

P a k ie t o zd o b n y ch  c h ro m o w a ń  
P e łn o w y m ia ro w e  koło z a p a s o w e  
S ie d z e n ie  k ierow cy  z re g u la c ją  w y so k o śc i 
K o lum na k ierow nicy  z re g u la c ja  w y so k o śc i 
W s p o m a g a n ie  k ierow nicy 
W y c ie ra c z k a  tylnej szyby 
Z d erzak i w  ko lo rze  n ad w o z ia  
K lim atyzacja  m a n u a ln a  
P rz y s to so w a n ie  d o  m o n ta ż u  ra d ia  
L ak ier m e ta lizo w an y

http://www.automobiletorino.pl
http://www.wieikopoiskaskok.pl
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G i m n a z j a l i ś c i  z  p o w i a t u  t u r k o w s k i e g o

Seweryn Dzieciątkowski z Zespołu Szkó ł w Przykonie zo
sta ł laureatem konkursu pod hasłem „Nie daj szansy A ID S”, 
zorganizowanego przez Powiatową Stację Sanitarno-Epide
miologiczną w Turku. Wręczenie nagród odbyło się  podczas 
obchodów Światowego Dnia AIDS w miejscowym Domu Kul
tury. Podczas spotkania młodzi ludzie dowiedzieli s ię  jak 
postępować, by uniknąć zakażenia, a także ja k wspierać 
zakażonych wirusem HIV.

Światowy Dzień AIDS usta
nowiony został w 1988 roku, z 
inicjatywy Światowej Organizacji 
Zdrowia (WHO). Od tego czasu 
obchodzony jest rokrocznie 1 
grudnia. Na znak solidarności z 
osobami cierpiącymi na AIDS i za
każonymi HIV, tego dnia uczest
niczący w akcji zakładają charak
terystyczne, czerwone wstążki.
W wielu miastach odbywają się 
liczne konferencje, happeningi i 
kampanie edukacyjne dotyczące 
działań profilaktycznych.

Także Powiatowa Stacja Sani
tarno-Epidemiologiczna w Tur
ku, od kilku lat bierze udział w 
tej akcji. Dlatego też 1 grudnia, 
młodzież z powiatu turkowskie
go zapraszana jest do Miejskie
go Domu Kultury w Turku. W 
tym roku w ramach akcji odbył 
się happening, podczas którego 
uczniowie przeszli ulicami mia
sta. Na znak solidarności, oprócz 
czerwonych wstążek, w rękach 
nieśli też transparenty.

Następnie wszyscy zebrali się
Tradycyjnie już na spotkanie z okazji Światowego Dnia AIDS, do turkowskiego MDK-u przybyło wielu 

uczniów.

w sali Domu Kul
tury, gdzie dy
rektor sanepidu, 
Alfred Rajczyk 
opowiadał o dżu
mie XX wieku. 
Obecnie w Pol
sce zakażonych 
jest 35 tys. osób, 
w tym 20 procent 
to kobiety, ale 
leczy się tylko 
5000 chorych. -Ze 
s ta tystyk  w yn ik a , 
ż e  ro czn ie  n a  cho
robę z a p a d a  około  
o śm iu se t osób. 
K a żd eg o  d n ia  
p  r z y  n a j m n i e j  
d w óch  P o la k ó w  
d o w ia d u je  się , ż e  
m a  A ID S . S ą  to  
p rz e w a ż n ie  z a k a 
że n ia  ryzykow n e, 
których  m o żn a

Laureaci konkursu „Nie daj szansy AIDS” wraz z Alfredem Rajczykiem, dyrekto- u n ik n ą ć  -  mówił 
rem Powiatowej Stacji Sanitarno-Epidemiologicznej w Turku. Alfred Rajczyk.

Dyrektor stacji opowiadał też 
jak postępować, by uniknąć za
każenia. To bardzo ważna kwe
stia, gdyż do dziś nie wymyślono 
lekarstwa na AIDS. Choć już w 
latach 80-tych wynaleziono lek i 
jego skład jest ciągle modyfiko
wany, nadal nie udało się nikogo 
wyprowadzić z choroby. -A n i n ie  
zw yc ię ża m y  z  chorobą, a n i  n ie  
p rzeg ryw a m y  z  n ią , o g ra n icza m y  
je d y n ie  j e j  sk u tk i -  mówił Rajczyk.

W drugiej części spotkania 
rozstrzygnięto konkurs plastycz
ny zorganizowany przez Woje
wódzką Stację Sanitarno-Epide
miologiczną w Poznaniu, który 
w tym roku odbył sie pod hasłem 
„Nie daj szansy AIDS”. Skiero
wany byl do młodzieży klas I, II 
i III szkół gimnazjalnych z ca
łej Wielkopolski. Udział w nim 
wzięło 14 szkól z turkowskiego: 
Gimnazjum nr 1 i 2, Specjalny 
Ośrodek Szkolno-Wychowaw
czy w Turku, a także placówki z 
Przykony, Grzymiszewa, Kowali

Pańskich, Brudzewa, Słodkowa, 
Dobrej i Tuliszkowa, których 
uczniowie nadesłali łącznie aż 89 
prac. Rywalizację podzielono na 
trzy etapy: szkolny, powiatowy i 
wojewódzki.

Komisja konkursowa na eta
pie powiatowym postanowiła 
przyznać następujące miejsca: I 
-  Sewerynowi Dieciątkowskie- 
mu z Zespołu Szkół w Przykonie, 
II -  Justynie Rajczyk z Gimna
zjum nr 2 w Turku, III -  Grzego
rzowi Sulejowi z Gimnazjum w 
Słodkowie.

Fundatorami nagród byli: Sta
rostwo Powiatowe oraz Urząd 
Miasta w Turku, Urząd Gminy w 
Przykonie oraz Powiatowa Stacja 
Sanitarno-Epidemiologiczna w 
Turku.

Prace laureatów zostały prze
kazane do WSSE w Poznaniu, 
gdzie wzięły udział w etapie woje
wódzkim konkursu, podczas któ
rego wyróżniono Seweryna Dzie- 
ciątkowskiego. ił

Ś l u b o w a n i e  k l a s  p i e r w s z y c h  w  N a t a l i i
opiece starszych kolegów, zarów
no w szkole, jak i poza nią. Do ży
czeń dołączyła się dyrektor, która 
na pamiątkę tego dnia wręczyła 
każdemu sówkę, symbol mądrości 
i wiedzy oraz pamiątkowy dyplom. 
Rodzice z kolei przygotowali dla

swoich pociech słodkie przyjęcie.
Do ślubowania przystąpili: Ni- 

kola Janiak, Weronika Świder, 
Dominik Kujawa, Seweryn Ma
lesza, Sergiusz Matusiak, Wiktor 
Matusiak, Michał Kostrzewski i 
Adam Wachowski. ił

Ośmioro pierwszaków ze Szkoły Podstawowej w Nata
li i  wstąpiło w szeregi uczniów. Po uroczystym ślubowaniu 
maluchy zaprezentowały przygotowywane od początku roku 
szkolnego przedstawienie.

Pasowanie na uczniów to bar
dzo ważne wydarzenie dla każdej 
społeczności szkolnej. Także dla 
pierwszoklasistów z Natalii w 
gminie Władysławów. Tam ma
luchy do uroczystości przygoto
wywały się już od września. Przez 
ten czas pilnie uczyły się tekstów, 
wierszy i piosenek, a także wy
trwale ćwiczyły podczas prób.

Efekty ich pracy podziwiali za
proszeni na uroczystość goście. 
Uczniowie z klasy pierwszej, 
ubrani w odświętne stroje i z ko
lorowymi biretami na głowach 
przystąpili do ślubowania. Przed 
pocztem sztandarowym obiecy
wali być dobrymi Polakami, god
nie reprezentować swoją szkołę, 
swym zachowaniem i nauką 
sprawiać radość rodzicom i na
uczycielom. Po złożeniu przysię

gi dyrektor szkoły, Aleksandra 
Popielarz, dokonała symbolicz
nego pasowania na ucznia, przy 
pomocy ogromnego ołówka, do
tykając jak czarodziejską różdżką 
ramion swoich podopiecznych.

Następnie dzieci w leśnej 
scenerii zaprezentowały swoje 
umiejętności aktorskie, podczas 
teatrzyku pt. „W Krainie Pani 
Jesieni”. Pierwszaki chwaliły się 
też doskonałą znajomością prze
pisów ruchu drogowego, a także 
umiejętnościami wokalnymi.

Po części artystycznej Aneta 
Jaszczak, wychowawczyni pierw
szaków, poprosiła dyrekcję o 
przyjęcie grupy do społeczności 
szkolnej. Na koniec, przewodni
cząca samorządu uczniowskiego 
życzyła najmłodszym sukcesów w 
nauce oraz zapewniała o pomocy i Do ślubowania pierwszoklasistów w Szkole Podstawowej w Natalii przystąpiło ośmioro uczniów.
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PRACA DO wynajęcia lokal biuro
wy, ul. Kolska Szosa 3; 602 
389 405.

V i g r o o
S p .  z  o .o .

Z A T R U D N I M Y
TU R EK  ul. Górnicza 38

TAPICERÓW
SZWACZKI

mail: vigroo@poczta.onet.pl 
tel. 63/2785455 
lub 607980104

ZATRUDNIĘ sprzedaw
czynię do sklepu monopolo
wego, wymagane doświad
czenie w handlu, wiek 22-35 
lat; 609 6 ll 662.

ZATRUDNIĘ emeryta z 
uprawnieniami na koparkę 
do pracy na terenie powiatu 
tureckiego, wymagane do
świadczenie, praca od wios
ny; 693 025 253. ' , 7176wk

SPRZEDAM  mieszkanie 
(duże) przy ul. Uniejow- 
skiej, 72 mkw, 3-pokoje, 1 
p„ dobra lokalizacja, cena 
do uzgodnienia; 795 100 
U l po 18.00.

Do wynajęcia pomieszcze
nia warsztatowo-magazyno- 
we oraz biurowe, ul. Koniń
ska 1, tel. 602 389 405 .______ ___________________ z/dk

LOKAL do wynajęcia! Cen
trum Turku, pow. 36 mkw i 61 
mkw; 601 823 133. m75wk

PRACOWAŁEŚ LEGALNIE 
W NIEMCZECH 2008-2009 
- ODBIERZ PODATEK! OT
WÓRZ FIRMĘ W NIEM
CZECH 1 PRACUJ LEGAL
NIE; 063 249 1578. 1526k
AGENCJA towarzyska zatrud
ni panie; 607 776 392. 
z a t r u d n i ę  kierowcę w
transporcie międzynarodo
wym; 601 789 593. ,6992wk
ZATRUDNIĘ kierowcę z 
kat. C+E; 601 886 492 |7108wk 
PRZY JM Ę na staż do de
zynfekcji pomieszczeń i urzą
dzeń; 663 778 660. 17088wk
PRZYJMĘ na staż do prac biu
rowych; 663 778 660. |7088wk
FIRMA branży finansowej po
szukuje osób z wykształceniem 
minimum średnim na stano
wisko doradcy finansowego 
i kierownika zespołu, oferta 
również dla studentów; 501 199 
543; 512 173 262. 17110wk
CHCESZ zarobić dodatkowe 
pieniądze na święta? Jeżeli 
masz minimum wykształce
nie średnie zadzwoń i umów 
się na rozmowę! 791 980

17098wk

ZATRUDNIĘ magistra far
macji w aptece w Kowalach 
Pańskich; 603 774 121; 601 
980 774.

LOKALE

DO wynajęcia lokal 50 mkw 
(piętro) w centrum Turku, wszyst
kie media; 607 146 543 16ć39vvk 
DO wynajęcia lokal (piętro)na ga
binet, kancelarię, sklep przy ul. Kol
skiej; 603 859 969. iâ  
GABINET lekarski z pełnym 
zapleczem do wynajęcia, róg 
Nowej - Niepodległości przy 
rondzie; 503 144 964. ...
SPR ZED A M  m ieszkanie 
własnościowe na os. Mło
dych, blok z cegły, III p., 
3-pokoje z kuchnią; 696 088 
045; 606 803 302.
DO w ynajęcia kawalerka, 
ogrzewanie piecowe, czynsz 
450 zł (kaucja 1000 zł); 695 
552 424. ,7207
DO wynajęcia lokal w cen
trum Brudzewa pod działal
ność gospodarczą, np. salon 
fryzjerski i kosmetyczny; 691
171 101.
SPRZED A M  ładne, duże 
mieszkanie na os. Wyzwole
nia 8., 72,3 mkw, 4-pokoje, 
III p., cena do uzgodnienia; 
605 469 9 4 2 .. lłm .17136wk

DO wynajęcia lokal handlo
wy w Turku, ul. Kolska 30 
(pasaż handlowy); 601 180
269; 63 289 33 26. 17154wk
DO wynajęcia lokal 96 mkw 
pod działalność w centrum du
żego osiedla w Turku (okolice 
Kączkowskiego, Spółdzielców, 
Matejki); 515 400 324. |7|84wk 
DO wynajęcia lokal ok. 23 
mkw na działalność gospo- 
darcząw centrum miasta; 506 
019 799u i  7  /yy.  i7190wk

DO wynajęcia mieszkanie
2- pokojowe na parterze, w
nowym bloku na os. Wyzwo
lenia; 533 937 192. 17192wk
DO wynajęcia mieszkanie 2-po- 
kojowe, częściowo umeblowane, 
zabudowa kuchenna, parter, pie
cowe, duża piwnica, czynsz 450 
zł; 603 453 085.
DO w y najęc ia  2-pokoje, 
kuchnia, łazienka, piecowe, 
Turek; 512 272 442. 17164>vk
DO wynajęcia kawalerka w 
Turku, ogrzewanie gazowe, 
600 zł; 603 965 170. 17|85wk
SPRZEDAM kawalerkę przy 
ul. Orzeszkowej, I p., piwni
ca, cena do uzgodnienia; 501 
144 932 17202wk

SPR ZED A M  m ieszkanie 
własnościowe 48,14 mkw,
3- pokoje, IV p., os. Młodych; 
603 370 753.

!P E T E C K I
I N Y E S T M E N T

Firma PETECKI INVESTMENT Sp. z 0.0. 
Zakład Produkcyjny w  Chrapczewie

P o s z u k u je  d o  p r a c y  o so b y  ze  z n a  jo m o ś c ią  
j ę z y k a  c ze s k ie g o  i n ie m ie c k ie g o

tel.63-279438-12
wiesław.gawronski@ petecki.eu

SPRZEDAM mieszkanie 3- 
pokojowe rozkładowe, 48,05 
mkw, ul. P.O.W.; 607 801
^ 3 6 -  17l72wk

SPR ZED A M  m ieszkanie 
w łasnościow e 60 mkw + 
garaż w centrum miasta, okna 
plastikowe, drzwi antywła- 
maniowe, 2-pokoje, I p., niski 
czynsz; 665 067 217. 17183wk 
DO wynajęcia lokal w Ma
lanowie, idealny na zakład 
kosmetyczny, tel. 605 306
3  1 6  z300dk

NIERUCHOMOŚCI

SIGN0 NIERUCHOMOŚCI
POŚREDNICTWO -ZARZĄDZANIE -  DORADZTWO

Turek, u l .  S ZE R O K A  1 2
tel. 063 28911 00, 0 503 002 440 

Zapraszamy w godz. 1000- 13°° i 1400- 1700
1. M ieszkania :

- 4-pok, 58m2, Uniejowska- 149.000zł
- 4-pok, 57m2, ul.POW - 144.000zł
2. D o m y :

- Turek - od 255.000 zt do 600.000 zl
- Głuchów - 365.000 zt 
-Księże Młyny- 175.000 zt
- Władysławów - 330.000 zł
- Skęczniew - 245.000 zł
- Malanów - 550.000 zł
- Kotwasice - 235.000 zł
- Gąsin - 360.000zł
3. G ru n ty :

-Turek, 800m2 - 35.000 zł
- Grzymiszew, 2,07ha - 69.000 zł 
-Brody, 0,85ha - 20.000 zł
- Cisew, 850m2 - 35.000zł
- Gąsin, 0,72ha - 39.000zł
4. D o  w yn a ję c ia :

Lokale handlowe, biurowe .usługowe 
w centrum Turku od 40nf do 400m2

www.signo.com.pl

SPRZEDAM gospodarstwo 
rolne 8,40 ha, gm. Grabów; 63 
263 42 03; 519 112 375.86SMtw 
SPRZEDAM dom w Turku 
na os. Dobrskim, po remon
cie dachu, wymianie okien i 
ociepleniu; 601 799 625; 606 
280 716.
SPRZEDAM dom w Turku, 
os. Zapałczane; 607 168 462; 
692 647 387.
SPR ZED A M  atrakcyjnie 
położoną ziem ię 3,16 ha 
(może być pod zabudowę) w 
Wielopolu przy trasie Turek 
-Konin; 515 235 196. ,
SPRZEDAM dom, stan suro
wy, Żuki; 608 053 173. 17177wk

U S Ł U G I  o g ó l n e

ZAPCHANA
KANALIZACJA
sedes, zlew, w anna? 
Za dzw o ń -u d ro żn im y!

t e l .  8 8 2 - 4 0 2 - 0 0 0

P o g o t o w i e  
k a n a l i z a c y j n e  2 4 h

K U T E
BRAMY PLOTY 

BALUSTRADY 1 INNE 
MALOWANIE PROSZKOWE

SPAWANIE ALUMINIUM

TEL: 665 454 001

USŁUGI sprzątające, spe
cjalistyczne sprzątanie obiek
tów przemysłowych, hal oraz 
budynków po remontach itp.; 
605 607 054.

z86/DK
SPR ZED A M  atrakcyjnie 
położoną ziemię 1,78 ha; 607
7 6 0 0 3 4  , M 39wkS -

PRZEDAM działki budow
lane w Kowalach Pańskich; 
502 616 317 po 15.00. ,4899wk
SPRZEDAM gospodarstwo 
3,80 ha wraz z budynkami w 
Kowalach Pańskich; 502 616 
317 po 15.00. 16493wk
SPRZEDAM działki budow
lane (uzbrojone) o pow. 7 ar 
w Przykonie, przyległe do 
osiedla w Psarach; 693 702 
481. ł16136wk

SPRZEDAM działki, Grabie- 
niec k/ Turku, przy drodze lokal
nej, media (woda, prąd), różny 
stan zadrzewienia, wielkość do 
uzgodnienia; 42 239 79 35 wie
czorem; 505 090 057. 16802vvk

SPRZEDAM działki za par
kingiem Profi-m, pow. 12 ar 
i 6,6 ar, 3000 zł/ar; 695 423 
7 6  I ’ 16866wk

SPRZEDAM działkę w Gra- 
bieńcu; 501 523 988. 17089wk 
ATRAKCYJNIE położona 
działka pod budowę w Wy- 
mysłowie; 506 943 505 wk 
SPRZEDAM  dom - Koło; 
512 18 350.
SPRZEDAM atrakcyjnie poło
żoną działkę pod budowę w Wy- 
mysłowie; 506 943 505 17101vvk
SPR ZED A M  atrakcyjnie 
położoną ziemię o pow. 1,87 
ha; 600 324 166.
SPRZEDAM  grunty rolne 
4,5 ha, położone przy drodze 
asfaltowej w Ogorzelczynie, 
w tym las 30 ar; 698 675 
691.

ODŚNIEŻANIE dachów, 
podwórek itp.; 608 426 
494.

FIRMA dekarska świadczy 
usługi w zakresie odśnie
żania dachów, domów jed
norodzinnych, hal przemy
słowych itp., montaż barier 
śniegowych; 887 828 827; 
882 482 188.

U SŁU G I fotograficzne, 
fotografia ślubna, chrzty, 
komunie, reportaże, sesje 
prywatne, profesjonalny 
sprzęt, niskie ceny. Firma 
FotoCamille zaprasza! 785 
323 078.___________.____________________17118wk

PRANIE, czyszczenie dy
wanów, wykładzin, mebli 
tapicerowanych. Komplek
sowe czyszczenie tapicer- 
ki samochodowej. Uwaga 
usługa suszenia. “Bolo” 
- Kowale Pańskie 61.; 603 
601 790.

KOM INKI, rozprowadze
nie ciepła, wkłady komin
kowe, kominy, piaskowce, 
marmury. Montaż. Sklep: 
Brudzew, ul. Kolska 15, tel. 
609 974 135

PRANIE dywanów, tapice- 
rek meblowych i samocho
dowych w domu klienta; 
723 775 021.

D V D -v id eo film o w an ie
HD, zapis obrazu płyty 
dvd, hd, fotografia ślubna, 
plenery oraz zdjęcia z wese
la na cd i dvd, przegrywanie 
kaset na dvd; 509 612 308
“ K l a P S”  17116wk

I N S T A L A C J E
elektryczne domowe, prze
mysłowe, pomiary, domo
fony, sieci komputerowe, 
monitoring, systemy alar
mowe, pożarowe, instalacje 
odgromowe. Konkurencyjne 
ceny, tel. 697673661 zl5|/DK

ANTENY TV, satelitarna, 
tel. 697673661

KOLEKTORY słoneczne, 
pom py c iep ła , s tu d n ie  
głębinowe, przydomowe 
oczyszczaln ie  ścieków , 
usługi w odno-kanaliza
cyjne i centralnego ogrze
w ania. K om pleksowo z 
materiałem - taniej 15%! 
603 382 376.

TRANSPORT osobowo-to
warowy busami 9-, 12-, 16-, 
20-osobowymi, wycieczki, 
przysięgi, imprezy
ŻALUZJE, ROLETY, ta-
picerki drzwiowe, drzwi i 
zamki Gerda, wzmacniane 
drzwi wejściowe, markizy, 
moskitiery, kamisze. Pranie 
żaluzji pionowych. Atrakcyj
ne ceny - sprzedaż i montaż. 
Sklep: ul. 650-lecia 4, tel. 63 
2893745,603 222195 7/DK

CZYSZCZENIE dywanów 
i wykładzin, tapicerki meb
lowej oraz samochodowej. 
Tylko w domu klienta. Gwa
rantuję wysokąjakość usłu- 
gi! 609 051 562. ,6785wk

USŁUGI hydrauliczne ta
nio! Wodno-kanalizacyjne, 
centralnego ogrzewania, 
przydomowe oczyszczalnie 
ścieków, kolektory' słonecz
ne; 516 059 509. ‘

PRANIE, czyszczenie dy
wanów, wykładzin, tapicerek 
samochodowych i meblo
wych, pracujemy na sprzęcie 
renomowanych firm, oferuje
my konkurencyjne ceny; 661 
964 682.

PRANIE i czyszczenie dy
wanów, wykładzin, kołder, 
tapicerek meblowych i sa
mochodowych. Turek, ul. 
Browarna 6., w godz. 14.00 
- 16.00 lub odbiór z domu 
klienta i dowóz. Wystawiamy 
rachunki; 667 913 419.

YideoFilmowanie & Foto
Firma Studio Foto Film-MG 
oferuje oryginalne oraz 
w ysokiej jak o śc i Film y 
i Fotografie z uroczysto
ści ślubnych oraz imprez 
okolicznościowych, tel. 721 
095 951, 609 048 403, e- 
mail: studiofilm-mg@o2.pl, 
www.sff-mg.pl

SIATKA ogrodzeniowa, 
słupki, bramy, akcesoria, 
montaż, transport; 63 214 
34 78; 602 692 389. F/82/KW

PRANIE, czyszczenie dy
wanów, wykładzin, tapi
cerek sam ochodow ych. 
A uto-m yjnia EKO-JAZ. 
Turek, ul. Kolska Szosa 62.; 
695 632 102.

PRZEPROWADZKI duże i 
małe - transport Szybko, tanio 
i solidnie! 601 339 377. t1561 lwk

DEKOREX - dekoracje koś
ciołów, sal weselnych, ko
munijnych, firmowych oraz 
okolicznościowych; 500 644
073' z/48/KW '
NAPĘDY do bram, domo
fony, alarmy, auto-alarmy, 
auto-blokady. Instalacje: 
alarm ow e, dom ofonow e, 
telefoniczne. Turek, ul. Cho
pina 99, tel. 0601 818 259; 
278 51 01 po 16.00 C/DK
PRODUKCJA siatki ogrodze
niowej, słupki, akcesoria, trans
port, montaż, raty. Kaczki Śred
nie 33A; 693 426 976 16578uk
DEZYNFEKCJA - HACCP, 
ozonowanie klim atyzacji; 
607 058 523; DDD-malowa- 
nie.ovh.org z,442/KW
ANTENY -  ŚW IERK 0601
93 23 23; 289 27 00 n29/DK
M A L O W A N IE  dachów , 
elewacji itp. Mycie, bielenie; 
607 058 523; DDD-malowa- 
nie.ovh.org ^
W YNAJEM  podnośników 
koszowych lOm i 22m; 607 
058 523; DDD-malowanie.
0Vh'0rg ,/442/KW
ŻALUZJE pionowe, pozio
me, aluminiowe i drewniane. 
Rolety materiałowe, wolno 
wiszące i z prowadnicami. 
Moskitiery okienne i drzwio
we. Duży wybór wzorów. 
Niskie ceny! Producent. JAR- 
KPOLzaprasza! 601 813 595; 
www.jarkpol.com 15686wk
P R O D U K C JA  i m ontaż 
siatki ogrodzeniowej, bramy, 
słupki, balustrady. PPHU 
Krzysztof Ochocki, Uniejów, 
ul. Norwida 19.; 063 288 89 
97; 608 358 922.
BRAMY, ogrodzenia kute, 
poręcze, balustrady, drzwi 
garażowe, promocyjne ceny, 
szybki termin realizacji; 601 
258 401. 14480 v16489wk

SIA T K A  ogrodzen iow a, 
słupki, akcesoria + montaż, 
najniższe ceny w regionie. 
Piętno 80A, gm. Tuliszków; 
63 279 21 71.
STUDNIE, kopanie, pogłę
bianie, nawadnianie ogro
dów; www.ogrodyodadoz.pl; 
691 621 513.

Przewozy osobowe do
N i e m i e c ,  H o l a n d i i  i B e l g i i

Wyjazd codziennie.
S i r  Zabieramy i podwozimy pod dom.

. Możliwość zabrania większego bagażu.
PROMOCJA! 

piąty kurs 50%, a 10 GRATIS.

P R A N IE , czyszczenie dywanów, wykładzin, mebli 
tapicerowanych, usuwanie roztoczy, pranie żaluzji. 
W razie potrzeby ZABIERZEM Y-0DW IEZIEM Y-R0ZŁ0ŻYM Y!
AUTOMYJNIA i autokosmetyka
SPRZĄTANIE kompleksowe i bieżące, mycie okien,
różne prace porządkowe, utrzymanie terenów
OPIEKA nad grobami
MYCIE dachów, elewacji, posadzek itp.
TUREK, ul. Kopernika 3, tel. 63 289 2612,609 239 887,785 909 717

z269/ceg z67/DK

mailto:vigroo@poczta.onet.pl
mailto:aw.gawronski@petecki.eu
http://www.signo.com.pl
mailto:studiofilm-mg@o2.pl
http://www.sff-mg.pl
http://www.jarkpol.com
http://www.ogrodyodadoz.pl
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VIDEO-filmowanie, filmo
wanie w HD; www.ficart.pl; 
516 005 622.
M EBLE kuchenne na wy
miar, meble biurowe, szafy, 
zabudowy wnęk itp., krótkie 
terminy, konkurencyjne ceny, 
raty; 785 928 048. ,6807wk
ADEZYNSEKCJA - dezyn
fekcja, zwalczanie szkodni
ków; 604 226 353; 63 245 10

*49642

POM OC elektryczna. Wy
konywanie nowych instalacji, 
pomiary i odbiory, wymiana i 
naprawa starych instalacji, na
prawa urządzeń elektrycznych, 
przemysłowych i domowych. 
Usługi podnośnikiem koszo
wym; 607 326 756. 16862wk
SIA TK A  ogrodzeniow a, 
słupki, akcesoria, bramy, 
montaż i transport. Głogowa 
37, gm. Władysławów; 664 
494 239.
NAPRAWA usterek domo
wych typu kapiący kran, 
popsute krzesło, półka itp.; 
665 625 168.
W IDEO-film owanie HD i
fotografowanie, wysoka ja 
kość obrazu i dźwięku; www. 
filmedia-wesele.pl; 501 645 
930 z/218/KW

FOTOGRAFIA ślubna - wy
soki standard, indywidualne 
podejście i cena, promocja 
cenowa; 509 524 256. ,,,,, .7 17147wk

USŁUGI tapicerskie, wymiana 
obić, naprawy krzeseł, foteli, 
kanap; 694 176 809. ]7199wk
ZESPÓŁ muzyczny Klaris, 
bale, wesela i inne imprezy 
okolicznościowe, płyta dvd do 
wglądu; 691 128 268. 17]73wk

USŁUGI b u d o w la n e

ŚWIADECTWA - certyfi
katy energetyczne. Turek, 
ul. Komunalna 4; 661 658
373 e/nrtnswr

POSADZKI, stropy, fun
damenty mixokretem, za
cieranie maszynowo, tynki 
gipsowe agregatem; 608 024 
220; 506 711693. f/|6/KW

P L A N U JE S Z  rem o n t 
mieszkania lub domu? Zro
bimy to za Ciebie! Wszystkie 
prace remontowe od A do Z; 
www.pidbud.republika.pl; 
607 418 991.

FIRM A Remontowo-Bu
dowlana TECHMUR rea
lizuje inwestycje budowla
ne: wznoszenie budynków, 
ocieplenia budynków, pra
ce m urarskie z k link ie
ru, remonty, przebudowy, 
komlepksowe wykończenia 
wnętrz, tel. 697 227 530, 
665 216 813.

HYDRAULIKA -  kom
pleksow e usług i w za 
kresie montażu instalacji 
w odno-kanalizacyjnych, 
centralnego ogrzewania, 
wymiany kotłów c.o., przy
łącza wodne, przydomowe 
oczyszczalnie ścieków. Tel. 
63 214 1100

TARTAK - Wilczków 72. 
Sprzedaż więźby dachowej 
i montaż, kantówki, kro
kwie, deski, łaty, ubikacje, 
budy, altany, tarasy, domki 
działkowe itp.; 721 537218; 
661 335 681.

REMONTY i wykańczanie 
mieszkań i domków jed 
norodzinnych od A do Z, 
aranżacja wnętrz; 665 195 
508.

USŁUGI koparko-ładowarką 
Cat + transport żwiru płuka
nego, pospółka i czamoziem; 
665 076 627.

USŁUGI remontowo-bu
dowlane: docieplenia, pod- 
bitki, tynki cementowo-wa- 
pienne, zabudowy k-g, sufity 
podwieszane, gipsowanie, 
malowanie, glazura i tera
kota, ogrodzenia z klinkieru; 
601 969 985.

GŁADZIE szpachlowe, ma
lowanie, sufity podwieszane, 
ścianki działowe z płyt k-g, 
docieplenia budynków, zakła
danie paneli ściennych i podło
gowych; 609 413 707. 17154wk

R O L N IC Z E

PRZEW Ó Z maszyn rolni
czych; 605 652 666. |6139wk
ROW KOW ANIE walców 
młyńskich oraz do śrutowni- 
ków gospodarczych, sprzedaż 
otrąb pszennych; 606 751 
832; 608 889 265. 7090wk

PROJEKTY architektonicz
no-budowlane, adaptacje go
towych projektów, inwenta
ryzacja budynków, okresowe 
kontrole obiektów budow
lanych, opinie techniczne, 
świadectwa energetyczne, 
kierowanie budową, nadzór 
inwestorski, projekty aranżacji 
wnętrz; 504 772 995. ,6239wk
REMONTY, szpachlowanie, 
malowanie, tynki ozdobne, 
ściany rigipsowe, sufity pod
wieszane, docieplenia podda
szy, budynków, przeróbki we
wnątrz domowe, remonty od A 
do Z; 609 421 262. lń(M. 
ŚCIA N Y  działow e, su fi
ty podwieszane, zabudowa 
rur, instalacje elektryczne i 
hydrauliczne, elektryczne 
urządzenia grzewcze, tynki 
ozdobne, kafelki, malowanie, 
tapetowanie, inne prace wy
kończeniowe; 504 772 995; 
063 279 35 74.
MATA zbrojeniowa (siatka 
posadzkowa) - producent. 
Transport, raty. Kaczki Śred
nie 33A; 693 426 976. ,, . 
K O M IN K I -  ak ceso ria  
wszelkie wzory + rozprowa
dzenie instalacji ciepła; 609 
289 232.
TYNKI gipsowe i cemento- 
wo-wapienne, nakładane i za
cierane mechanicznie, gładzie 
gipsowe; 606 685 569. 16997wk
MALOWANIE, gładź, kar- 
ton-gips, glazura, terakota, 
panele podłogowe; 509 419 
347 16971wk
CYKLINOWANIE bezpyło
we 220 V; 607 072 578.861g/KW 
TYNKOWANIE agregatem 
(tynki cementowo-wapien- 
ne), zalew anie agregatem 
stropów, posadzek, funda
mentów itp., wypożyczanie 
agregatu. Szymczak; 605 086 
208; 63 279 62 08.’ 16510wk
USŁUGI budowlane, malo
wanie, gipsowanie, ocieplenia 
budynków, poddaszy, pod
wieszanie sufitów, zakładanie 
paneli, glazury, terakoty, inne 
prace remontowo-budowlane, 
posadzki mixokretem; 6 0 7 
^42 521 ■ 17030wk
GIPSOW ANIE na mokro, 
zakładanie paneli, płytek, 
malowanie, szybki i tanio; 
774 395 129,j£-+ J y J  l ‘e,y’ I7091wk
TYNKI maszynowe gipsowe; 
600 704 139; 608 172 772.z456KW 
FIRMA budowlana podejmie 
się prac remontowo-wykoń- 
czeniowych, świadcząc swoje 
usługi fachowo i tanio; 667 
253 973.
PRZYJM Ę zlecenia na bu
dowy - montaż kominków, 
drzwi, okien, remonty i inne 
prace wykończeniowe, wolne 
terminy; 790 461 112. 17]35wk

k u p ię

S K U P
MACIOR I KNURÓW
►  przyjeżdżamy po sztukę

do gospodarstwa
►  płacimy gotówką

lub przelewem 
^ n i e  przeceniamy 

sztuk dużych 
Zw ażym y wagą

elektroniczną 
t e l .  0 6 1  4 2 7  1 8  1 7  

0 6 0 8  4 3 9  1 2 5

SKUP bydła pourazowego, 
szybki odbiór, faktura, gotów
ka, wyrejestrowanie; 512 388 
500; 509 960 550. I6744wk

SKUP koni na rzeź; 602 769 
310 16690wk

BYDŁO - kupię na ubój z ko
nieczności, płatne gotówką; 
602 769 310. .15986wk

BYCZKI 150-400  kg; 605 
321 772 16954wk-
BYDŁO - skup bydła poura
zowego, odbiór od klienta, 
płatne gotówką; 663 289 
705. ..... .16941wk

BYDŁO pourazowe, odbiór z 
miejsca, płatne gotówką; 698 
003 665.
KUPIĘ młode byczki do dalsze
go chowu; 785 966 140. 17]7gwk

^  s p r z e d a m  ^

S P R Z E D A M  
m a szy n y  ro ln ic ze :
- ciągniki od60KMdoi60KM
- p ra sy  ro lu jące
- rozrzu tn ik i o b o rn ik a
- ag re g a ty  u p raw o w e
- siew niki
Tel. 063 289 05 95 
kom. 510 148 842

ROZRZUTNIKI obornika, 
siewniki do zboża, siecz
karnie do kukurydzy, pługi, 
agregaty uprawowe, prze- 
grabiarki do siana; 665 410 
168; 605 288 615. 17|22wk

ZIEM NIAKI jadalne Bryza 
z dowozem oraz prasa kost
kująca Z-224 polska i ster
to wnik do bali kostkowych; 
601 886 492.
K O M BA JN  New Holand 
Cyason -  sieczkarnia, silnik 
Forda; 605 624 635. 17000wk
SIE WNIK Amazone D7 3m + 
ścieżki technologiczne, wyci
nak kiszonek B VL na podwój
nych nożach tnących, kosiarka 
rotacyjna 2-bębnowa Potinger 
185cm; 695 432 624. I7„„ .
AGREGAT uprawowy 3m, 
ciągnik Zetor i C-330; 693 
169 025. 86I5/KW
SILNIK C-330, stan dobry, 
tylne błotniki, opony zimowe 
(4 szt.) 155/70/13 75T, aku
mulator do busa 70 Ah; 601 
318 265.
URSUS C-385, opryskiwacz 
400 1., kombajn Bizon Z-056, 
1988r., rozrzutnik 2-osiowy do 
remontu; 667 677 741. 17123wk 
PRA SA  Sipma Farma Z- 
279/1, 1999r„ 20.500 zł; 698 
003 665. 17112wk

URSUS C-360 3P; 663 223 
976 8632/KW

U R SU S C -355 , 1974r., 
sprawny technicznie, kabina 
kwadratowa, oś płaska na 
kołach 16”, cena do uzgod
nienia; 603 138 184. |7|53wk
URSUS C-385A, 4x4, stan 
techniczny bdb., nie wymaga 
żadnego wkładu finansowe
go, cena do uzgodnienia; 726 
954 695 17203wk

PRZYCZEPA niska - wy
wrotka na dwie strony, roz
rzutnik l-osiowy, 1990r.,stan 
bdb.; 661 599 054. 17IQ4 .
TUR do MTZ samo-pozio- 
mujący, 7300 zł, przyczepa 
Autosan D-47B, wywrót x3, 
odnowiona, 8300 zł; 697 213 
6 1 3 -  17212wk

ROZRZUTNIK obornika 3 
t., 1 -osiowy, stan techniczny 
dobry; 691 218 860. 17|86wk
ŚRUTOWNIK Bąk; 721 055 
007.
CIELAK jaloszka po buhaju 
Montbeliarde; 785 438 528... . 
KROWA 4-letnia na wycie
leniu; 721 263 720. 17148wk
KROWA 2,5-letnia zacielona 
oraz jałówka mleczna 6-mie- 
sięczna; 781 402 058. 17201wk
JAŁÓW KA na wycieleniu; 
697 141 611. .17174wk

JAŁÓW KA na wycieleniu, 
termin 15 grudnia; 63 288 72 
54 I7195wk

JAŁÓW KA cielna (termin 
wycielenia w lutym) oraz 
dwie jałówki mięsne 15-mie- 
sięczne; 63 288 35 45; 783 
634 321.

S K U P  B Y D Ł A  R Z E Ź N E G O  
I  T R Z O D Y  C H L E W N E J

Gotówka lub przelew 
L ISK Ó W

5 1 2  3 8 8  5 0 0  
5 0 9  9 6 0  5 5 0
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SKUP i UBÓJ BYDŁA RZEŹNEGO

HODOWCY bydła
Ammeat sp. z 0 .0 . UBOJNIA Linne 49, 62-730 DOBRA
p r o w a d z i  S K U P  B Y D Ł A  R Z E Ź N E G O

• najkorzystniejsze ceny
• szybka płatność

• odbiór z gospodarstwa 
te l. 63 279  93 59, k o m . 607  487  904

T M ?

CENTRUM MATERIAŁÓW 
BUDOWLANYCH

www.arbsn.pl:

• stropy, nadproźa
• dachy, akcesoria
• orynn.owa.nie
• docieplenia. i. tynki

KLINKIERoaodzenia I elewacje

B i  e-maif: artbud@inlerio.eu

c a i c l n i a
cegły -  ceranlka nudouitasa

R o b e n •<S-BALEXM ITAl 
BLACH0DACHÓWKA X v|

Człopy 65,99-210 Uniejów tel. 63 288 87 35
4 km od Uniejowa w kierunku m  Turek kom. 601 353 049

z65/DK

G A R A Ż E
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WG R A T I S !  CAŁY K R A J -  RATY

P I LiRroWucerTtM araźyZblaszanyćH

T fW sra iiłG o a

is G a iD o g s s o ra i)

te l. 0 63  2 68  16 40, 6 68  307 725
w w w . b l a s z a c z k i . p l

BYCZEK rasy mięsnej, 60 
kg; 665 338 753. 
MARCHEW pastewna żółta, 
0,32 zł/kg, każda ilość; 609 
795 284.

R Ó Ż N E

' g £  N A JTA Ń SZY
>>ot«ćV 2 5 0  z ł/p a ra

BAL SYLWESTROWY
w sali OSP Turek, ul. 3 Maja

te l. 63 2 8 0  37 30

F I N E Z J A

Sala Bankietowa
organizuje: w esela 115  z ł/ 
osoba, chrzciny, kom unie  
(w olne term iny) i inne im 
prezy okolicznościowe. 

w w w .fin ezja .o rg .p l 
te l. 6 6 5  188 6 19

Biu ro  matrymonialne 
„R U SA ŁK A ”

zaprasza w szystkie samotne 
osoby. Wiele skojarzonych par w  
różnym wieku -  spróbuj i Ty!

Tel.662 400 165 
w w w .biurorusalka.xt.p l

217/ceg

SKLEP Fantazja Erotic.
Zabawki dla dorosłych, 
upominki na wieczory ka
w alerskie, osiem nastki, 
bielizna erotyczna i nie 
tylko. Turek, ul. Wąska 
(wejście od ul. Kaliskiej i 
Żeromskiego). Czynne: pon 
- pt 10.00 - 18.00, sobota 
10.00-14.00.

BEZPŁATNIE odbiorę sta
ry, zepsuty, niepotrzebny 
sprzęt lub inny złom; 695 
676 420.
T E L E FO N Y  komórkowe 
nowe i używane, bez abona
mentu i rachunków, akcesoria 
do telefonów, ładowarki, ba
terie, panele, uchwyty. Turek, 
ul. Mickiewicza 6, tel. 694 
356 062. Z43/DK

TELEFONY KOM ÓRKO
WE -  serwis, odblokowywa
nie, PLmenu, skup, sprzedaż, 
wymiana, komis, Turek, ul. 
Mickiewicza 6, tel. 694 356 
062
AGENCJA towarzyska za
prasza 24H. Turek, ul. Gra
niczna 1; 607 776 3 9 2 . ^ ,
EWELINA 22 lata, dyskre
cja. Koło; 605 541 813.8673/KW 
BLONDYNKA 32 lata, dyskre
cja. Koło; 697 181 482. „  
WYNAJMĘ kuchnię profesjo
nalną na działalność cateringo- 
wą; 722 515 293.
ZG U B IO N O  legitym ację 
studenckąAHE o nr 29102 na 
nazwisko Barbara Kamińska. 
Uczciwego znalazcę proszę o 
zwrot; 502 774 671. m97wk

►  k u p ię  A
PRZYJM Ę każdą ilość gru
zu. Turek, ul. Milewskiego.; 
601 144 178.

^  s p r z e d a m  ^

Restauracja BIO SFERA 
organizuje Bal Sylwestrowy. 
Oferujemy miłą zabawę, do
bre jedzenie i obsługę. Cena 
300 zł/para. Zapraszamy! 
607 700 213.

F . H . U .  G r e e n E c o
Punkt sprzedaży 

w  Laskach (oświetlony)

■ h i m h i k i
Największy asortyment drzewek 

świątecznych, ciętych i w donicach.
Możliwość wcześniejszej 

rezerwacji i dostawy do domu. _

E H E 3 H TS 1

ODSPRZEDAM  działal
ność gastronomiczną z peł
nym wyposażeniem w okoli
cy Turku, dobra lokalizacja; 
727 524 592.

ROCZNE drewno do ko
minka i centralnego ogrze
wania, pocięte i porąbane 
oraz stemple budowlane. 
Zapew niam  tran sp o rt 1 
układanie; 601 950 5 1 2; 63 
288 3119. i3447vvk_

http://www.ficart.pl
http://www.pidbud.republika.pl
http://www.arbsn.pl
mailto:artbud@inlerio.eu
http://www.blaszaczki.pl
http://www.finezja.org.pl
http://www.biurorusalka.xt.pl
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OLEJ opalowy i napędowy 
z dowozem pod wskazany 
adres oferuje firma HiU 
“DIESEL”, Gatka Tomasz, 
tel. 063 289 12 49, 603 130 
383,691 083 754

FINANSE

STYROPIAN, wełna, ta
nio! 500 299 603.

G A R A Ż E  b la s z a n e
od 1500 zł, BRAMY 

GARAŻOWE, UCHYLNE 
TANIE płoty i ogrodzenia
RATY, tel./fax 062 733 88 30, 
0607 680 103. uo,kw

DREW NO kominkowe; 
601 339 068.

SZKÓŁKA Drzew i Krze
wów B.S. Janiak, Włady
sławów, ul. Kaliska 32 za
prasza na coroczną sprzedaż 
choinek ciętych i kopanych 
w różnych asortymentach i 
nie tylko! 667 961 667; 603 
557 157.

CHWILKOWKA na Świę
ta. Od 200zł-800zł, tylko 
dowód osobisty, bez docho
du. BIURO KREDYTOWE, 
Turek ul.Ogrodowa 5 (obok 
BIEDRONKI), tel; 665- 
105-806

KREDYTY dla osób pro
wadzących działalność go
spodarczą na oświadczenie 
i ze złą historią kredytową. 
Kredyty gotówkowe, hipo
teczne, konsolidacyjne, sa
mochodowe. BIURO KRE
DYTOWE Turek, ul. Kolska 
Szosa 11 (obok Kauflandu), 
tel.508 058 142.

ZO O LO G ICZN E produk
ty prawie wszystkie kupisz 
w sklepie “Dizelka” przy 
ul. Broniewskiego 7B (przy 
szkole z samolotem). Po
niedziałek -  czwartek 10.00 
-18.00, piątek 12.00-20.00. 
Zapraszamy. 16967wk
YORKI - szczenięta; 603 641

8621/KW

OWCZARKI niemieckie po 
rodzicach z rodowodem FCI; 
669 752 067.
C H O IN K A  świerk, jodła 
kaukaska, kalifornijska, z 
własnej plantacji, niskie ceny; 
609 469 441-r -T  i . z/427/KW

TELEWIZOR Thompson 29”, 
100 Hz, stan bdb., 5-lat użytko
wania; 63 289 31 51. 17|2gwk
KLACZ (1,5 roku); 665 187
^  1 • 8622/KW

OPONY Goodride 205/55/16V 
M+S (wielosezonowe), prod. 
35 tydz. 2009r., komplet 4 szt, 
tel. 695 994 250. M

O W C ZA R K I niem ieckie 
długowłose, szczenięta 10- 
tygodniowe, mocnej budowy, 
po rodzicach rodowodowych; 
605 829 515.
CHOINKI świerkowe w wy
sokości od lm do 5m, atrakcyj
ne ceny! Ugory 33, gm. Dobra; 
781309 193.
CHOINKI. Nowy Świat 4, 
gm. Tuliszków; 691 941 809; 
63 279 37 39j  ć / y j / j y .  n i2 7 w k

CHOINKI żywe; 63 289 41 
57

1718Swk

PIEC olejowy f-my A.C.V. 
Po trzech sezonach z całym 
osprzętem + dwa zbiorniki 
oryginalne po 1000 1., pow. 
grzewcza 200 mkw; 668 265 
858 I7l80wk

DWA rowery górskie 24”, 
dwa rowery męskie 26” i jeden 
rower damski 26”, wszystkie 
4 przerzutkami, używane, z 
Niemiec; 668 265 858. .
AKW ARIUM  240 1., po
krywa oświetleniowa, filtr, 
grzałka; 668 265 858. .
s z c z e n i ę t a  rasy goiden 
retriew er za sym boliczną 
kwotę, pieski zdrowe, za
szczepione, odrobaczone, 
4djęcia mogę wysłać mms- 
em; 785 952 919. I7|5Swk 
IkREWNO kominkowe, opa
łowe; 781 191521. 17l55wk
Dr e w n o  opałowe od 50 
4ł/mp; 604 780 392; 63 261 
°6 03.

ATIZ PO ŻY CZK I G O 
TÓ W KOW E na telefon, 
bez poręczycieli, szybka 
wypłata, jeden dzień dla 
każdego. Czynne pn -  pt od 
11.00-17.00; 63 245 2266, 
600 280 855

POŻYCZKI na oświadczenie 
do 20 000 zł. Turek, ul. Kaliska 
35; 63 289 22 69.-_______________________________ z/pp/10

OŚRODEK Szkolenia Kie
rowców Kursy Zawodowe 
Zenon Kurzawa ul. Milew
skiego 10 Turek tel. (63) 
289 40 03: 603 224 266 
Prawo jazdy kat: A 1, A, B 1, 
B, C, T, D, C+E, B+E oraz 
kursy zawodowe: pilarki 
ręczne łańcuchowe i spali
nowe dn. 17.12.2010 godz. 
8:00, wózki jezdniowe dn. 
15.12.2010 godz. 16:00 
oraz inne___________

OŚRODEK Szkolenia Kie
rowców Kujawa Robert, Tu
rek, os. Wyzwolenia 10/67. 
Kat. B 1000 zł, m ateria
ły szkoleniowe i dojazd po 
klienta GRATIS. RATY. Tel. 
697 586 674
MATEMATYKA - matura i 
inne; 63 272 57 46; 696 861 
139 8675/K.W

A U T O  - M O TO

AKUMULATORY bosch i 
opony zimowe w niskiej ce
nie. Auto -  Test Przykona, 
ul. Turkowska 7; 63 278 63
JO. izo/n..,!.

ZŁO M O W A N IE sam o
chodów, skup wszystkich 
marek, dojazd gratis, go
tówka od ręki; 722 553

PO TRZEBU JESZ pienię
dzy? Przyjdź do nas! Mini
mum formalności, bez za
świadczeń, poręczycieli, BIK. 
Niskie ceny 25.000- 155.27 zł 
odsetki 7,08 procent. Poznań; 
61 835 22 34. 13/bob

LOMBARD! Natychmiastowe 
pożyczki pod zastaw! Skup 
złota! Turek, ul. Armii Krajowej 
28.; 63 278 31 99. 
K O N S O L ID A C Y J N E  
kredyty hipoteczne dla za
dłużonych z BiK. Kredyty 
konsolidacyjne i gotówkowe 
dla osób fizycznych, firm, 
rolników, emerytów; 667 718

17205wk

N A U K A

WYPOŻYCZALNIA samo
chodów osobowych, PAWRO 
- Turek; 695 552 424. 17,„7 .’ 17207wk

DIAGNOSTYKA kompute
rowa, wszystkie marki, spe
cjalizacja Fiat, Alfa Romeo, 
Lancia. Części do Fiata Punto 
I, II, II FL; 793 581 531l77n .17213wk

► kupię Ą
K A S A C J A
P O J A Z D Ó W

Skup pojazdów 
powypadkowych, 

zniszczonych
Wystawiamy zaświadczenie 
o wycofaniu z eksploatacji

6 0 3 - 6 0 3 - 7 4 2

ZŁO M O W A N IE sam o
chodów, skup wszystkich 
marek, dojazd gratis, go
tówka od ręki; 722 553 
285. i

ZŁOMOWANIE pojazdów! 
Nie daj się nabrać pokrętnym 
handlarzom na lewe zaświad
czenie o złom owaniu lub 
fikcyjną umowę sprzedaży! 
Złomuj swój pojazd w pro
fesjonalnej stacji demontażu 
pojazdów w Turku - Obrzębin 
119. Płacimy gotówką, trans
port bezpłatny; 63 278 50 03; 
601 791 974-
KUPIĘ każdy samochód do 
1500 zł; 790 461 112. .

17135wk

^  s p r z e d a n i  ^

VW Passat kombi 1.9 TDI, 
200 lr., granatowy, zareje
strowany, el. szyby i lusterka, 
klimatronik, alufelgi, 19.000 
zł; 781 584 909.

RENAULT Scenie 1.6 16V, 
2002r., srebrny metalik, 109 tys 
km, wspomaganie, c. zamek, 
el. szyby i lusterka, klima, abs, 
radio, gotowy do rejestracji, 
12.600 zł; 669 722 986.,71M. 1
PEU G EO T 406 2.0 HDI, 
2002r., 17.700 km, I właści
ciel, 5-lat w kraju, bogate wy
posażenie, możliwa zamiana, 
12.400 zł; 669 722 986.171S9wk 
RENAULT Megane 2006r., 
Clio 2007r., Laguna 2003 do 
2006r., Modus 2006r., Peu
geot 307 2002 do 2006r., 407 
2006r., Suzuki Swift 2007r., 
Kia Karens 2006r., Ford C- 
Max 2006r., Hyundai Sata Fe 
2004r„ 605 258 587. ....... .

RENAULT Scenie 2001 do 
2002r., Scenie 2005 do 2008r., 
Citroen Picasso 2003r., Jam- 
pi 2005r., Mazda Primacy 
2003r., Ford Conect 2007r.; 
605 258 587.
VW Golf II 1.3+LPG, 1989r., 
1600 zł; 698 675 691. 17131wk
SUZUKI Baleno 1.6 GLX, 
1996r„ c. zamek, 4x el. szyby, 
2x pp, abs; 601 501 787. ,7169wk 
NISSAN Serena mini bus 
2.0 D, 1994r., zarejestrowany 
na 8-osób, ważny przegląd i 
OC, po wymianie rozrządu, 
cena do uzgodnienia; 663 368
1 J Z * 17181wk

VW Golf III 1.8, szary me
talik, 5-drzwi, el. lusterka, c. 
zamek, wspomaganie, 2800 
zł; 785 540 263. ^ .
VW Passat 1.9 TDI, 130 KM, 
2003r.; Peugeot 206 1.4 HDI, 
2007r.; 782 104 259. 17I72wk 
VW Passat B5 kombi 1.9 TDI,
110 KM, 1997r., czerwony, 3- 
lata w kraju, bezwypadkowy, 
klima, abs, 4x pp, 4x el. szyby, 
komputer, fotele podgrzewane; 
609 553 982. 17191wk

O PE L  A stra  1.6, 1994r., 
wspomaganie, lx pp, immo- 
biliser, R-CD, po wymianie 
oleju, filtrów, klocków ha
mulcowych i rozrządu; 667 
062 460. ,7198wk
C IT R O E N  C2 1.4 HDI, 
2006r., 90 tys km, pełna elek
tryka; Nissan Miera 1.5 DCI, 
2005r., 95 tys km, pełna elek
tryką; 608 006 679. m63wk 
C IT R O E N  X sa ra  II 2.0 
HDI, 2001 r., 150 tys km, 
pełne wyposażenie, stan bdb.; 
667 470 117. „
RENAULT Clio 1.2+LPG, 
1995r., 5-drzwi, wspomaga
nie, zarejestrowany; 516 043
027-
FIAT Punto 1.2, 1995r., 3- 
drzwi, R-M, 2x pp, el. szyby, 
c. zamek, 148 tys km, 2500 zł 
do małej negocjacji; 605 067 
205. 17204wk

FIA T  P u n to  I 1.1+LPG 
(nowa instalacja), 1996r., 
106 tys km, 5-drzwi; 516 043 
° 27-
FIAT P unto  II 1.2+LPG, 
2001/02r., 96 tys km, 5-drzwi, 
wspomaganie, zarejestrowa
ny; 516 043 027. 17200wk
FIAT Punto I I I .2 SX,2000r., 
srebrny, 5-drzwi, wspoma
ganie, c. zamek na pilota, el. 
szyby, lx pp, zarejestrowany 
na PTU, ważny przegląd i OC, 
7400 zł; 793 581 531. 17213wk 
DAEW OO M atiz, 2002r., 
granat metalik, I właściciel, 
garażowany, mały przebieg, 
zadbany; 609 329 070.17162wk
AMORTYZATORY przed
nie (nowe) do Forda Escorta 
lub Oriona z lat 1991-95, 
tanio; 697 213 615. I72t2wk

LEKARSKIE

G A B IN E T  <aE>
S TO M A TO LO G IC ZN Y
lek. storn. Renata Tatarczuk-Matthyaschk

Tu re k , ul. S krzetuskie go  3 
(o s ie d le  Z a p a łc z a n e )
dojazd od ul. Uniejowskiej 

lub Słonecznej
tel. 063 278 49 79 lub 0609 219 662

Przyjmuje w ramach kontraktu z NFZ 
(dorośli, dzieci, protetyka) 
poniedziałek 12.00 -18.00 

wtorek, 8.00 -14.00, środa 8.00 -11.00 
Prywatnie: wtorek, środa 

i piątek od 16.00 do 20.00 
sobota 10.00 do 14.00

J A N  W I E S I O Ł E K
specjalista ginekolog- 

położnik
Przyjmuje w ramach umo
wy z NFZ: w poniedziałki 
od 14 -  18, środy od 8 
-12. Przyjęcia: Turek, os. 
Miranda 13, tel. 63 278 47 
83, 601 498 350. Poza tym 
przyjęcia prywatne.

G A B I N E T
STOMATOLOGICZNY

lek. słom. Jarosław Dawicki

UIYMCMNK ZCBÓUJ
Tu rek, ul. A rm ii K ra jo w e j 21

tel. 063 278 22 39 
czynne: środa w godz. 14.00 - 20.00

ĘflBINET LEKARSKI 
CHIRURGICZNY

L E C Z E N I E  C H O R Ó B  Z Y Ł

D a riu s z  J a n ia k  
T u re k , u l. G o rz e ln ia n a  1 

(D o m  U s łu g  II p .)
Przyjęcia w  środy, piątki od godz. 16F° 

rejestracji tel. 603 399 464

-USG  tę tn ic  szy jn ych  
-U S G  b rzucha , ta rc zy c y  

[^Ostrz^kiwan^

GABINETY LEKARSKIE 
SPECJALISTA GINEKOLOG 

POŁOŻNIK Dorota Wiesiołek
- badania USG -certyfikat
- sonda dopochwowa
- USG piersi
- krioterapia nadżerek 
Wizyty: czwartek po uzgodnieniu

telefonicznym: 695 423 767 
INTERNISTA

SPECJALISTA CHORÓB PŁUC 

Krzysztof Wiesiołek
- także badania USG 
Wizyty po uzgodnieniu telefonicz
nym: tel. 600 92 91 06.
T urek, O siedle M iranda 13

S pecjalistyczny G abinet

P s y c h o lo g ic z n o

- S e k s u o lo g ic z n y

Konin-Zatorze 

re je strac ja  te lefon iczna

7 9 1 -8 2 5 -8 0 0
z202/ceg

S K L E R O T E R A P IA
- l e c z e n i e  ż y l a k ó w

specjalista chirurgii ogólnej
R A D O S Ł A W  S K IB A

www.leczenie.turek.pl
- USG z Dopplerem tętnic szyjnych 
tętnic i żyt kończyn dolnych

- leczenie owrzodzeń żylnych
- USG jamy brzusznej
Gabinet Lekarski - przyj.: wt. i czw. od 16-ej 
Turek, u l. G o rze ln ia n a  1 (D om  U s łu g )  

Rejestracja: tel. 0503 044 886 „ „

RZUĆ PALENIE JUZ DZIŚ!!!
skuteczne i trwale uwolnienie od nałogu 
palenia tytoniu, alkoholizmu, narkomani, 

hazardu i innych

DEPRESJA
nerwic, leków, stresów, załamania nerwowe, 
trudne przeżycia życiowe, niepowodzenia 
żydowe, anoreksjo, bulimio. Wszystkie 
ciężkie i przewlekle choroby.

BIOENERGOTERAPIA
uzdrowienie, oczyszczanie energetyczne 
aury i ciota, deloks energetyczny, mosaż
kręgosłupa.

Centrum terapii Naturalnych „CZAKRA" 
Koto, tri Toruńska 7 2 , tel. 792-488-463

GABINET
IN TE R N IS TYC ZN Y

Turek, ul. Kaliska 51
Specjalista chorób wewnętrznych

Joanna Bartosz-Chmiela
-EKG, WIZYTY DOMOWE 
-LECZENIE CUKRZYCY 
-PORADY Z ZAKRESU 
CHORÓB WEWNĘTRZNYCH 
Przyjęcia we wtorki od godz. 16.00 
po rejestracji tel. 691 656 768 lub 

inne terminy po uzgodnieniu.

PRYWATNY
GABINET

KARDIOLOGICZNY
Konin, ul. Poznańska 116 
(dojazd autobusami 52 i 58)

Wykonujemy: echo serca, EKG, 
testy wysiłkowe,

Holter EKG i  ciśnieniowy, 
porady kardiologiczne.

USG naczyń obwodowych
(wykonuje

lek. med. Z. Duchniewska)

Przyjmują lekarze:

Zofia Duchniewska -  kardiolog 
poniedziałki od godz. 15.30, 
soboty od 9.00
rej. telefoniczna: 0607-224-954 

S ław om ir Kępski -  kardiolog 
wtorki, czwartki od godz. 15.30, 
rej. telefoniczna: 0605-618-205

Paw eł M ichalski -  kardiolog 
środy, piątki od 15.30, 
rej. telefoniczna: 0601-180-832

dr n. med. Józef Krawczyk
położnik i ginekolog 

Międzynarodowy Certyfikat FMF, 
Londyn, Wielka Brytania

U S G  3D  i 4D  
Piątek od 16.00 
Sobota od 9.00

Nieodpłatnie badania w 
zakresie diagnostyki prenatalnej 

rej. tel. (63) 280 34 12 
G a b in e t p ry w a tn y : 

ul. K o ls k a  2 8 , 6 2 -7 0 0  T u re k  
w w w .a rs m e d ic a l.p l 
w w w .tu re k . le k a rz .p l

Ambulatoryjny Ośrodek 
Diagnostyki Kardiologicznej
•  •  w w w .tu re k .le ka rz .p l

A R S m e d i c a l
m  A n  www.arsmedical.pl 
TU R E K , ul. Kolska 28 
ŚWIADCZY PRYWATNE
USŁUGI W ZA KRESIE

- diagnostyki holterowskiej
- prób wysiłkowych EKG
- echo serca
- konsultacji kardiologicznej
- konsultacji kardiochirurgicznej
dr n. med. Robert Pietruszyński

Kardiolog
specjalista medycyny sportowej

dr Marcin Krupa
specjalista chorób wewnętrznych
dr n. med. Mirosław Bitner

kardiochirurg
dr n. med. Agnieszka 

Katarzyńska - Szymańska
specjalista chorób wewnętrznych 

Uniwersytet Medyczny w Poznaniu 
I Klinika Kardiologii

INFORMACJE I ZAPISY
g  ( 6 3 )  2 8 0  3 4  1 2

GABINET Pomocy Psy
chologicznej: psychoterapia 
indywidualna i rodzinna, 
terapia następstw stresu, te
rapia zaburzeń depresyjnych, 
terapia zaburzeń odżywiania, 
interwencja kryzysowa.Uma- 
wianie wizyt telefonicznie: 
692 969 725

P R Y W A T N Y  G A B IN E T  O K U L IS T Y C Z N Y

dr n. med. KINGA HADŁAW-DURSKA
s p e c ja l is ta  c h o ró b  o c z u

Turek, ul. Browarna 20. Tel: 063 289 36 85
(wejście od Piłsudskiego, nad salonem optycznym) nii /w k

http://www.leczenie.turek.pl
http://www.arsmedical.pl
http://www.turek.lekarz.pl
http://www.turek.lekarz.pl
http://www.arsmedical.pl
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NZOZ ESKULAP kontrakt z NFZ

Kowale P ańskie  Kol. 28 tel. 63 288 72 99

PORADNIE
GINEKOLOGICZNO-POŁOŻNICZE 

lek, med. JOLANTA WARSZEWSKA
GINEKOLOG POŁOŻNIK

Kowale Pańskie Kol. 28; poniedziałek 8.00-16.00 

Władysławów, ul. Kaliska 4; czwartek 11.30-15.30 

Brudzew, ul. Kolska 14; czwartek 16.00-17.00 

Malanów, ul. Południowa 1; piątek 8.00-14.00

PORADNIA UROLOGICZNA 
dr n. med. ROMAN ŁOWICKI

SPECJALISTA UROLOG

Kowale P ań sk ie  Kol. 28; w torek 15.30-17.30

GABINET ortopedyczny
- Sławomir Zieniewicz. 

Turek, ul. Kaliska 51, piąt
ki od godz. 16.00, inne 
terminy po uzgodnieniu 
telefonicznym  600 027
10 0

G A B I N E T  L E K A R S K I
specjalista chorób wewnętrznych 

lek. m ed. Marcin Krupa

ECHO SERCA z dopplerem
E K G ,  W i z y t y  d o m o w e  
E K G  w  d o m u  p a c je n t a  

środa, piątek od godz. 16 .00 
po rejestracji telefonicznej 

inne term iny po uzgodnieniu 
tel. 605 6 5 8 1 1 7  

T u r e k ,  u l. G o r z e ln ia n a  1 
(D o m  U s łu g  ii p . ) z26/dki

GABINET GINEKOLOGICZNY
specjalista ginekolog -położnik 

Barbara Struglińska
- badania USG 1
- sonda dopochwowa 

Turek, ul. Gorzelniana 24 
czwartek od 15.30 i inne 
dni po uzgodnieniu tele
fonicznym tel. 63 278 40 
35, 609 795 269 , ivnif

REHABILITACJA i od
nowa biologiczna. Turek, 
ul. Braci Marszlów 4; 691 
752 867.

Justyna Krauze - specjalista 
chorób skórnych, przyjmuje 1, 
3 ewentualnie 5 wtorek miesią
ca od godz 14 do 17, ul. Kolska 
19, parter, wejście nr 2. 16963wk
TATUAŻ trw ały, henną, 
brokatowy, kryształkowy, 
natryskowy. Turek, ul. Go
rzelniana 1 (Dom Usług); 725 
908 794. 17033wk

MASAŻ gorącymi kamienia
mi, relaksacyjny, klasyczny, 
twarzy, pleców, stóp. Tu
rek, ul. Gorzelniana 1 (Dom 
Usług); 725 908 794. 17033wt

REKLAMA Z ECHEM
t e l .  6 3  2 7 8  5 3  4 1

e c h o @ t u r e k . n e t . p l

S a m o d zie ln y  P u b liczn y  Z esp ó ł O p iek i Z d row otn ej w  T órku  
62 — 7 00  TUrek ul. P o d u ch o w n e  1

Tel. centrala 63 280 55 00, fax 63 278 84 00, sekretariat 63 280 56 00 
NIP 668-15-80-495 REGON 000300050

Laboratorium Analityczne
S P  Z O Z  w  T u r k u  o f e r u j e  

p e ł e n  z a k r e s  b a d a ń  l a b o r a t o r y j n y c h .  

G w a r a n t u j e m y  P a ń s t w u  w i a r y g o d n o ś ć  o t r z y m a n y c h

w y n i k ó w .

G o d z in y  o tw a rc ia  P u n k tu  P o b ra ń  K rw i:

P o b i e r a n i e  k r w i  Wydawanie wyników Przerwa

p o n .  -  p t .  7 : 3 0  -  1 3 : 0 0  p o n .-p t .  7 :3 0 -  18:00 11:30-11:45

s o b o t a  7 : 3 0 - 1 1 : 3 0  i4 :2 o - i6 :o o

S e r d e c z n i e  z a p r a s z a m y ! !

T urek , u l. P o d u c h o w n e  1 , 1 p ię tro , p okój 110, te l. 63 280  55  93
Z241/DK

Zakład  M U R A R S K I
Ryszard Włodarczyk

-wykonawstwo
- usługi koparko-ładowarką JCB

Materiały ogólnobudowlane:
cement, wapno, styropian, kleje, siatki, blachy, folie, systemy rynnowe, 
stal zbrojeniowa, płyty karton-gips i OSB, okna PCV...

W  s p r z e d a ż y  M IA Ł  i E K 0  G R 0 S Z E K  

,  - w  n # P s z e ) C e
Zapraszamy:

pn pt 7.00 - 17.00 
sob. 7.00 - 14.00

s *  i i i i
K LORO YCH

M W EGO
Oferuje do sprzedaży 
złom użytkowy:
- kątowniki
- ceowniki
- drut zbrojeniowy

od 48 do 020
-rury

PRZYKONA 
ul. P rzem ys łow a  6 
Tel. 063  278  04  16 
c z y n n e : 7.00  - 15.00

Zawiadamia, że w związku z pracami 
eksploatacyjnymi nastąpi przerwa 
w dostawie energii elektrycznej 
w następujących miejscowościach 

O p 0 f 3 t O f  woj. wielkopolskiego i łódzkiego:

>  Ż u k i  6 0 1 1 6 ;  6 0 9 6 9 ;  6 1 0 7 0 ;  L a s k i  6 0 9 5 5 ;  O l s z ó w k a  0 6 0 4 9 ;  O l s z ó w 

k a  6 0 2 2 3 ;  O l s z ó w k a  0 6 0 7 6 ;  P r z y k o n a  0 6 0 5 2 ;  B q d k ó w  0 6 0 2 8 ;  6 0 4 7 8 ;  

S t e f a n ó w  6 0 3 6 2 ;  Ż e r o n i c e  6 0 2 7 9 ;  E l e k t r o w n i a  w i a t r o w a  Ż e r o n i c e  

0 6 0 6 2 ;  U g o r y  6 1 1 2 9 ;  Ż e r o n i c e  6 0 9 0 9 ;  D o b r a  M a s a r n i a  0 6 0 1 9 ;  w  

g o d z i n a c h .  0 8 : 0 0 - 1 7 : 0 0 ,  w  d n i u  2 0 . 1 2 . 2 0 1 0

>  K o z a n k i  P o d l e ś n e  6 0 5 5 8 ;  K o z a n k i  6 0 9 7 2 ;  R o ź n i a t ó w  6 0 5 8 0 ;  

6 0 4 6 2 ;  6 0 4 6 3 ;  R o ź n i a t ó w  R D P ;  C i c h m i a n n a  6 0 6 5 3 ;  6 0 6 7 2 ;  6 1 1 4 4 ;  

6 0 6 5 4 ;  6 0 6 7 3 ;  6 1 0 9 5 ;  6 1 0 9 6 ;  A u g u s t y n ó w  6 0 6 8 0 ;  6 0 6 7 9 ;  L e k a s z y n  

6 0 4 5 5 ;  B r z o z ó w k a  6 0 4 3 9 ;  w  g o d z i n a c h .  0 8 : 0 0 - 1 7 : 0 0

>  S o b ó t k a  6 0 6 5 2 ,  w  g o d z i n a c h .  0 8 : 0 0 - 1 5 : 0 0 ,  w  d n i u  2 1 . 1 1 . 2 0 1 0

>  S r e b r n a  6 0 7 0 4 ,  w  g o d z i n a c h .  0 8 : 0 0 - 1 5 : 0 0 ,  w  d n i u  2 2 . 1 1 . 2 0 1 0

>  O d d e c h ó w  6 0 7 0 9 ,  w  g o d z i n a c h .  0 8 : 0 0 - 1 5 : 0 0 ,  w  d n i u  2 3 . 1 1 . 2 0 1 0

E N E R G A - O P E R A T O R  S A  O d d z i a ł  w  K a l i s z u ,

R e j o n  D y s t r y b u c j i  w  T u r k u

6 2 - 7 0 0  T u r e k ,  u l .  G ó r n i c z a  1 4 ,  t e l .  6 3  2 8 9  7 6  0 0 ,  f a x  6 3  2 8 9  7 6  2 0  

r z d . t u r e k @ k a l i s z . e n e r g a . p l  w w w . e n e r g a - o p e r a t o r . p l
Z180/09/DK

P12MCW

mailto:echo@turek.net.pl
mailto:rzd.turek@kalisz.energa.pl
http://www.energa-operator.pl
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G m i n n e  B iu ro  S p i s o w e  
w  M a l a n o w i e  o g ł a s z a  
n a b ó r  n a  r a c h m i s t r z ó w  

s p i s o w y c h .
W i ę c e j  i n f o r m a c j i  n a  s t r o n i e  

i n t e r n e t o w e j  
w w w . m a l a n o w . p l

I P r a k t y k a  L e k a r s k a !
d r  n . m e d .

M A R E K  B A K A L A R Z
specjalista ginekolog-położnik 

USG, USG 4D
Turek, ul. Niepodległości 21

przyjmuje:
pon. śr. czw. od godz. 15.30 

sobota od godz. 9.00 
Rejestracja: pon. śr. czw. od godz. 14.30 

www.ginekolog-turek.pl
te l .  0 6 3  2 7 8  0 9  4 4

A b s o l u t n i e  w s z y s t k o  
d o  p r o d u k c j i  w ę d l i n

(kasze, jelita, osłonki, przyprawy na wagę 
i dodatki, drobny sprzęt masarski) 

oraz wiele innych artykułów poleca sklep 
“ C e n t r u m  P r z y p r a w ” 

Turek, ul. Kaliska 56a (obok agencji PKO) 
Zapraszamy 8-16, sobota 8-12 

Tel. 501 105 814

OGŁOSZENIE
B u r m i s t r z  M i a s t a  T u r k u

ogłasza nabór
na w o ln e  sta n o w isk o  u rzęd n icze  ds.

1. małych grantów w Wydziale Środków Zewnętrznych,
2. inwestycji w Wydziale Inwestycji Urzędu Miejskiego w Turku.
Szczegółowe informacje są dostępne w Biuletynie Informacji Publicznej 
Urzędu Miejskiego w Turku na stronie internetowej: www.bip.miasto- 
turek.pl lub w Urzędzie Miejskim w Turku ul. Kaliska 59 pok.108 nr 
tel.(063)289-61-14.

ODZYSKAJ 4 2 5  zl
Zapłaciłeś 500 zł za kartę pojazdu w okresie od 1.05.2004 do 14.04.2006? 

Odzyskamy Twoje pieniądze!
Załatwimy za Ciebie wszystkie formalności.

Konin, ADVERSIA Sp. z o.o., ul. Dworcowa 6 /3 1 , tel. 63-220-23-30 
Turek, Biuro Agencyjne InterRisk, ul. Gorzelniana 1 (II piętro), tel. 663-523-071 

www.kartapojazdu.info 14Mk

Igp S v m
Z d zisła w  K rze siń sk i

tei./fax ( 0 -6 3 )  2 8 0  2 0  2 4“V I  tel./l 
ki I

Turek, ul. 3  maja 8  (Dom Strażaka)

O K N A  I D R Z W I
P C V ,  A L U M I N I U M ,  D R E W N O

Jesienne Promocje
o k n a
6-komorowe
w klasie A
z okuciami

WINKHAUS
A c t iv  P i lo t

JEZIERSKI
M A R K O W E  O K N A

KONCEPT  
I  F IT
c e n o w y  h i t

msras&g O K N A W I L G O C I
OKNA; DRZWI PCV

Q geaian

IKJINK
H flU S fSfB dis

SC H U C O REHHU Briigmann aiupiast
Pafe»w Sak®**

DRZWI WEWNĘTRZNE 1 ZEWNĘTRZNE DREWNIANE I STALOWE
B O R Y S Z E W

B E R k A D nl lh M l  POL-loNE E U S  m m  ^

K R IS P O LB R A M Y  G A R A Ż O W E ,  R O L E T Y ,  K R A T Y ]  

N O W O C Z E S N E  B A L U S T R A D Y  I Z A D A S Z E N I A

E G O B U D O K N A  D R Z W I
Materiały Budowlane

T u re k , u l. K o ls k a  S z o s a  28 , te l. 63  2 1 4  11 38  
e -m a il:  g o b u t@ p o c z ta .o n e t.p l

O K N A  Z  P C V  -  P R O M O C J A !

O k n o  1 4 6 5  x  1 4 3 5  w  c e n i e  4 7 0  z ł  b ru t to  
O k n o  8 6 5  x  1 4 3 5  w  c e n i e  2 8 5  z ł b ru t to

T a n i e j  n i ż  u  p r o d u c e n t a  
DRZWI firmy DOOR-POL rabat - 1 0 %

o d  c e n n i k a  n a  w s z y s t k i e  w z o r y

K A P IT A Ł  L U D Z K I
NARODOWA STRATEGIA SPÓJNOŚCI

Projekt współfinansowany przez Unię Europejską 

w  ramach Europejskiego Funduszu Społecznego

UNIA EUROPEJSKA *****
EUROPEJSKI * *

FUNDUSZ SPOŁECZNY ** * **

A ktyw izacja  bezrobotnych 
ze środków U n ii Europejskiej

Powiatowy Urząd Pracy w Turku od 3 lat realizuje projekt

„ A k t y w n i  n a  r y n k u  p r a c y ! ”

współfinansowany ze środków Unii Europejskiej w  ramach Europejskiego Funduszu Społecznego. 
Jest to projekt systemowy realizowany w ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki.
Zmiany zachodzące na rynku pracy, wynikające miedzy innymi z czynników demograficznych, 
strukturalnych i ekonomicznych uwarunkowały konieczność podjęcia efektywnych działań na 
rzecz aktywizacji zawodowej osób pozostających bez zatrudnienia. Wsparcie w ramach projektu 
koncentrowało się przede wszystkim na wybranych grupach docelowych, które doświadczają 
największych trudności związanych z wejściem i utrzymaniem się na rynku pracy.
Grupy te objęły:
- osoby bezrobotne powyżej 45 roku życia,
- osoby długotrwale bezrobotne,
- osoby bezrobotne do 25 roku życia,
- osoby niepełnosprawne.
Od początku realizacji projektu osoby bezrobotne mogły skorzystać z następujących form 
aktywizacji: 
o stażu,
o przygotowania zawodowego, 
o szkolenia zawodowego,
o  szkoleń dla osób zainteresowanych podjęciem działalności gospodarczej, 
o przyznania jednorazowo środków na podjęcie działalności gospodarczej.
PUP Turek dzięki przedmiotowym formom wsparcia umożliwił osobom bezrobotnym zdobycie do
świadczenia zawodowego i pomógł w  wejściu na rynek pracy z własnym pomysłem na biznes.
Łącznie od 2008 roku zostało zaktywizowanych 970 osób bezrobotnych z terenu naszego 
powiatu.
Formy wsparcia realizowane w ramach projektu oraz liczba osób zaktywizowanych w ramach 
poszczególnych form w latach 2008-2010
Dzięki długoletniej realizacji projektu Powiatowy Urząd Pracy w Turku pomógł w podniesie
niu poziomu aktywności zawodowej oraz zdolności do zatrudnienia i wejścia na rynek pracy 
osobom bezrobotnym w naszym regionie, a jednocześnie zrealizował główny cel projektu 
„Aktywni na rynku pracy!”.
Umowa o dofinansowanie realizacji projektu „Aktywni na rynku pracy!” jest odnawialna. 
Powiatowy Urząd Pracy w Turku będzie corocznie ubiegał się o środki na finansowanie pro
jektu systemowego.

Powiatowy Urząd Pracy w Turku składa podziękowania 
wszystkim uczestnikom projektu

oraz zaprasza osoby zainteresowane do udziału w projekcie w  roku 2011.

U w a g a !

Zanim sprzedaż złom u konkurencji 
zadzwoń i sprawdź nasze ceny

P ł a c i m y  g o t ó w k ą
j 1. Punkt Skupu w Turku

ul. Milewskiego 16, tel. 601 584 727
2. Punkt Skupu

Cisew 146, tel. 724 531 174__________________________________ Z22/DK

N A R Z Ę D Z IA  N A  M IA R Ę  
T W O I C H  P O T R Z E B

W ofercie:
-  elektronarzędzia BOSCH, M A K ITA
-  spaw alnictw o: ESAB, P O M ET, PERUN
-  pneum atyka
-  narzędzia ręczne: BETA, PROLINE
-  myjki wysokociśnieniow e KARCHER

©  BOSCH
Autoryzowany dealer 

serwis gwarancyjny i pogwarancyjny

TUREK, ul. ŻEROMSKIEGO 16 
tel. 63-278-04-51

- t f u * '
P G K i M

Sp. z  o.o.

T O R Ę * .

informuje, że

Stawki opłat i

!

P r z e d s i ę b i o r s t w o  G o s p o d a r k i  

K o m u n a l n e j  i  M i e s z k a n i o w e j  S p .  z  o . o .

zgodnie z decyzją Prezesa Urzędu Regulacji Energetyki Nr OPO-4210-67(6)/2010/1282/VlIl/ 
AS wprowadza zmianę w taryfie dla ciepła.

letto czyli bez podatku od towarów i usług (VAT) nie ulegają zmianie i kształtują się następująco:

grupa Ceny Ciepło
zł/GJ

Moc zamówiona 
zł/MW/m-c

Przesył opłata 
stała zł/MW/m-c

Przesył
opłata

zmienna zł/GJ

Nośnik ciepła 
zł/t

A 1.0 netto 48,99 12 050,31 2 647,63 11,16 7,33
A 2.0 netto 48,99 12 050,31 1 214,16 6,11 7,33
A 3.0 netto 48,99 12 050,31 2 299,72 7,33 7,33
B 1.0 netto 16,05 5 843,23 3 251,71 9,67 4,98
B 2.0 netto 16,05 5 843,23 2 032,28 9,35 4,98
B 3.0 netto 16,05 5 843,23 3 699,46 12,22 4,98

W odniesieniu do powyższych opłat ( netto ) podatek od towarów i usług (VAT) nalicza się zgodnie z obowią
zującymi przepisami prawa podatkowego.
Powyższa zmiana w taryfie dla ciepła zostanie opublikowana w Dzienniku Urzędowym Województwa Wiel
kopolskiego Nr 260/2010.
Szczegóły dostępne na stronie internetowej w w w .p g k im -tu rek .p l Zarząd P G K  i M  Sp. z o.o.

zJ0!/ika

http://www.malanow.pl
http://www.ginekolog-turek.pl
http://www.bip.miasto-turek.pl
http://www.bip.miasto-turek.pl
http://www.kartapojazdu.info
mailto:gobut@poczta.onet.pl
http://www.pgkim-turek.pl
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Krzyżówka nr 50
Litery z pól oznaczonych cyframi od 1 do 8 utworzą hasło.' 
Wśród Czytelniczek, które które nadeślą na adres redakcji: 
ul. Kolska Szosa 3, 62-700 Turek lub wrzucą do redakcyjnej 
skrzynki (do 17 grudnia) poprawne rozwiązania, rozlosowane 
zostaną dwa kupony podarunkowe w wysokości 50 zł każdy, 
do wykorzystania w Farmie Piękności -  „Sun Studio”, przy ul. 
Gorzelnianej.
Nagrody za rozwiązanie krzyżówki nr 48 (Sun Studio) otrzy
mują: Paulina Chrostek z Turku i Barbara Potasińska z Turku 
Pionowe: 1. ptak lub grzyb, 2. ścięta trawa, 3. gatunek małpy,
4. słodki ziemniak, 5 .2:2 , 6. po niej do kłębka, 7. wieś, 8. korek,
9. straż, 18. jedna z wielu w szkole, 19. zastój, 21. w czerwo
nym barszczu, 22. w drzwiach, 24. z rodziny brzozowatych, 25. 
stolica Japonii, 30. starogrecki rynek, 31. twórca nowoczesnej 
architektury czeskiej, 32. błędny nad bagnem, 33. drogie z norek, 
34. przysmak z kremem, 35. Zofia dla znajomych, 36. smaczny 
skorupiak, 37. nacja, 38. jedwabna tkanina, 39. jaskinia, 40. zwie
rzę w paski, 41. gatunek kawy, 48. przodek słonia, 49. fioletowy 
owoc, 50. ludowy poeta, 54. sanna, 55. rude w marynacie, 57. na 
feldze, 58. pasożyt, 60. część powiatu, 61. zdrobniale o ojcu, 67. 
zasiada w ratuszu, 68. muzykant z noweli, 69. obniżka, 70. sosna 
lub świerk, 71. okręg, 72. pożywny napój, 73. w ręku rzeźbiarza, 
74. prestiżowa nagroda, 75. górzysta wyspa grecka, 76. okazały 
budynek, 77. jego stolicą Bejrut, 78. włoski przysmak, 85. wonna 
żywica, 86. boski dar, 87. białkowa lub krwotoczna, 88. elew, 92. 
lewy dopływ Warty, 93. sztuczny paznokieć, 95. z Bagdadem, 96. 
władca Olimpu, 98. grecki bóg miłości, 99. jama,
Poziome: 1. zielona przyprawa, 4. niższy od hrabiego, 7. apel,
10. operator komórkowy, 11. litera jak krzyżyk, 12. zapłaty lub 
aresztowania, 13. lekcji lub rozmowy, 14. twórca dzieła, 15. mała 
Urszula, 16. kreskowy na opakowaniu, 17. z rodziny jeleniowa
tych, 20. nadwaga, 23. główna tętnica, 26. zwał śniegu, 27. ozdo
ba elewacji, 28. drżące drzewo, 29. rzeźbione lub malowane na 
stropach, sklepieniach, 33. nadzienie, 36. ukochana Rumcajsa, 
39. klomb, 42. obchodzi imieniny 15 marca, 43. narząd wzroku, 
44. część szyny, 45. sprawa do załatwienia, 46. puenta, 47. biu
ro podróży, 48. smaczny grzyb, 51. gatunek wierzby, 52. piłka 
za boiskiem, 53. dwukołowa taczka, 56. gracka wyspa, 59. imię 
Christie, 62. zioło, 63. morska ryba, 64. włoska aleja, 65. zada
szenie, 66. szybkie mówienie, 70. po iksie, 73. pojazd na płozach, 
76. szybki bieg konia, 79. stolica Szkocji, 80. głos kobiecy, 81. 
imię Hanksa, 82. ułatwia nalewanie, 83. złota w akwarium, 84. 
kawon, 85. drobnostka, 89. kozera, 90. wełniany lub elektryczny, 
91. zaliczka, 94. tutka, 97. kasztanowa farba do włosów, 100. 
...Lwie Serce, 101. obraz Rembrandta, 102. stado koni, 103. 
najdłuższa rzeka Francji, 104. odmiana czerwieni.
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Aktualne oferty pracy z dn. 10.12.2010 r.

B A R A K
Zmienne warunki atmo
sferyczne nieco pokrzy
żują Twoje plany. Szyb

ko jednak zapanujesz nad sytuacją. 
Twój niczym niezachwiany spokój 
udzieli się innym osobom.

^  B Y K
Bliskim zapewnisz po
czucie bezpieczeństwa. 
Będziesz mieć okazję 

sprawdzenia się w roli wolontariusza. 
Także jako szef wykażesz się opano
waniem i sprawiedliwością.

B L I Ź N I Ę T A
Chętnie podejmiesz się 
nowych zadań, które po

chłoną całąTwoją uwagę. Znajdź jednak 
czas dla bliskich, chcących podzielić się 
z Tobą swoimi radościami i smutkami.

R A K
Będziesz mieć poczucie 
dyskryminowania przez 
partnera. Możesz z tego 

powodu rezygnować ze swoich ma
rzeń. Stanowczo pokaż innym mocne 
strony i miej swoje racje.

L E W
Zmienisz zdanie o wielu 
osobach, które zaskoczą 
Cię swoim postępowa

niem. W firmie będziesz postrzegany 
jako dobry fachowiec. Po pracy więcej 
czasu poświęcaj na odpoczynek.

J  P A N N A
Będziesz uczestniczyć 
w wielu ciekawych wy
darzeniach. Nawiążesz 

nowe znajomości. Jeśli lubisz alkohol, 
nie trać umiaru w jego spożywaniu. 
Wyślij kartki świąteczne!

#

W A G A
Słuchaj podpow iedzi 
intuicji, która najlepiej 
wieść Cię będzie przez 

życiowe zawieruchy. Ze wszelkich 
opresji w yjdziesz zw ycięsko. W 
związku prawdziwa sielanka.

S K O R P I O N
Zaczniesz odczuwać znu- 
żenie codziennymi za
jęciami. Leniuchowanie 

nie będzie dobrym antidotum. Lepiej 
zajmij się tym, co przynosi Ci radość 
-  pogawędki, spacery, hobby.

S T R Z E L E C
Będzie towarzyszyć Ci 
huśtaw ka nastro jów . 
Część osób zacznie uni

kać kontaktów z Tobą, inni będą pole
mizować. Staraj się wyciszyć emocje i 
nie zadowalać robieniem zakupów.

K O Z I O R O Ż E C
Sprawy zawodowe za
przątną całą Twój ą uwa
gę. Mocno zaangażujesz 

się w pewne przedsięwzięcie. Jeśli 
nie będziesz odpowiednio się ubierał, 
grozi Ci przeziębienie.

W O D N I K
Przed Tobą dość nerwo
wy tydzień wypełniony 
wieloma obowiązkami. 

Wykonuj je  z radością i nie zniechęcaj 
niepowodzeniami. Zadbaj o starszych 
członków rodziny.

R Y B Y
W waszych związkach 
uczucia wysuną się na 
pierwszy plan. Nawet 

tak łubiana praca nie będzie przyno
sić tyle satysfakcji, co przebywanie z 
ukochaną osobą.

Jr

1. Sprzedawca-magazynier, zawodowe elektryczne
2. Frezer CNC, min. zawodowe, staż min. 1 rok
3. Tokarz CNC, min. zawodowe, staż min. 1 rok
4. Stolarz meblowy, min. zawodowe kierunkowe
5. Kierowca kat. C+E, min. zawodowe, prawo jazdy 
kat. C+E, świadectwo kwalifikacji, uprawnienia na 
przewóz rzeczy
6. Kierowca samochodu ciężarowego kat. C+E, staż 
min. 1 rok, prawo jazdy kat. C+E, świadectwo kwa
lifikacji, uprawnienia na wózki elektryczne
7. Dekarz, min. zawodowe, staż min. 6 miesięcy, 
prawo jazdy kat. B
8. Kierowca samochodu ciężarowego kat. C+E, min. 
zawodowe, min. 1 rok w zawodzie, prawo jazdy kat. 
C+E, uprawnienia na przewóz rzeczy, świadectwo 
kwalifikacji
9. Stolarz budowlany, min. 2 lata jako stolarz budow
lany, umiejętność obsługi maszyn stolarskich: piła 
tarczowa, frezarka, szlifierka, wyrówniarka
10. Doradca zawodowy, wyższe, min. 12 miesięcy na 
stanowisku doradcy zawodowego-stażysty w publicz
nych służbach zatrudnienia, licencja zawodowa do

radcy zawodowego (ewentualnie licencja zawodowa 
doradcy zawodowego I bądź II stopnia).
11. Kierowca kat. C, min. 1 rok, prawo jazdy kat. C, 
świadectwo kwalifikacji, uprawnienia na przewóz 
rzeczy
12. Operator urządzeń rozlewniczych, min. średnie 
techniczne (mechatroniczne)
13. Pracownik biurowy, średnie, znajomość języka 
niemieckiego lub angielskiego w stopniu bardzo 
dobrym, komunikatywność, dyspozycyjność, umie
jętność pracy w zespole
14. Pakowacz-dekorator, wymagana aktualna ksią
żeczka do celów sanitarno-epidemiologicznych
15. Cukiernik, zawodowe -  cukiernik, min. 5 lat
16. Stolarz, zawodowe kierunkowe, dyplom czelad
niczy, min. 10 lat w zawodzie, pracodawca zapewnia 
przeszkolenie do obsługi maszyn
17. Tapicer, min. podstawowe, staż min. I rok
18. Mechanik maszyn i urządzeń mechanicznych, 
min. zawodowe, min. 2 lata doświadczenia na danym 
stanowisku( nie licząc praktyk zawodowych)
19. Robotnik gospodarczy, min. podstawowe

Szczegółowej informacje mogą Państwo uzyskać w Powiatowym Urzędzie Pracy w Turku, ul. Komunalna 6. pok. 
4, tek: tek: 63 280-23-59, 63 280-23-89, lub pod bezpłatnym numerem 800 999 920 (z Orange, Plus i z telefonów 
stacjonarnych. Jednocześnie PUP w Turku oświadcza, że ww. oferty pracy ze względu na termin druku i kolportażu 
prasy mogą ulec zmianie lub dezaktualizacji.
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Nie było fajerwerków w expose burmistrza Andrzeja Piątkowskiego. Najważniejsze cele na szóstą kadencję to drogi, 
Wodociągi, kanalizacja, oświata, kultura i sport. Burmistrz powiedział, że trzeba „coś” zrobić z jednostkami OSP, które 
nie chcą współpracować z gminą i Państwową Strażą Pożarną. Wyraził nadzieję na lepsze zrozumienie drogowych potrzeb 
gminy Dobra przez nowe władze powiatowe. Jeżeli je zignorują, jak poprzednicy, drogi powiatowe w gminie trzeba będzie 
chyba zamknąć.

Drugą sesję Rady Miejskiej 
w Dobrej, otworzył Wojciech 
Błażełek, jej nowy przewodniczą
cy. Spośród piętnastu radnych 
zabrakło tylko Jarosława Duli- 
na. Ludwika Bałwas -  wiceprze
wodnicząca Miejskiej Komisji 
Wyborczej w Dobrej, wręczyła 
burmistrzowi Andrzejowi Piąt
kowskiemu, zaświadczenie o wy
borze. Kiedy złożył ślubowanie, 
przewodniczący Błażełek pogra
tulował mu w imieniu radnych i 
wręczył bukiet kwiatów.

Najważniejszym wydarze
niem tego dnia, było expose bur
mistrza. Powiedział on, że jego 
hasło z poprzedniej kadencji 
„Najważniejszym jest człowiek” 
pozostaje aktualne. Dlatego też 
za priorytetowe uważa rozwią
zanie problemów dotykających 
rodziny, czyli likwidację bez
robocia, pomoc rodzinom znaj
dującym się w trudnej sytuacji 
finansowej, wspieranie rodzin 
w opiece nad osobami niepeł
nosprawnymi, objęcie jeszcze 
większej liczby 3-4 lenich dzieci 
Wychowaniem przedszkolnym, 
przygotowanie atrakcyjnej ofer

ty spędzania wolnego czasu dla 
młodzieży ze szkół ponadgim- 
nazjalnych, zapobieganie agre
sji, alkoholizmowi, narkomani i 
wykluczeniu społecznemu, za
bezpieczenie potrzebnej ilości 
mieszkań socjalnych.

Za bardzo ważne uznał za
trzymanie mieszkańców, szcze
gólnie ludzi młodych na terenie 
gminy. Szczególnie niepoko
jące, zdaniem burmistrza, jest 
ucieczka ludzi ze wsi. Związane 
jest to ze zmniejszaniem się licz
by gospodarstw rolnych. Stąd 
też, wyjeżdżają w poszukiwaniu 
pracy. Na szczęście pojawiają 
się w gminie nowi inwestorzy, a 
tym samym liczba miejsc pracy 
będzie większa.

Z planów inwestycyjnych, 
Andrzej Piątkowski wymienił 
drogi, udrożnienie rowów, do
kończenie wodociągowania, re
monty stacji uzdatniania wody, 
budowa kanalizacji sanitarnej. 
Największym, najtrudniejszym i 
najdroższym zadaniem dobrskie- 
go samorządu, jest zdaniem bur
mistrza oświata i kultura. Uważa 
jednak, że w dzieci warto inwe

stować, ponieważ 
w przyszłości się to 
zwróci. Zapowiedział
0 przygotowaniu do 
końca lutego, rapor
tu o stanie oświaty, 
kultury i sportu. Wy
soko ocenił współ
pracę ze strażakami.
Stwierdził jednocześ
nie, że są jednostki, 
które nie chcą z nim
1 Państwową Strażą 
Pożarną współpra
cować. Można się 
było domyślić, że 
chodziło tutaj praw
dopodobnie o OSP 
Dobra. Jan Bartosik 
- prezes tej jednost
ki, opuścił po tych 
słowach salę obrad.
Burmistrz powie
dział, że taki stan rze
czy należy jak najszybciej zmie
nić. Zapowiedział skierowanie w 
tej kadencji większych środków, 
na remonty strażnic oraz wpro
wadzenie jednostki w Piekarach 
do Krajowego Systemu Ratowni
czo-Gaśniczego.

Burmistrz Piątkowski złożył ślubowanie.

Burmistrz odniósł się też do 
stanu dróg na terenie gminy. 
Powiedział o dobrej współpra
cy z generalną Dyrekcją Dróg 
Krajowych i Autostrad oraz 
poprawiających się relacjach z 
Zarządem Dróg Wojewódzkich.

Pełen obaw jest o drogi powia
towe, na których w minionej 
kadencji nie przeprowadzono 
żadnego remontu. Ma nadzieję 
na lepsze zrozumienie nowych 
władz powiatowych. Bo jeżeli 
go nie będzie, to „powiatówki” 
na terenie gminy Dobra trzeba 
będzie zamknąć. Burmistrz Piąt
kowski prosił radnych i sołtysów
0 bieżące zgłaszanie problemów, 
a nie czekanie do sesji, ponieważ 
do tego czasu mogą się zdezak
tualizować.

Radni i sołtysi nie zgłosili 
żadnych interpelacji i zapytań. 
W wolnych wnioskach Elżbieta 
Pawłowska -  kierownik Miej
sko-Gminnego Ośrodka Pomocy 
Społecznej, prosiła o zwracanie 
uwagi na osoby samotne, chore
1 niepełnosprawne, które mogą 
sobie nie radzić w trudnych, 
zimowych warunkach. Wszel
kie niepokojące zjawiska z nimi 
związane prosiła zgłaszać do 
pracowników socjalnych lub 
bezpośrednio do niej. Burmistrz 
poinformował, że za odśnieżanie 
dróg odpowiedzialnym jest Je
rzy Olejnik -  pracownik Urzędu 
Miejskiego. To on zajmuje się 
dystrybucją sprzętu do odśnieża
nia. Dlatego wszelkie związane z 
tym sprawy należy do niego zgła
szać. Sołtys Jan Swiatowski ze 
Stawek, prosił o zwrócenie uwagi 
odśnieżającym drogi powiatowe, 
aby niżej opuszczali pługi. Radny 
Piotr Kiciński rozdawał ulotkę o 
sposobach na oszczędzanie ener
gii i środowiska. Nas zapewnił, 
że ma zamiar na ten cel przezna
czyć część swojej diety. Planuje 
też zaproszenie specjalistów z 
prelekcjami.

Andrzej R. Tyczyno

Początek grudnia w Szkole Podstawowej w Cisewie obfitował w różnego rodzaju uroczy
stości. Świętowanie rozpoczęło się od obchodów dnia patrona placówki, którym od kilku 
lat jest Kornel Makuszyński. Dzieci bawiły się podczas zabawy andrzejkowej i Mikołajek, 
Wzięli też udział w wielu konkursach.

W cisewskiej placówce oprócz 
szkoły podstawowej mieści się 
też przedszkole. - Dyrekcja wraz 
z nauczycielami organizuje dla 
swoich podopiecznych wiele 
atrakcji. Bardzo często wyjeż
dżają na wycieczki, biorą udział 
w międzyszkolnych konkursach 
czy zawodach sportowych. Także 
na miejscu regularnie odbywają 
się różnego rodzaju imprezy.

W tym roku świętowanie roz
poczęło się od obchodów Dnia 
Patrona, którym jest Kornel Ma
kuszyński. Z tej okazji we wtorek, 
30 listopada, podsumowano pre
zentacje multimedialne pod ha
słem „Życie i twórczość Kornela 
Makuszyńskiego”. Ich celem było 
przybliżenie postaci poety.

- N a jm ło d s i  d o w ie d z ie li się , że  
był on a u to re m  d o b rze  im  z n a 
nych ba jek  -  mówili nauczyciele. 
Po obejrzeniu wszystkich prac, 
jurorzy postanowili nagrodzić 
bzy najlepsze: Sylwii Błaszczyk 
i Anny Grzelak z klasy VI oraz 
Kingi Tylczyńskiej z klasy V.

Kolejnym punktem programu 
była zabawa andrzejkowa, pod
czas której oprócz tańców, ucz
niowie wraz z nauczycielami lali 
Wosk na wodę, a z powstałych w

ten sposób figur odczytywali, co 
ich czeka w przyszłości. Dziew
częta rzucały za siebie butami 
-  odwrócone noskiem do wyjścia 
obiecywały szybkie zamążpój- 
ście. Nie mogło zabraknąć też 
obierania jabłek.

Natomiast w poniedziałek, 6 
grudnia, w szkole zorganizowa
no Mikołajki. Tego dnia, każdy

z uczniów podarował upominek 
wylosowanemu wcześniej kole
dze lub koleżance. Przedszko
laków prezentami obdarował 
św. Mikołaj. Każdy z maluchów 
otrzymał paczkę pełną słodyczy.

Już następnego dnia, mło
dzież miała okazję pochwalić się 
swoim talentem, podczas zor
ganizowanego przez Samorząd

Autorki najlepszych prezentacji multimedialnych o Kornelu Ma
kuszyńskim wraz z opiekunką. Arietą Walczyńską.
Uczniowski konkursu „Mam ta
lent”. Uczestników oceniało jury, 
w skład którego wchodziło dwa
dzieścioro uczniów, nauczycie-

Przedszkolaki z cisewskiej placówki dostały od św. Mikołaja słodkie upominki.

le oraz dyrektor szkoły Izabela 
Nowakowska. Oprócz występów 
wokalnych, dzieci recytowały 
wiersze, grały na instrumentach, 
szkicowały portrety. Były też 
popisy akrobatyczne. Po burzli
wych naradach komisji konkur
sowej postanowiono przyznać 
następujące miejsca: pierwsze
- Julii Gadomskiej z klasy II, dru
gie -  Oliwii Tralewskiej z klasy 
III, trzecie - Kamili Kazimierczak 
z klasy III. Wyróżniono też Szy
mona Janiaka z kl. I.

Talenty z Cisewa doceniono 
też w turkowskim MDK-u, pod
czas zorganizowanych niedawno 
konkursów. W recytatorskim pt. 
„Wspomnienia o Chopinie” na
grodzono Kingę Tylczyńską z kla
sy V, w literackim pt. „Baśń o św. 
Mikołaju”, Kingę Piąstkę z kl. VI.

Warto wspomnieć, że Kinga 
Piąstka i Martyna Kolenda za
kwalifikowały się do Wojewódz
kiego Konkursu Matematyczno
- Przyrodniczego. ił



Wiktoria Patejuk, córka Danuty i 
Dawida, ur. 21 listopada o godz. 
17.30, w Lisbum - Irlandia Północ
na, waga 2800, długość 50 cm

Aleksander Orłowski
syn Moniki i Sebastiana 
ur. 4 grudnia, godz. 16.25 
waga 3800, długość 56 cm

Aleksander Kamiński
syn Ludmiły i Jacka 
ur. 6 grudnia, godz. 11.20 
waga 3850, długość 53 cm

Mateusz Radziemski
syn Emilii i Andrzeja 
ur. 7 grudnia, godz. 10.00 
waga 2900, długość 52 cm

Joanna Woźniak
córka Żanety i Arkadiusza 
ur. 7 grudnia, godz. 10.45 
waga 2700, długość 51 cm

Maja Kubiak
córka Katarzyny i Mariusza 
ur. 7 grudnia, godz. 12.10 
waga 3250, długość 53 cm

Maja Walczak
córka Joanny i Daniela 
ur. 7 grudnia, godz. 14.55 
waga 2900, długość 52 cm

...W ielogórski
syn Renaty i Mariusza 
ur. 8 grudnia, godz. 2.05 
waga 3950, długość 58 cm

Franciszek Trzmielewski
syn Natalii i Marcina
ur. 8 grudnia, godz. 2.25 
waga 4000, długość 58 cm

Maksymilian Sibilak
syn Małgorzaty i Karola 
ur. 8 grudnia, godz. 10.10 
waga 3080, długość 53 cm

Amelia Ignaczak
córka Beaty i Zbigniewa 
ur. 8 grudnia, godz. 12.10 
waga 2850, długość 52 cm

Din Etna Zdzisław Czapla nie jest 
burmistrzem na sto dwa, ale na całe 1 1 0  (proc.)

Na widok pierwszej strony ubiegłotygodniowego wydania zaprzyjaźnionego Echa Turku 
Redakcja Obserwatora Spraw W szelakich ze zdumienia przecierała oczy. Z drugiej stro
ny z podziwem kręciliśmy głowami nad wyrafinowaną przebiegłością naszych kolegów  
po piórze. Oto bowiem nasi przyjaciele z Echa prosto w oczy walnęli, że Zdzisław Czapla 
wygrał z Dariuszem  Młynarczykiem wybory burm istrzowskie w stosunku 77,30 proc. do 
32,30 proc. Tym samym zawyżyli zwycięzcy odsetek poparcia o równiutkie 10 proc. W tym  
swoistym  procederze dopieszczenia burmistrza Czapli nie przeszkodził huncwotom z Echa 
taki „drobiazg” jak to, że po zsum owaniu z procentami Młynarczyka wyszło razem pro
centów 110!? N a początku pomyśleliśmy, że koledzy z Echa najzwyczajniej w św iecie i po 
prostu na pierwszej stronie kropnęli się w dodawaniu. Ale pierwsze podejrzenia zrodziły 
się w nas, gdy okazało się, że wszystko jest już w najlepszym porządku na stronie 7, gdzie 
zam ieszczony został tekst z gorącą analizą  I tury wyborów. Zaczęliśmy się bowiem zasta
nawiać. Jak to jest, że na „jedynce” burmistrz Czapla ma o 10 proc. zawyżony wynik, a w 
środku gazety jest on już zgodny z rzeczywistością? Odpowiedź nasuwa się sama. Cwania
ki z Echa pospieszyli po prostu do zwycięzcy z dużą porcją wazeliny. I tyle. Ale z tym i 110 
proc., to jednak przesadzili. Bo rozumiemy, że dla Echa Zdzisław Czapla jest burmistrzem  
na 102! Ale żeby na 110??? I to jeszcze procent? To już chyba lekka przesada.

Na sesji Rady Miejskiej powiało 
eruay«|q. I to za marnq dietę

Za to w prawdziwe zaw stydzenie własnym  nieuctwem  wprowadziła Redakcję OSW de
bata na inauguracyjnej sesji Rady Miejskiej Turku. Poczuliśmy się wręcz onieśm ieleni, by 
nie rzec zdruzgotani poziomem wszechstronnej erudycji obecnych rajców miejskich dro
biazgowo roztrząsających wymowę ślubowania radnego Zdzisława Borowskiego. Najpierw  
nasz radny wykazał się w ielką kreatywnością proponując po słowie Ślubuję! dodanie frazy 
-  Alleluja. N ie zaś jak reszta pospólstwa radnych, którym wystarczyło dość prozaicznie 

r' brzmiące stwierdzenie -  Tak mi dopomóż Bóg! W wyniku niem al półtoragodzinnej debaty 
nad wystąpieniem  Borowskiego sesja Rady Miejskiej zam ieniła się w istn ą  konferencję 
naukową. I to wielu dziedzin nauki. Próba rozeznania się w niuansach gorącej debaty 
wym agała rozległej wiedzy z takich dziedzin jak prawo, psycholingwistyka czy znajomo
ści starożytnych języków semickich. Radni bowiem roztrząsali np. czy radny Borowski 
po słowie ślubuję postawił w m yślach taki znak interpunkcyjny jak kropka, czy też tego 
zaniechał. Abo też spór o językowe i religioznawcze tłum aczenie starohebrajskiego pojęcia 
Alleluja, czego z racji profesji podjął się radny Jasak. Na ten istny ocean erudycji pismacy 
z OSW wraz z pozostałym i obserwatorami obrad aż porozdziawiali gęby. Zakładamy, że 
stało się tak na skutek niemego podziwu nad poziomem wykształcenia rajców. Choć oczy
wiście jak zwykle i w tym przypadku nie brakuje miejscowych złośliwców, którzy szeroko 
otwarte usta  obserwatorów tłumaczą, o zgrozo, łapaniem  powietrza między salwam i śm ie
chu wstrząsającym i sesyjną publiką.

Ale tego typu opinie to chyba przejaw zwykłej zazdrości i złośliwości. Bo redakcja OSW 
była wręcz porażona poziomem tej wym iany zdań i poglądów. W dodatku za m arną dietę.
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